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Обедняване

Фестивал Хонорар ЦСКА

Не е изключено ново
поскъпване на тока

Стр. 7

Стр. 17

7 български анимации
в конкурса във Варна

Стр. 19

Мадона пяла на руски
олигарси за $7 млн.

Стр. 23

„Титан” и „Възраждане”
преговарят за властта

Стр. 3

Контролната комисия на БСП:
Кутев да се извини незабавно
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Пет съвета към Ромни
как да победи Обама

Стр. 10

Твърдо против подготвяни-
те от НЗОК промени за финан-
сирането на болниците се обя-
виха вчера от софийската ко-
легия на Българския лекарски
съюз. Медиците са категорич-
ни, че схемата, която ще бъде
въведена, ще ограничи въз-
можностите им да лекуват нуж-
даещите се.

В специална декларация

Лекари на бунт срещу
лимитите на болниците

Няколко
ÄÓÌÈ

Ева
КОСТОВА

Само така може да се
нарече безумната идея
догодина болниците да
имат предварително зада-
дени лимити не само на
пари, а и на брой болни,
които да се лекуват по
клинични пътеки. С две
думи, замислената нова
методика на касата води
до планов мор. Защото
болниците ще бъдат огра-
ничавани не само с рест-
риктивни бюджети, както
досега, а ще бъдат “бръ-
снати на сухо”. И ако при-
емат примерно 6-те позво-
лени по “милостта” на
здравната каса за лечение
инфаркти, седмият пост-
радал и останалите след
него ще мрат. Ако имат
право да оперират пример-
но осем простати, оста-
налите пациенти ще си
останат на милостта на
Бога. И то, при положение
че пациентите са чинно
здравноосигурени и кон-
ституционно имат право
на достъп до болнично ле-
чение и им се полага пари-
те да следват пациента,
а не той да ги гони от
болница в болница... по-
смъртно. Т.е. предлагат ни
директно ликвидиране на
Конституцията.

За този геноцид няма
друга дума и човек се пита
дали проектодокументът
към рамковия договор с
докторите за 2013 г. е
правен от психически
уравновесени хора. От
хора, които най-добре би
трябвало да знаят мрач-
ната статистика за бол-
ните българи и това как
те от ден на ден все пове-
че се разболяват от хубав
живот... Все е било, но
такова нещо не е бивало
досега. Къде живеем все
пак? В кое време? Защо
една европейска държава
може да бъде толкова без-
защитна срещу измислици-
те на болни мозъци? Не
само столичните лекари
трябва да скачат срещу
този документ. Трябва да
скочим всички, защото
плановият мор ще ни
довърши - и физически и
психически.

Столични медици настояват да се прекратят преговорите по
Националния рамков договор, докато не се реши финансирането

Стотици хора бяха принудени да ходят пеша и да носят тежки
куфари към летището в София, докато вътрешният министър
тържествено откриваше нови електронни гишета

Планов мор

КАКВИ ИНОВАЦИИ, БЕ -
ТОЛКОВА МОЖЕМ!

Стр. 13

медиците призовават да се пре-
кратят преговорите по Нацио-
налния рамков договор за 2013
г., докато касата не оттегли про-
ектодокумента за плащанията
към лечебните заведения.

Ако в момента лечебните
заведения преценяват броя на
пациентите си според средст-
вата, с които разполагат, след
промените те ще имат зададе-

ни лимити и на парите, и на
броя болни, които могат да
лекуват по отделните клинич-
ни пътеки. По този начин вся-
ка болница ще има предвари-
телно зададено ограничение
колко инфаркта и бронхопнев-
монии може да лекува, колко
стомашни, гинекологични, уро-
логични операции и т.н. може
да направи, притесняват се

лекарите.
Софийските медици насто-

яват лекарският съюз да пре-
крати преговорите по нацио-
налния рамков договор, дока-
то НЗОК не изтегли проекта
си. Софийските медици призо-
вават регионалните лекарски
колегии да подкрепят станови-
щето им.

Стр. 5

Стр. 6

“Â Ì‡ÒÚÓˇ‚‡Ú Á‡ ÓÒÚ‡‚Í‡Ú‡ Ì‡
Õ‡È‰ÂÌÓ‚ Ë ÔÂ‰ÛÔÂÊ‰‡‚‡Ú
Á‡ ÁÂÏÂ‰ÂÎÒÍË ÔÓÚÂÒÚË.

Стр. 2

Снимка БГНЕС

„„„„„Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:
Да се спратДа се спратДа се спратДа се спратДа се спрат
търговететърговететърговететърговететърговете
за държавназа държавназа държавназа държавназа държавна
земяземяземяземяземя

„„„„„Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:
Да се спратДа се спратДа се спратДа се спратДа се спрат
търговететърговететърговететърговететърговете
за държавназа държавназа държавназа държавназа държавна
земяземяземяземяземя

„„„„„Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:
Да се спратДа се спратДа се спратДа се спратДа се спрат
търговететърговететърговететърговететърговете
за държавназа държавназа държавназа държавназа държавна
земяземяземяземяземя

„„„„„Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:
Да се спратДа се спратДа се спратДа се спратДа се спрат
търговететърговететърговететърговететърговете
за държавназа държавназа държавназа държавназа държавна
земяземяземяземяземя

„„„„„Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:Зелените”:
Да се спратДа се спратДа се спратДа се спратДа се спрат
търговететърговететърговететърговететърговете
за държавназа държавназа държавназа държавназа държавна
земяземяземяземяземя



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

2 СРЯДА 29 АВГУСТ 2012

България

еждународната коми-
сия на юристите изра-
зи вчера сериозна
загриженост по повод
уволнението на пред-
седателя на Съюза на

Заради ниското ниво на река Дунав през последните няколко
дни кораби с товари почти не стигат до пристанището в Лом.

Повечето от крановете бездействат, а лиманът е празен

МЕЖДУНАРОДНАТА КОМИСИЯ НА ЮРИСТИТЕ:

Уволнението на Мирослава
Тодорова противоречи
на принципите на ООН
Магистратите определят словесните атаки на вътрешния министър
срещу съдебната власт като заплаха за независимостта й

Международната комисия на юристите се състои от 60
много авторитетни юристи (висши съдии, адвокати, универ-
ситетски преподаватели и др.) от различни страни и различ-
ни правни системи, които са ангажирани със създаването
на гаранции за  спазването на международните стандарти
за правата на човека и върховенството на закона. Органи-
зацията има национални секции и клонове в над 70 страни.

гарантират правото на шефката
на ССБ на справедлив процес
срещу решението на Висшия
съдебен съвет, както и да вземат
адекватни мерки за защита на
всички магистрати от всякакви
форми на тормоз или сплашване,
независимо от техния източник.

В отвореното писмо се при-
помня, че Тодорова е един от
основните критици на кадровата
и дисциплинарната политика на
съвета, като публично обръща
внимание на “многократните
словесни атаки срещу съдебна-
та власт от членовете на прави-
телството, в частност от министъ-
ра на вътрешните работи, които
представляват заплаха за неза-
висимостта на съдебната власт в
страната”. Според Международ-

ната комисия на юристите увол-
нението на председателя на
съдийския съюз “е силно непро-
порционална и следователно
неуместна санкция”. ДУМА при-
помня, че Тодорова бе уволнена
заради забавянето на мотивите
по три дела, за две от които тя
вече веднъж бе санкционирана
с намаляване на заплатата.

“Уволнението й противоречи
и на принципа за независимост-
та на съдебната власт, според
който съдиите трябва да подле-
жат на отстраняване единствено
от съображения за неработоспо-
собност или поведение, което ги
прави негодни да изпълняват
задълженията си”, се казва в по-
зицията на комисията с уточне-
нието, че е всеизвестно, че на-

товареността в СГС е около 8
пъти по-голяма от тази в остана-
лите съдилища в страната. Ос-
вен това трябва да се отбележи,
че предполагаемото нарушение
е извършено преди 7 или пове-
че години, както и че образува-
нето на дисциплинарното про-
изводство на този късен етап е в
противоречие с давностния срок
от една година, добавят между-
народните юристи. Те напомнят,

че според принципите на ООН
съдебната власт трябва да рабо-
ти, свободна от влиянието и на-
месата на управляващите, неза-
висимо от причините за натиска.
Магистратите призовават прави-
телството на България да пока-
же, че “се спазва институционал-
ната и личната независимост на
съдиите, както и че са взети
мерки съдиите да праворазда-
ват без заплахи от всякакъв вид”.

ткриването новите 4
електронни гишета за
автоматизиран грани-
чен контрол на лети-
щето в София вчера
предизвика хаос и не-

Приходите за 2011 г.
от предоставените 60
концесии на морски пла-
жове възлизат на 11 715
830 лв., в т.ч. лихви и не-
устойки за забавени пла-
щания, както и за не-
изпълнение на непарич-
ни задължения по конце-
сионните договори. Това
е с над 2 000 000 повече
от 2010 г., когато са били

овите пешеходни “зебри” в Асеновград се зали-
чиха напълно от асфалта за броени дни. Община-
та като възложител на поръчката с открита про-
цедура реагира светкавично. “Голяма част от
маркировката избледнява и се изтрива критично
бързо. Веднага сезирахме фирмата изпълнител
“Трафик пътна сигнализация”, която има изричен
ангажимент за качествено полагане на марки-
ровката и нейната гаранционност. Ще бъдем без-
компромисни за спазване на технологията, така
както го изискват нормите”, заяви зам.-кметът
Манол Генов вчера. Според него проблем на
изпълнителите е в какъв часови диапазон ще
работят и колко време след съгласуване с “Пътна
полиция” ще отклоняват автомобилния поток. Ка-
тегорични сме, че няма да допуснем некачествен
продукт, защото проблемът е изключително ва-
жен и засяга всеки на улицата, уточни Генов.

Обществената поръчка е на стойност 60 000
лв., като общината е предоставила специален
опис на интензивните участъци, където ще има
пешеходна маркировка с трайна термопластична
перлена боя. Останалите зони ще се изписват по
конвенционална технология, но изрично качест-
вена, обясни Генов. Договорът за поддръжка е до
юли 2013 г., като за първи път във възлагането са
включени и участъци по селата.

С нови таблети ще се сдобие
образователното министерство
след 3 септември, става ясно от
страницата на Агенцията за
обществени поръчки. Там е
записано, че Министерството на
образованието, младежта и
науката е обявило обществена
поръчка за 55 таблета. Високо-

Хаос на летище София заради
новите електронни гишета

телите на електронни документи
за пътуване, съдържащи биомет-
рични данни. Гишетата са програ-
мирани за автоматизиран грани-
чен контрол на граждани от Ев-
ропейския съюз, Европейското
икономическо пространство и
Швейцария. Чрез системата се
осигурява високо ниво на защита
на външните ни граници. Техни-
ческите устройства правят
невъзможно пропускането с фал-
шиви документи. Лица, които
представляват интерес за Шенген-
ската информационна система, се
установяват мигновено. Освен че
се проверяват биометричните дан-
ни, гишетата имат и камери за за-
снемане и много бързо се правят
сверки с информационните бази
на МВР и Шенгенската система.
Стойността на проекта е 572 000
лв., като част от тях са осигурени
от фонд “Външни граници”.

О
доволство сред пътниците. Пре-
рязването на лентата от вътреш-
ния министър Цветан Цветанов
беше съпроводено от засилени
мерки за сигурност, които затруд-
ниха придвижването. Пътниците
трябваше мъкнат на ръце багажа
си през последните 300 метра до
Терминал 2. Нямаше изключения
дори за инвалиди и малки деца.
Влизането на таксита и коли на
градския транспарт в простран-
ството около летището бе забра-
нено до късния следобед. В
същото време пътници седяха на
спирката и се надяваха да дойде
автобусът.

Новата система е за притежа-

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Н

Новите „зебри”
в Асеновград се
изтриха за дни

Новите „зебри”
в Асеновград се
изтриха за дни

Новите „зебри”
в Асеновград се
изтриха за дни

Новите „зебри”
в Асеновград се
изтриха за дни

Новите „зебри”
в Асеновград се
изтриха за дни

Над 11,7 млн. лв. са приходите
от концесии на морски плажове

в сила 67 концесионни
договора. Това са данни
от годишния доклад за
изпълнението на конце-
сионните договори за
морски плажове, който
кабинетът ще приеме
днес.

Съгласно законовите
разпоредби половината
от концесионните възна-
граждения са внесени в

бюджета на 11 общини,
на чиито територии са
разположени морските
плажове. Средствата от
концесионна дейност са
най-високи в община
Варна - 1 664 219,86 лв.,
и община Несебър - 1
273 169,67 лв., а най-нис-
ки са в община Бяла -
3647,73 лв., и община
Аксаково - 4800,60 лв.

Най-добрите плажо-
ве, предоставени на кон-
цесия, са в Албена, Кра-
нево-юг, Златни пясъци,
Кабакум-юг, Св. Констан-
тин и Елена - север, юг,
голям и малък плаж, Ас-
парухово, Слънчев бряг-
централен и юг, Равда-
Олимпийски надежди,
Сарафово, Дюни, Аркути-
но, Приморско-север.

Образователното министерство
си търси таблети с 2 камери

технологичните машинки ще са
за хора от самото министерство в
София.
Крайният срок за подаването на
офертите е 3 септември, а общата
стойност на доставката не трябва
да надвишава 66 хил. лв. Пред-
ложенията за таблети трябва да
са съобразени с конкретни

изисквания. Разписано е, че те
трябва да разполагат с 2 броя
камери, минимум 9 часа работа
при включена 3G мрежа и GPS.
Участниците в поръчката трябва
да имат и оборот от 150 хил. лв.
за последните 3 години и да
разполагат със сервиз за гаран-
ционно поддържане в София.

М
съдиите в България Мирослава
Тодорова от Софийския градски
съд на 12 юли. В остро критична
позиция авторитетната организа-
ция заявява, че наказанието на
Тодорова на практика противо-
речи на основните принципи на
ООН, “които защитават свобода-
та на изразяване на съдиите и
свободата им да образуват и да
членуват в професионални орга-
низации, включително с цел за-
щита на тяхната независимост”.
От комисията призовават българ-
ските власти недвусмислено да
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Çà åäíèòå ìîæå,
çà äðóãèòå íå ìîæå‘ Депутатът от левицата Димчо Михалевски смята, че това е фразата,

която най-точно обобщава регионалната политика на ГЕРБ

Сашо ТИХОМИРОВ

Критериите са оценка на общи-
ните на финансовото министерство
са направени така, че да облагоде-
телстват само богатите от тях. Това
заяви на пресконференция вчера
депутатът от БСП Димчо Михалев-
ски. Според него методиката е на-
правена така, за да утвърди метод
за раздаване на средства в предиз-
борната година, която предстои. Ще
настоявам държавата да спре да
мери с рейтинги общините и на
тази база да раздава пари на сим-
патични общини, категоричен бе
той. Депутатите от левицата ще на-
правят предложения за промени в
новия Закон за публичните финан-
си, тъй като смятат, че предложени-
ят от изпълнителната власт вариант
нарушава Европейската харта за
местното самоуправление и иззема
права на общините и кметовете да
управляват ресурсите, които те ге-
нерират.

Михалевски попита публично
Симеон Дянков защо над 100 млн.
лв. допълнително бяха предоставе-
ни на определени общини без санк-
цията на Народното събрание. Спо-

Ще направим предложения по всички закони за да гарантираме, че общините ще
продължат да се развиват, увериха представителите на левицата

Левицата: ГЕРБ облагодетелства само богатите общини

обяви вчера шефката на комисията
Мая Манолова. Общопартийната
контролна комисия се събра на
заседание, за да разгледа две
жалби срещу медийния секретар
на партията - едната от Младежко-
то обединение на БСП в София-
област, а другата - от двама соци-
алисти от Югозападна България.
Повод за тях стана изявлението на
Кутев, който сравни социалистиче-
ските идеи със СПИН.

Контролната комисия не е цен-
зор, не можем да наказваме соци-
алисти заради непремерени изказ-
вания или тъпи вицове и шеги, ко-
ментира Манолова. Тя окачестви
изявлението на Кутев като “серио-
зен гаф” и повтори, че е необходи-
мо той да се извини на хората,

КОНТРОЛНАТА КОМИСИЯ НА БСП:

Кутев да се
извини незабавно

Нова провокация на
Македония към България
видя историкът доц. Пла-
мен Павлов в предстоя-
щата изложба от 9 до 21
октомври в Кралския му-
зей на Брюксел “Маке-
донското ръкописно бо-
гатство през вековете”. В
изложбата ще бъдат по-
казани “Струшкият сбор-
ник” с творби на Св. Кли-
мент Охридски, църковно
нотно песнопение, Бен-
чевското четвероеванге-
лие, фрагменти и перга-
менти. Изложбата е под
наслова на хилядолетна-
та македонска културно-
писмена историческа тра-
диция. По думите на доц.
Павлов твърдението за

Пенсионерите ще получат пенсиите си чак след
10 септември, съобщиха вчера от пресцентъра на
Националния осигурителен институт. Забавянето се
налагало, защото обичайното начало на месечното
изплащане на пенсиите попада в празничните дни,
които се натрупват около 6 септември.

Пенсионерите ще могат да си получат парите
след първия работен ден, 10 септември, а изплаща-
нето на пенсии ще продължи до 20 септември съо-
бразно утвърдения график, обявен във всяка пощен-
ска станция. Изплащането на пенсиите по банков
път също ще започне чак от 10 септември.

Изявлението му е сериозен гаф, но левицата трябва да спре
да се занимава с темата, категорична беше Мая Манолова

които е засегнал с думите си. Ма-
нолова препоръча на своя колега
оттук-нататък да брои до 10, преди
да говори и преди да разказва
анекдоти. Трябва да прави същото
и преди да реши да се прави на
оригинален, защото в политиката
това винаги се наказва, беше дру-
гата препоръка на шефката на
ОПКК.

В същото време Манолова за-
яви, че за БСП е крайно време да
спре да се занимава с темата “Ку-
тев”. В БСП достатъчно се упраж-
нявахме върху гърба му, още пове-
че, че го правиха хора, които да-
леч не се славят с премерените си
изказвания, коментира тя. Според
нея партията трябва да се занима-
ва с това, което хората очакват от
нея - галопиращия ръст на цените
на храните и горивата, инфлация-
та, безработицата и гафовете, кои-
то правителството непрекъснато
произвежда. Прекаленото говоре-
не за Кутев е начин да се мълчи за
непрекъснатите гафове на управ-

ляващите, убедена е тя. Манолова
смята, че твърде голямото фокуси-
ране върху гафа на медийния сек-
ретар говори само за това, че хо-
рата, които го правят, не се инте-
ресуват от гафовете на ГЕРБ и е
по-удобно да хвърлят атаки към
собствената си партия.

От думите на Манолова стана
ясно, че срещу Кутев има подаде-
ни и 5-6 жалби и до Националния
съвет на БСП, които Контролната
комисия не е разглеждала. Те
трябва да бъдат разгледани на
заседание на НС.

Левият депутат Димчо Михалев-
ски също коментира темата с думи-
те, че Кутев дължи едно нормално,
честно извинение на хората за
това, което е казал. Членът на
Изпълнителното бюро на БСП
Дора Янкова допълни, че е било
възможно проблемът да бъде ре-
шен вътре в рамките на партията,
без да минава през медиите, и
изрази съжаление, че това не е
станало.

Нова провокация на Македония към България
такова наследство проти-
воречи на абсолютно
всички сведения на чуж-
ди пътешественици, на-
блюдатели, кръстоносци,
мисионери, търговци и
представители на средно-
вековната обществена
мисъл.

“Това не е първият слу-
чай, в който Македония
представя българско на-
следство като свое. Би
било логично, ако наис-
тина се казваше, че ста-
ва дума за наследство на
средновековна България,
а не за някаква митоло-
гизирана “македонска
култура”, каквато през
Средновековието не съ-
ществува. Със сигурност

всички паметници, които
ще бъдат представени
там, са свързани с тради-
циите на българската
средновековна писме-
ност, с тези български
книжовни средища, които
са поддържани от българ-
ските царе и българското
общество през онези го-
дини”, каза историкът.

Реакция на българско-
то Външно министерство
или на посолството ни в
Брюксел поиска по този
повод евродепутатът от
БСП Евгени Кирилов.
Белгийски институции ве-
роятно са предложили
домакинство на изложба-
та, без да се вгледат в
чисто научната същност,

предположи той. Мегало-
манските манипулации на
историята вземат връх в
нашата съседка, като
главно се употребяват за
вътрешнопартийни и
вътрешнополитически
спекулации, каза Кири-
лов. Недопустима е про-
мяната на историята със
задна дата. Търсенето на
артефакти и събития в
античната или среднове-
ковната история, за да се
аргументира сегашната
национална идентичност
на хората в Република
Македония, не можем да
приемем като нормално,
коментира и евродепу-
татът от ГЕРБ Андрей
Ковачев.

Проект за инвестиции и управление представиха
пред кмета на община Стралджа Митко Андонов пред-
ставителите на китайската земеделска инвестиционна
компания “ВАЕТ” ООД. Президентът на фирмата Юй
Донг заедно с вицепрезидента Джан Йентао и Хуанг
Маоинг, продуктов мениджър, запознаха г-н Андонов
с намеренията си за производство на екологични зе-
ленчуци на територията на общината. Плановете на
китайския инвеститор са на около 1000 дка в землище
между селата Александрово и Войника да създадат
своя зеленчукова база и с приложение на съвременен
управленски модел да развиват екологично селско
стопанство. Китайските специалисти са сигурни, че
това ще даде тласък на местното зеленчукопроизвод-
ство. Те планират не само да запълнят вакуума в про-
изводството с активен пласмент на вътрешния пазар,
но имат амбицията производството да стане част от
зеленчуковата потребителска кошница на европееца.

Практическото изпълнение на проекта визира из-
граждане на зеленчукова производствена база, вклю-
чително за оранжерийни зеленчуци, парникови гъби
и адаптация и отглеждане на зеленчуков разсад.
Сезонно в производството ще могат да работят около
600 души.

НОВ ПРОЕКТ
В ОБЩИНА СТРАЛДЖА

Екозеленчукова градина
по китайски

Александър СИМОВ

К
онтролната комисия  на
БСП препоръчва на Ан-
тон Кутев да се извини
незабавно, недвусмисле-
но и без договорки. Това

ред бившия кмет на Смолян Дора
Янкова провежданата политика
задълбочава контрастите в разви-
тието на общините и напълно
загърбва балансираното развитие
на страната. Михалевски допълни
нейния коментар като цитира пре-
зентация на МРРБ, в която се при-
знава, че България се развива не-
правилно в регионален план и се
отварят огромни пропасти между ня-
колко по-големи града и цялата ос-
танала територия. Той даде пример
с показателя на Евростат за пари-
тетна покупателна способност, по
който повишаването на стандарта
е концентрирано основно в София.

Данните на БСП показват, че
разходите на българските общини
бележат траен спад при общо за-
пазване на процента на преразпре-
деление на публични средства
спрямо БВП. Ще направим предло-
жения по всички закони, ще зале-
ем Народното събрание и прави-
телството с конкретни предложения,
за да гарантираме, че общините ще
продължат да се развиват въпреки
очевадното коткане и галене по
главата на една част от тях, преду-
преди Михалевски.

Дават пенсиите
чак след празниците
Дават пенсиите
чак след празниците
Дават пенсиите
чак след празниците
Дават пенсиите
чак след празниците
Дават пенсиите
чак след празниците

Снимка Мариета ТОМОВА
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П

кратки

Срутена бе част от балюстрадата на
терасата до Морското казино в

Бургас вчера сутринта. Районът бе
обезопасен временно. Случаят бил
предаден на МВР-Бургас, за да се

установи дали това е вандалски акт,
или лошо укрепени колони на терасата.
За жителите на града това е едно от

култовите места, където няколко
поколения са си правили снимки и са

наблюдавали морето

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

редно месечно възнагражде-
ние от около 450 лв. могат да
взимат хората, които се отзо-
ват на обявите за работа като
чистач, става ясно от сайта

Пиян връхлетя на
кондукторка и
шофьор

Пиян пътник нападнал кондук-
торка и шофьор на градски ав-
тобус в Пловдив. Пияният вдиг-
нал шумен скандал в автобуса,
след което се нахвърлил и върху
кондукторката и шофьора, при
това в движение. Той се карал и
с пътниците, които обиждал с
псувни и ругатни, и дори изри-
тал от рейса безпомощен възра-
стен човек. Хулиганът бил аре-
стуван на спирката на паметни-
ка на Съединението в Пловдив.

Неизвестен нападна
мъж и открадна пари
и бижута

Неизвестен нападна мъж и от-
крадна плик с голяма сума пари и
бижута във Видин. Видински кри-
миналисти разследват грабежа,
извършен в жилищен блок в к-с
“Гео Милев” вчера. 59-годишен
видинчанин, излизайки от асансь-
орната кабина на първия етаж в
блока, в който живее, бил напад-
нат от неизвестен мъж. Непо-
знатият му нанесъл два удара и
отнел найлонов плик с голяма сума
пари в различни валути и бижу-
та. Видинчанинът преследвал на-
падателя си, като произвел във
въздуха два изстрела със законно
притежаван пистолет “Макаров,
но грабителят успял да избяга.

Източиха 3000 литра
нафта за трактори

3000 литра нафта са били
източени през почивните дни
от цистерна в земеделската ко-
операция “Бряст” в село Бресто-
вица. Сигналът бил подаден в
понеделник от председателя на
сдружението. При огледа поли-
цаите установили, че крадците
са срязали халка на капака на
подземната шахта на цистер-
ната. След това демонтирали
отдушника и източили гориво-
то, предназначено за тракто-
рите на кооперацията.

Чистач и учител
взимат еднакви
заплати

С

Парите за хигиенисти и продавачи
са колкото за образованите специалисти,
личи от работните позиции, обявени
от Агенцията по заетостта

на Агенцията по заетостта. Срещу
същата сума се разписват още възпи-
татели и учители. Голяма част от сво-
бодните позиции в сайта нямат кон-
кретни суми в графата за възнаграж-
дения. Хигиенистите в Несебър се рад-
ват на сравнително добри условия -
там ще се разпишат срещу 500 лв., но
позицията е само за 2 месеца.

Над 120 работни места за чистачи
и хигиенисти са обявени от Агенцията
по заетостта. Близо девет пъти по-го-

ляма е нуждата от преподаватели,
става ясно от статистиката. 1080 са
позициите за възпитатели, учители и
директори. Най-често посочваната
сума за възнаграждението на този
тип специалисти е около 450 лв. Сре-
щу същата сума ще се разписват и
продавачи, става ясно от свободните
позиции в сайта. Главен учител с
практическо обучение в Айтос може
да получава 691 лв., договорът обаче
е само за 10 месеца.

През последната седмица на август
Агенцията по заетостта е публикувала
7113 свободни работни места. Най-го-
ляма част от тях са в преработващата
промишленост, търговията и строител-

ството. ДУМА припомня, че според по-
следните официални данни безработи-
цата у нас е 10,8%, а без препитание
са над 356 000 души. Само преди дни
от агенцията обявиха, че работодатели
от цялата страна търсят над 11 000 ра-
ботници по схемата “Подкрепа за за-
етост” по Оперативната програма “Раз-
витие на човешките ресурси”.

Бюджетът по схемата “Подкрепа за
заетост” е около 80 млн. лв. за перио-
да 2012-2014 г. По нея се предвижда
близо 10 000 безработни да получат
посреднически услуги, от тях близо
9000 да бъдат включени в обучение и
заетост. Междувременно Евростат обя-
ви, че тенденцията на пазара на труда
в ЕС върви към свиване на свободните
работни места. Пикът на незаетите
места е бил 2,2% през 2007 г. и отто-
гава през годините се понижава до
1,5% през 2011 г. Данните на евро-
пейската статистика сочат, че про-
центът на вакантните работни места
през миналата година е бил най-ви-
сок в Малта - 2,9%. Най-нисък е той в
Латвия и Португалия - по 0,4%. Бълга-
рия се намира в “златната среда” на
тази класация с 0,8%.

Огромно ято щъркели беше принудено от бурята в
понеделник през нощта да преспи по дърветата в природния
парк “Златни пясъци”. Повечето птици се събираха до късно

около една от хижите в резервата. Управителят й Стоян
Митев е събирал ранени и уморени птици през цялата нощ

Пловдивският апелативен съд потвърди вчера решението
на Окръжния съд и отстрани окончателно от длъжност кмета
на Куклен Димитър Сотиров и заместника му Иван Апосто-
лов. Магистратите постановиха, че жалбите и на двамата за
отмяна на обвиненията са неоснователни. Мотивите на съда
са, че Сотиров и Апостолов са извършили умишлено
престъпление, заемат отговорни постове и могат да влияят
върху служителите си. Решението за отстраняването им от
длъжност е окончателно.

ДУМА припомня, че срещу кмета на Куклен и неговия
заместник са повдигнати обвинения за длъжностни престъпле-
ния и присвояване на пари. Двамата бяха зрелищно арестува-
ни преди десетина дни след неколкомесечно разследване.
Според събраните доказателства Сотиров, който е кмет
четвърти мандат, е присвоил 49 571 лв. в периода 10 февруари
2008 г. - 21 май 2012 г. Длъжностните му престъпления касаят
сключване на неизгодни договори и облагодателстване на
определени фирми.  Зам.-кметът Иван Апостолов е обвинен в
присвояването на 3385 лв. Той е използвал и безплатен труд
на хора от общината на свой имот в местността Копривките.
За обвиненията на Димитър Сотиров законът предвижда от 10
до 20 г. затвор, а за заместника му - от 1 до 10 години.

латеното паркиране в
центъра на града е
европейска практика и
тя няма алтернатива.

Полицията откри три деца, живеещи в гориста местност край Слънчев
бряг. Едно от тях - двегодишно момиченце, е родено в гората и е без
издаден акт за раждане и съответно ЕГН. Другите две деца са на 9 и
11 години. Tе ще бъдат предадени в специализирани институции със
заповед на директора на Дирекция “Социално подпомагане” в Поморие.
По-големите деца са брат и сестра и ще бъдат настанени в Дом за деца
“Юрий Гагарин” в Ямбол, а двегодишното момиченце в Дома за меди-
ко-социални грижи за деца в Бургас. От областната дирекция на поли-
цията уточниха, че родителите на децата са неизвестни. Подрастващите
били намерени при операция на територията на Слънчев бряг, целяща
откриване на обявени за общодържавно издирване деца, склонявани
към просия, проституиране, джебчийски кражби, и такива в риск и без
надзор. На малчуганите ще бъдат издадени и лични документи по За-
кона за гражданската регистрация. Като част от акцията бяха образу-
вани преписки за склоняване към просия срещу други трима души - две
жени и един мъж. Те са принуждавали децата си, които са на възраст
от 9 до 14 години, да просят в морския курорт.

П
ПЛАТЕНОТО ПАРКИРАНЕ
НЯМАЛО АЛТЕРНАТИВА

Алтернативата е хаос и коли
навсякъде. Това заяви вчера
кметът на София Йорданка
Фандъкова. Според нея всич-
ки трябвало да обединят уси-
лия за ограничаване на вли-
зането на много автомобили
в идеалния център на града
и това била основната цел
на промените. Повечето от
живеещите в центъра на
София одобряват новите пра-
вила за паркиране и подкре-
пят промените, твърди кмети-
цата. Фандъкова посочи, че
самите протестиращи имат
различни мнения по въпроса

с платеното паркиране. За-
това е било взето решение
да се забави с месец влиза-
нето в сила на тази част от
наредбата за паркиране, ко-
ято засяга живеещите в
центъра. Важно е самите
хора да бъдат убедени защо
се прави всичко това, каза
Йорданка Фандъкова. Тя е
категорична, че няма да
отстъпи от идеята, че живее-
щите в центъра трябва да
плащат, за да паркират авто-
мобилите си. Колко трябва да
се плаща е въпрос на разче-
ти, дискусии и на доказване,
заяви Фандъкова. Та повто-
ри, че няма европейска сто-
лица, в която да няма някакъв
вид платено паркиране.

OКОНЧАТЕЛНО ОТСТРАНИХА КМЕТА
НА КУКЛЕН И ЗАМЕСТНИКА МУ

ОТКРИХА ТРИ ДЕЦА, ЖИВЕЕЩИ
В ГОРИСТА МЕСТНОСТ

337 000 РУСНАЦИ СА КУПИЛИ ИМОТИ У НАС

337 000 руски граждани са закупили имоти
в България, съобщиха в Бургас от Национално-
то сдружение за недвижими имоти вчера. От
всички купени имоти 110 000 са по Черномо-
рието. Според данните руснаците водят класа-
цията на чужденците, собственици на имот в
страната. Най-много се търсят апартаменти в
Поморие, Несебър, Созопол и Приморско.
Интерес обаче има и във вътрешността на
областта. Търсят се къщи със земя. Преоблада-
ват купувачите пенсионери. Зачестяват тези, в
които руснаци, закупили имоти във Франция и
Испания, ги продават и се преселват у нас.
Тази тенденция ще се запази, прогнозира
Станка Стайкова, председател на нотариална-
та гилдия в Бургас. Мнението й споделя Добро-
мир Ганев, зам.-председател на УС на НСНИ.

Красимир КРЪСТЬОВСКИ Той допълни, че профилът на руския купувач е
свързан с продължително пребиваване, а не с
доходност от наеми. Руските клиенти са следва-
ни от французи, немци и англичани. Като поло-
жителен бе отчетен фактът, че измамите при
сделките са намалели драстично. Като причина
бе изтъкнато наличието на електронен регистър
на нотариусите, разполагащ с 600 000 докумен-
та и достъп до база данни на МВР.

Сега основен проблем пред чужденците-соб-
ственици оставала поддръжката на имотите и
етажната собственост. Като куриоз бе посочен
случай, в който за ваканционен имот е трябвало
да се платят 7 хиляди евро за облекло на пор-
тиера. В Бургас е имало доста измами при имоти
от затворен тип. Оказва се, че инвеститорът и
изпълнителите си правят вътрешни правила и
собствениците се чувстват като наематели, ко-
ментира омбудсманът на града Таньо Атанасов.
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Снимка ПРЕСФОТО/БТА

остра декларация срещу подгот-
вяните от НЗОК промени за
финансиране на болниците из-
лязоха вчера лекарите от со-
фийската колегия на Българ-

олниците сега се строят
като молове, а после се
търсят лекари, които да
работят в тях, казва проф.

Картинка на движението в един европейски град, за какъвто се води Хасково

Проф. Александър Чирков:

Б

Строят болнични сгради
като молове, а после
търсят лекари за тях

Александър Чирков, цитиран от
bolenzdrav.com. В половината ле-
чебни заведения условията спо-
ред него са ужасни - “пълни с бак-
терии стари и порутени сгради”.

“Преди време доведох мои
познати холандци в болницата в
Лом, за да видим с какво могат да
помогнат. Те само отвориха вра-
тата и като видяха какви са усло-
вията, изобщо отказаха да влязат.
Казаха ми, че тази болница е за
събаряне, а не за ремонт”, раз-
казва проф. Чирков. Наред с всич-
ко останало докторите трябва да
бъдат осигурени така, че да не са
затънали в битови грижи как да
си плащат сметките, а да се отда-
дат изцяло на медицината, твърди
той. Евтини и некачествени стен-
тове може да станат причина за
смъртта на пациентите, на които
се поставят, обяснява кардиохи-
рургът. Коментарът му е по повод

намерението на НЗОК да обяви
централизиран търг за този вид
изделия, а там по правило пече-
ли най-ниската цена.

65% от смъртните случаи в
България се дължат на сърдеч-
носъдови заболявания, като най-
много са инфарктите. Именно за-
това според Чирков в инвазивна-
та кардиология трябва да се ра-
боти с качествени материали. От
друга страна, било разбираемо,
че касата търси начини да спести
пари. Изходът според известния
хирург е да се въведе строг кон-
трол върху катетъризационните
лаборатории за поставяне на
стентове, които по думите му “ник-
нат като гъби из цялата страна”.
Лекарите в тях трябва да са обу-
чени много добре, за да не се
стига до неприятни инциденти.
Стентове трябва да се поставят
само след консултация и по
възможност в присъствието на
кардиохирург. Изключение се
прави при спешни ситуации, каз-
ва проф. Чирков.

Столични медици на
бунт срещу лимитите
на болниците

С

В София настояват да се прекратят
преговорите по Националния рамков договор,
докато не се реши проблемът с финансирането

ския лекарски съюз (БЛС). Медиците на-
стояват преговорите по Националния рам-
ков договор за 2013 г. да бъдат прекрате-
ни, докато касата не оттегли проектодоку-
мента за плащанията към лечебните заве-
дения.

Софийските лекари са притеснени,
защото според тях новата методика пре-
движда още повече рестрикции при фи-
нансирането на болниците от сегашните.
Те припомнят, че в момента лечебните
заведения имат фиксирани бюджети, на
базата на които трябва да преценяват
колко болни и с какви диагнози могат да
лекуват. След предстоящите промени оба-
че те ще имат предварително зададени

лимити и на парите, и на броя болни, ко-
ито могат да лекуват по отделните кли-
нични пътеки. Т.е. всяка болница ще има
зададено ограничение колко инфаркта и
бронхопневмонии може да лекува, колко
стомашни, гинекологични, урологични
операции и т.н. може да направи, възму-
щават се лекарите.

“Предлаганият проект на касата изця-
ло ликвидира здравното осигуряване и
налага планово-бюджетно финансиране
на лечебните заведения. С новата мето-
дика се нарушават два конституционни
принципа - този за свободен избор от
пациента на лечебно заведение и леку-
ващ лекар, както и принципът “парите
следват пациента”, категорични са меди-
ците.

В декларацията е написано, че българ-
ските лекари понасят негативите от лими-
тирането на регионален принцип, понасят

негативите от лимитирането на болничен
принцип, но категорично отказват да има
лимитиране по клинични пътеки. “Систе-
мата на здравеопазване понесе тежки
удари в резултат на въвеждането на лими-
ти в болничната и доболничната помощ и
смятаме, че въвеждането на тази крайна
форма на лимитиране ще доведе до хаос
и колапс на системата и до нагнетяване
на допълнителна конфронтация между
пациенти и лекари”, коментират столични-
те лекари.

Заради опасенията си лекарската ко-
легия настоява БЛС да прекрати прегово-
рите по НРД 2013 до оттеглянето на це-
лия документ от НЗОК. Те са категорични,
че лимитирането в здравеопазването на
исторически принцип трябва да отпадне и
апелират регионалните лекарски колегии
да подкрепят становището им.

ДУМА припомня, че НЗОК обяви, че
новата методика тепърва ще подлежи на
обсъждане и се застрахова, че са
възможни корекции. Преговори по нея
със заинтересованите страни обаче все
още не са започнали.

В

ЦВЕТАНОВ ЩЕ
ИСКА ПОМОЩ
ОТ ЕК ЗА
ПОЖАРИТЕ

ътрешният министър Цветан
Цветанов призна вчера, че
държавата не може да се
справи с пожарите в стра-

ната и ще иска средства от
Европейската комисия. Поради
тази причина на 14 септември
ще бъдат дадени 42 нови пожар-
ни автомобила, закупени с евро-
пейско финансиране. “Водим в
момента преговори с ЕК за
финансиране от Европейския
съюз, за да може да закупим
още техника. Знае се, че пожар-
ната техника в страната е от най-
остарелите - има автомобили на
повече от 50 години. МВР не
разполага със средства за
подмяна на техниката, затова
разчитаме на европейско финан-
сиране”, заяви вицепремиерът.
Той посочи, че България има
нужда от един летателен само-
лет. Към момента се използват
два оборудвани хеликоптера на
Министерството на отбраната.
Относно обезщетенията на пост-
радалите от пожарите хора
Цветанов прехвърли топката на
съответните комисии, които са
сформирани към общините. С
277 пожара само за едно дено-
нощие са се борили огнеборците
в страната, заяви вчера главен
инспектор Стефан Стефанов от
Главна дирекция “Пожарна
безопасност и защита на насе-
лението”. По думите му обста-
новката е много динамична и
неспокойна поради горещините,
вятъра и други фактори, които
съдействат за възникването и
разпространението на пожара.
Вчера усилията на пожарникари-
те бяха съсредоточени в опитите
да се овладеят огнищата в
община Средец и в Рила.

300 000 лв. обеща на Средец
депутатът от ГЕРБ Стоян
Гюзелев. Той заяви вчера, че
сумата ще бъде преведена на
пострадалата община за
залесяване. “Община Средец
трябва ускорено да подготви
документи за кандидатстване
за отпуска-не на средства по
мярка 321 по Програмата за
развитие на селските райони,
които ще послужат за възста-
новяване на щетите след
пожара. Проектът отваря през
септември”, сети се да обяс-
ни той. Депутатът заяви пред
местните, че вече е разгова-
рял със зам.-министъра на
земеделието Светлана Бояно-
ва за обстановката в Средец
след пожара.

ПРЕДИЗБОРНО

ОЩЕ 29
ДЕЦА СА
ПОЕТИ ОТ
ФОНДА ЗА
ЛЕЧЕНИЕ

Повече от 60 000 малчугани ще
прекрачат училищния праг за първи
път, сочат предварителните разче-
ти на просветното министерство.
ДУМА припомня, че според разпо-
редбите е предвидено да има и
занималня за децата до трети клас,
но тя все още не е задължителна.

Министерството предвижда тази
учебна година децата да имат 4 ва-
канции. Първата ще е от 1 до 4
ноември, през 2011 г. тя бе от 29
октомври до 1 ноември. Коледната
ваканция ще започне на 22 декем-
ври и ще продължи до Ивановден.
Кратка почивка ще има и през фе-
вруари, а пролетната ваканция е
планирана от 29 март до 7 април.

Първият учебен ден ще е 17 сеп-
тември, защото е понеделник. От тази
година е задължително всички 5-го-
дишни деца да посещават предучи-
лищни групи, напомнят от МОМН.
Освен в детските градини общините
могат да разкрият паралелки и в учи-
лищата. Предучилищните групи тряб-
ва да бъдат оборудвани със столче-
та, масички и място за игра.

70 години, 45 от които на сцената, ще отбележи с
концерт на 8 септември на брега на яз. “Копринка” леген-
дарният естраден изпълнител Бисер Киров. Това съобщи в
аванс зам.-председателят на  движение “Русофили” Антон
Тончев. Певецът ще бъде специален гост на 9-ия събор,
организиран от обществената организация, община Ка-
занлък, Изпълнителната агенция по горите и  координаци-
онният съвет “България-Русия”.  Очаква се на поляните да
пристигнат около 10 000 души от цялата страна, над 50 са
самодейните състави, които ще подгряват гостите преди
началото на концерта на юбиляря. Роденият на 4 септем-
ври 1942 г. в София певец започва професионалната си
кариера в оркестър “Балкантон” през 1967 г. и има зад
гърба си близо 5000 концерта у нас и чужбина.  Почти две
десетилетия Бисер Киров е най-популярният изпълнител в
някогашната ГДР. Като композитор е създал музиката на
над 300 песни по стихове на талантливи български поети.
Специални покани са изпратени от организаторите на
събора, който ще премине под мотото “Заедно с Русия и
през XXI век” до президента и премиера. Очаква се двама
митрополити - старозагорският Галактион и великотърнов-
ският Григорий, да отслужат литургия пред Паметника на
свободата на връх Шипка, където русофилите по традиция
поднасят венци.  Движение “Русофили” е създадено преди
9 години, в него членуват над 22 000 души, а структурите
му са базирани в повече от 150 общини.

Фондът за лечение ще
поеме терапиите на още 29
деца, съобщиха вчера от
Министерството на здраве-
опазването. Три от болни-
те малчугани ще бъдат из-
пратени за лечение в чуж-
бина, а други шест ще за-
минат за продължаване на
лечението и контролни
прегледи зад граница.

19 малчугани ще бъдат
подпомогнати за  лечение
в България, а за едно от
децата терапията ще бъде
доплатена. Общият размер
на отпуснатите за целта
средства е 565 172 лв., ста-
ва ясно от съобщението на
здравното министерство.

От началото на година-
та фондът е одобрил близо
7 млн. лв. за лечението на
411 деца.

НАД 60 000 ДЕЦА
ЩЕ БЪДАТ
ПЪРВОКЛАСНИЦИ

БИСЕР КИРОВ
ОТБЕЛЯЗВА ЮБИЛЕЙ С
КОНЦЕРТ НА КОПРИНКА

Петър ГЕОРГИЕВ
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да освободи поста след
поредния скандал във ве-
домството му - съмненията
за нагласени търгове за
огромни атрактивни парце-
ли земеделска земя сре-
щу компенсаторни бонове.
Това заявиха вчера
съпредседателите на пар-
тия “Зелените” - Борислав
Сандов и Андрей Ковачев.

“Страната ни гори в
буквалния и преносен
смисъл и много от пробле-
мите, свързани с тези по-
жари, се крият именно в
МЗХ и по-специално в уп-
равляващия това минис-
терство министър Найде-
нов”, каза Сандов. Той при-
помни, че ПП “Зелените”
на два пъти иска оставка-
та на министъра, но въпре-
ки скандалите с лобистки
закони, раздаване на об-
ществени поръчки на хора
без опит и т.н., той не е
отстранен от поста и явно
се ползва с протекцията на
премиера Бойко Борисов.

“Нараства напрежени-
ето около министър Най-
денов. Може да има и
нови протести”, каза Сан-
дов, чиято партия се
свързва с много от спон-
танните екодемонстрации
през последните години.
Според Сандов протести
ще има от земеделски
производители, защото
много от тях фалират, как-
то и от потребителския
бранш, защото не виждат
адекватна политика за
храните - качество, кон-
куренция на предлагане
и информиран достъп.

“Зелените” не се анга-
жираха с организацията
на демонстрации срещу
Найденов. “Ние използва-
ме различни механизми
за въздействие, а про-
тестът е един от тях. Обик-
новено тя е по-крайна
форма, ако не сме успели
по друг начин да достиг-
нем до постигане на ре-
зултати, свързани с обще-
ствения интерес”, подчер-
та съпредседателят на
партията.

Повод за поредното
искане на оставката на

“Винпром Пещера”, които
чрез свързани лица за
около девет месеца се
сдобили поне с половина-
та налични на пазара бо-
нове. Става въпрос за кни-
жа за около 37 млн. лв. по
номинал, което би позво-
лило покупка на земи за
тази сума при реално пла-
тени едва около 15 млн.
лв. - цената, на която са
купени боновете на бор-
сата. “Винпром Пещера”
АД категорично отрече
информацията, като посо-
чи, че притежава компен-
саторни бонове за около
40 хил. лв., закупени още
през 2007 г.

Според Владислав Па-
нев от “Зелените” обаче
съмненията около прива-
тизацията на държавна
земя са достатъчни
търгът да се отмени. Спо-
ред него Комисията за
финансов надзор е започ-
нала още преди месец
проверка на сделките с
компенсаторки, а земе-
делското министерство
трябва да се разследва за
изтичане на информация.
От шест месеца до една
година след резултатите
от проверката на КФН
може да се обяви нов
търг, коментира Панев.

Да се спрат търговете
за държавна земя

„ЗЕЛЕНИТЕ”:

Те настояват за оставката на агроминистъра и предупреждават
за протести на земеделските производители

Дана РУСЕВА

Искането на животновъди средствата
на глава добитък да са между 300 и 600
лв. изненада министъра на замеделието
и храните Мирослав Найденов, който
откри вчера в Добрич ХХ международно
изложение “Селското стопанство и всич-
ко за него”. На импровизирана среща с
тях той обеща да провери дали има пари
в бюджета за това. Сега се дават 180 лв.
за крава. През следващата седмица ще
заседава Консултативният съвет по жи-
вотновъдство, където проблемите ще
бъдат отново обсъдени, обеща ми-
нистърът. Животновъдите са категорич-
ни, че отрасълът е фалирал. В Добричко
няма повече от 2000 крави при около 18
000 преди години. Найденов каза, че са
дадени около 15 млн. лв за отрасъла, но
животновъдите допълниха, че тези пари
са предварително похарчени и се водят
като борчове. “През 2013 г. ще дадем
още поне 50 процента повече за секто-
ра, а тази година средствата са два пъти
повече в сравнение с 2011 г.” - обясни
министърът, без да посочва числа.

земеделския министър е
прословутият търг за 154
хил. дка държавна земя
срещу компенсаторки, обя-
вен преди десетина дни.
Сумарната цена на тези
над 154 хил. дка земедел-
ска земя е 47 млн. лв.

Спекулации е имало и ще има, но
законът го предвижда и ние ще го пра-
вим, както са го правили и предходни
правителства. Това заяви министърът
на земеделието и храните д-р Миро-
слав Найденов по темата за предстоя-
щите търгове за продажба на Държа-
вен поземлен фонд с Поименни ком-
пенсаторни бонове.

Найденов припомни, че Поименни
компенсаторни бонове са издадени на
земеделски собственици, на които
държавата не е успяла да върне земята.
Те имат право да купят директно, могат
и да продадат тези ценни книжа през
фондовата борса и по този начин да
бъдат финансово обезщетени, обясни
Найденов. Този процес не е прекъсвал
от началото на мандата на това прави-
телство. Това обаче досега се е правило
по предложение на Областните дирек-
ции по земеделие в различни части на
страната и в по-малки количества земя.

Преди около два месеца след сре-

Бизнес климатът в ос-
новните отрасли у нас се
влошава. През август
2012 г. общият показател
на бизнес климата се по-
нижава с 3.3 пункта спря-
мо юлското си равнище.
Намалението важи за
промишлеността, строи-
телството, търговията на
дребно и услугите.

 В промишлеността
показателят е намалял с

Цената на поименните
компенсаторни бонове
рязко скочи през 2012 г.,
като от борсова цена под
30 ст. в началото на годи-
ната скочи на 83 ст. Имен-
но заради съмненията, че
информацията за предсто-

ящите търгове за земя е
изтекла предварително от
МЗХ към определени фир-
ми, в медиите се появиха
предположения за това
кой се е сдобил с най-мно-
го компенсаторки. Купува-
чи били собствениците на

К
райно време е
министърът на
земеделието и
храните Миро-
слав Найденов

“Зелените” за пореден път обвиниха Найденов за проблемите в земеделието

Животновъди алармират
агроминистъра за фалити

“За поредна година ще разсрочим
кредитите за фуражи на животновъдите
към фонд “Земеделие”, а получаваните
национални доплащания за глава до-
битък ще започнем да даваме през вто-
рата половина на октомври, вместо през
декември” - обеща още Найденов. Той
призна за рекордната цена на фуражи-
те, но обясни, че държавата няма как да
се намеси, както и за цената на пшени-
цата. “През септември ще има заседа-
ние на земеделските министри на стра-
ните членки на Европейския съюз и
предполагалам, че тогава ще обсъжда-
ме тези проблеми - за евентуална
държавна намеса” - добави Найденов.

Министърът се зае и с промяната на
визията на изложението “Селското сто-
панство и всичко за него”, в което тази
година участват 152 български и чуж-
дестранни фирми. За изграждането на
изложбен комплекс Общинският съвет
на Добрич е отредил терен със свое
решение, но заради “Зърнени храни-
България”, която е акционер в “Добрич-
ки панаир”АД, имало проблеми за за-
почването на строителството му.

2,8 пункта на месечна
база заради влошените
оценки на мениджърите
за настоящото бизнес
състояние на предприяти-
ята. Намалява осигуре-
ността на производството
с поръчки от чужбина,
продължава и недо-
статъчното търсене от
страната, което пък води
до понижени очаквания
за дейността на предпри-
ятията през следващите
три месеца.

Значително по-голямо
е намалението в строи-
телството - с 6.9 пункта
на месечна база. Основ-
ната причина са очаква-
нията на браншовиците
строителната активност

през следващите три ме-
сеца да бъде по-неблаго-
приятна. По отношение на
заетите в бранша прогно-
зите са също в посока на
намаление.

В търговията на дреб-
но и сектор “Услуги” по-
казателят бизнес климат
намалява съответно с  1.7
и 2 пункта на месечна
база. Причината са по-
умерените оценки на
търговците на дребно за
състоянието на предпри-
ятията. Очакванията им за
следващите шест месеца
обаче са по-благоприят-
ни. Мениджърите не
очакват увеличение на
продажните цени през
следващите три месеца.

НАЙДЕНОВ: СПЕКУЛАЦИИ
ВИНАГИ Е ИМАЛО

Няма изгледи за повече пари
от еврофондовете след 2014 г.

програмен период 2014-
2020 г. Причината са но-
вите механизми за финан-
сов контрол, които нетни-
те донори се опитват да
прокарат. Ефектът за стра-
ната ни може да бъде
дори по-малко средства от
тези, които получихме за
този програмен период по
политиките за сближава-
не от структурните и кохе-
зионния фонд. Това стана
ясно вчера от думите на
министъра по еврофондо-
вете Томислав Дончев.

За периода 2007-2014
г. безвъзмездната помощ
от ЕС за България е 13
млрд. евро по седемте
оперативни програми.
“Програмата максимум за

следващия програмен
период е да получим
поне 15-20% повече
пари, а минимум - да за-
пазим сегашното равни-
ще”, каза министърт.

Заради финансовата
криза - основно в страни-
те от Южна Европа, която
постави на изпитание
единната европейска ва-
лута и целия ЕС, Брюксел
променя правилата за
подпомагане на бедните
страни. Причината е, че
въпреки значителните
суми, които се наляха в
тях, резултатите не покри-
ха очакванията. Грубо ка-
зано, нетните донори не
желаят повече да финан-
сират безразборното хар-
чене в по-бедните страни
членки. Така след 2014 г.
пари ще се отпускат само
срещу реформи. За целта

се въвеждат политически
и технически индикатори,
които ще следят постоян-
но дали се спазват поети-
те ангажименти. Ако това
не се случва, парите про-
сто се спират.

“България ще влезе в
следващия програмен пе-
риод, без да е изпълнила
всичките предварителни
условности. Това не е
страшно, защото имаме
срок до края на 2016 г. те
да бъдат изпълнени. Клю-
чови ще са тази и след-
ващата година за изпъл-
нението на предварител-
ните условия на Брюксел,
за да получим повече
пари след 2014 г. Към
момента обаче по нито
една от 15-те тематични
цели България не е
изпълнила критериите”,
предупреди Дончев.

ща и разговори с всички директори на
Областните дирекции по земеделие в
страната е разпоредено да бъде на-
правена инвентаризация и всички те-
рени от Държавен поземлен фонд, сво-
бодни към момента на 100%, за да
няма обвинения в избирателност, е
взето решение 154 000 дка в цялата
страна да бъдат предложени за про-
дажба с поименни компенсаторни бо-
нове. Тези площи са свободни към
моменти и за тях не се събира наем за
ползване. Така всичко, което към мо-
мента не е обект на аренда и няма
някакви тежести, ще бъде обявено на
търг, каза Мирослав Найденов. До то-
гава има още около месец.

На твърдения, че някои имали пред-
варителна информация, министърът
отвърна, подчертавайки, че това е игра
на борса - “някой може да загуби, ня-
кой може да спечели”. От търговете
очакваме в бюджета да влязат около
70-80 млн. лева”, допълни министърът.

Снимка Мариета ТОМОВА

Т ъмни облаци се за-
дават от Европей-
ския съюз към Бъл-
гария за следващия

Бизнес климатът в основните
отрасли у нас се влошава
Бизнес климатът в основните
отрасли у нас се влошава
Бизнес климатът в основните
отрасли у нас се влошава
Бизнес климатът в основните
отрасли у нас се влошава
Бизнес климатът в основните
отрасли у нас се влошава
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бъдат увеличавани, а е
възможно дори да се по-
нижат. Моята прогноза е,
че няма да се променят
цените за парното, освен
ако няма намаляване на
природния газ. Така пред-
седателят на Държавната
комисия по енергийно и
водно регулиране (ДКЕВР)
Ангел Семерджиев твърде
уклончиво коментира вче-
ра по какъв начин догово-
рените със стара дата по-
ниски цени на газа биха
могли да се отразят върху
цената на топлинната
енергия.

Според подписаното
преди ден във Варна спо-
разумение с “Газпром”

Парното няма да
поскъпва, дори
можело да поевтинее

Шефът на ДКЕВР Ангел Семерджиев прогнозира, че понижаване
на цената на топлинната енергия е възможно само при по-евтин газ

България и “Газпром” подписаха пре-
ди ден протокол за реализацията на под-
крепения от Русия газопровод “Южен
поток” на българска територия, съобщи
руската компания. Документът фиксира
входната точка на бъдещия газопровод в
газотранспортната система на България,
уточнява параметрите му и определя по-
нататъшните стъпки за реализация на
проекта, се казва в съобщението. Този,
както и други документи, са били подпи-
сани след среща на Александър Медве-
дев, зам.-директор на “Газпром”. Сред тях
е и протокол за отстъпка от цената на
руския газ за България в размер на 11%.
Отстъпката ще влезе в сила със задна
дата - от април 2012 г., и ще важи до
края на годината.

Медведев и Добрев са подписали и
протокол, според който до 15 ноември
страната ни трябва да подпише инвести-
ционното споразумение за “Южен поток”,
обяви зам. изпълнителният директор на
руската компания. Третото договорено
споразумение гласи, че до същата дата
трябва да се подготви и подпише новият
договор за доставка на природен газ от
Русия. По нито един от подписаните до-
кументи не бяха съобщени конкретни
числа и параметри.

Медведев коментира, че вече са во-

На повърхността излизат прости ис-
тини - Русия ще прави “Южен поток”,
“Уестингхаус” ще прави предпроектното
проучване за 7-ми блок в АЕЦ “Козло-
дуй”. Така че Русия получава своето,
Америка получава своето, но остава
въпросът: какво получава България. Така
коментира вчера депутатът от БСП и
бивш министър на икономиката Петър
Димитров във връзка с подписаните пре-
ди ден три нови протокола по проекта
“Южен поток”, преговорите по новите до-
говори с “Газпром” и избора на “Уестинг-
хаус” да извърши предпроектното про-
учване за 7-ми блок в “Козлодуй”.

България отново капитулира пред

Красимир
КРЪСТЬОВСКИ

Три са кандидатурите
за строежа на новата мор-
ска гара в Бургас, подаде-
ни в законоустановения
срок. От Държавно пред-
приятие “Пристанищна ин-
фраструктура” обявиха, че
това са два консорциума -
“Техномашпрогрес” и Су-
пер Бургас”, и “Обедине-
ние Терминал Б”.

Ц
ените на при-
родния газ и на
парното през
отоплителния
сезон няма да

Ангел Семерджиев

българската страна полу-
чи очакваното намаление
от 11% за газовите достав-
ки от Русия. Цените влизат
в сила от април тази годи-
на и ще важат до края на
2012 г. При парафирането
на договора министърът на
икономиката, енергетика-
та и туризма Делян Доб-
рев обясни, че ефектът от
това намаление ще бъде
изчислен след съответни-
те анализи на “Булгаргаз”
за потребеното синьо го-
риво за последните пет
месеца.

Ангел Семерджиев
обясни, че все още очак-
ват разчетите на “Булгар-
газ”, предаде БТА. Той
посочи, че дружеството е

натрупало и недовзет
приход в размер на не по-
малко от 150 млн. лв.
Семерджиев добави, че в
момента природният газ е
на цени, много по-изгод-
ни от тези на алтернатив-
ните горива. В същото
време от първи юли це-
ните на топлинната енер-
гия бяха намалени зара-
ди въвеждането на нова
методика, включваща
свиване на признатите
специфични разходи на
топлофикациите.

В заключение Семер-
джиев даде личната си
прогноза, според която
цените на топлинната
енергия и на природния
газ няма да се променят.

Той обаче направи уго-
ворката, че в крайна
сметка всичко зависи от
данните, които ще предо-
стави “Булгаргаз”.

Преди ден и минис-
търът на икономиката Де-
лян Добрев също прогно-
зира, че цената на при-
родния газ през четвърто-
то тримесечие няма да се
промени въпреки поскъп-
ването на петролните де-
ривати и ръста на курса
на долара, от които тя
зависи. По думите му раз-
ликата ще бъде поета от
115-те млн. долара, дого-
ворени от него с “Газпром”
като отстъпка, която да
влезе в сила със задна
дата от 1 април.

дени разговори с банки и всички проявя-
ват интерес за участие в “Южен поток”.
Министър Добрев уточни, че нашето уча-
стие в проекта ще е далеч по-малко от
предварителните разчети, които сочеха
1 милиард лева, които страната няма. Уча-
стието и на България, и на “Газпром” в
“Южен поток - България” със собствени
капитали ще е минимално.

На територията на Русия вече е започ-
нало изграждане на трасето за газопро-
вода, съобщи още Медведев и уточни, че
през декември ще започне изграждането
на морския сектор. Когато България бъде
готова и подготви проектната документа-
ция през 2013 г., ще започне изграждане-
то на българския сектор. По думите на
Медведев първият руски газ по този газо-
провод ще е в страната ни през 2015 г.

В съвместното предприятие “Южен
поток - България” е определен размер
на печалбата от 8%, а собствеността на
съоръженията на българска територия
са собственост на смесеното дружество,
в което Българският енергиен холдинг и
“Газпром” имат по 50 процента. Добрев
и Медведев посочиха още, че са разго-
варяли за възможностите за строителст-
во на газови централи в страната и пла-
новете за разширение на газохранили-
щето в Чирен.

Петър Димитров: Удовлетворихме
чуждите интереси

великите и се съгласи с външнополити-
ческите искания. Това много силно про-
зира от появата на “Уестингхаус” при
проекта за 7-ми блок в АЕЦ “Козлодуй”,
каза още Петър Димитров. “Представе-
те си, че наемаме “Газпром” за консул-
тант по “Набуко”, наемаме “Уестингха-
ус” да изготви предпроектни проучва-
ния по един проект, който трябва да се
прави с руски реактор - това не е сери-
озно”, заяви Димитров. Според него уп-
равляващите бързат, защото референ-
думът за АЕЦ “Белене” е “стресиращ
показател”. Това правителство няма да
прави 7-ми блок на АЕЦ “Козлодуй” - то
няма време.

Три фирми с оферти да строят
новата морска гара на Бургас

На един от консорци-
умите “Супер Бургас” уп-
равител бе лидерът на
местните социалисти Па-
вел Маринов. Чие е сега
ръководството на целия
проект, не е известно, тъй
като последната година в
него се направиха куп
промени.

По проект новата гара
и съоръженията ще се
разположат от 1-во до 4-
то кейово място. Пред-

стои оценката на проек-
тите от експерти на Ми-
нистерството на транс-
порта, информационните
технологии и съобщения-
та и община Бургас.

Резултатът от конкур-
са ще бъде обявен на 28
септември. От закриване-
то на стария пътнически
порт преди 20 години до
днес Бургас бе без соб-
ствена пътническа мор-
ска гара.

Подписахме с „Газпром” протокол
за реализация на „Южен поток”
Подписахме с „Газпром” протокол
за реализация на „Южен поток”
Подписахме с „Газпром” протокол
за реализация на „Южен поток”
Подписахме с „Газпром” протокол
за реализация на „Южен поток”
Подписахме с „Газпром” протокол
за реализация на „Южен поток”“Зелената добавка” в

цената на тока, която бе
сред основните причини
за поскъпването на елек-
троенергията от 1 юли
тази година, може да се
окаже недостатъчна, про-
гнозира Ангел Семерджи-
ев. Очакванията са, че “зе-
лената добавка” няма да
може да покрие всички
разходи, които ще се пра-
вят за купуване на енер-
гия, произведена от
възобновяеми енергийни
източници по преферен-
циални цени, каза Семер-
джиев. От 1 юли 2012 г.
тази добавка бе увеличе-
на от 3,72 лв. на мегават-
час на 11,10 лв. на мега-
ватчас, въпреки че префе-
ренциалните цени за из-
купуване на енергията от
ВЕИ бяха намалени, като

НЕ Е ИЗКЛЮЧЕНО НОВО
ПОВИШЕНИЕ НА ТОКА

причината бе големият
брой нови присъединени
мощности - най-вече фо-
товолтаици.

От 1 септември цени-
те, по които ще се изкупу-
ва произведената от
слънчеви панели енергия,
отново ще бъдат пониже-
ни, поне с 30 на сто, за-
яви Семерджиев. По ду-
мите му през юли и август
няма нови големи фото-
волтаични мощности, ко-
ито да са присъединени
към системата, а само
малки - от по 30 до 200
мегавата, и те няма да
повлияят съществено на
цените. Въпреки това оба-
че се очертава разходите
за зелена енергия да
бъдат по-големи от очак-
ваното и да не могат да
бъдат покрити от влязло-

то вече в сила увеличе-
ние на цените на елект-
роенергията. Досега по-
големите разходи бяха за
сметка на НЕК, сега оба-
че няма да е така, защото
според новата методика
тежестите за компенсира-
не на разходите ще се
разпределят между всич-
ки оператори по мрежата
- и НЕК, и електроразпре-
делителните дружества,
посочи Семерджиев.
Възможно е от следващия
регулаторен период - от 1
юли 2013 г., отново да се
наложи да бъдат компен-
сирани дружествата за по-
големите им разходи за
зелена енергия, добави
той. Няма да бъдат подпи-
свани и нови договори за
присъединяване на мощ-
ности от ВЕИ.
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и двете партии - Нова демокрация и ПА-
СОК, участващи в коалиционния кабинет,
за това, че са прикрили корупционните
практики на германската компания “Си-
менс”, като са подписали с нея договор,
предоставящ на гиганта нови възможно-
сти за печалби, съобщават гръцките ме-
дии. Ципрас заяви, че неговата партия
СИРИЗА не признава този договор, ока-
чествявайки го като най-сериозния
извънсъдебен компромис на държавата
със “Сименс”. Той нарече Нова демокра-
ция и ПАСОК “междупартийна банда, за-
месена в конфликт на интереси, тласка-
ща страната към катастрофа”.

В отговор на нападките финансовият
министър Янис Стурнарас подчерта, че
“договорът е бил постигнат след дълги
преговори с компанията и че той е “осо-
бено изгоден” за Гърция”. В него се пре-
движда гигантът да вложи над 300 млн.

Норвежкият премиер Йенс Столтенберг, критикуван за
неподготвеността на страната му за нападенията на 22 юли
2011 г., извършени от десния екстремист Андерш Брайвик,
изрази съжалението си пред парламента на извънредно
заседание, но отхвърли възможността да подаде оставка,
предаде Франс прес.

Столтенберг отговори на критиките на доклад на незави-
сима комисия на 13 август. В него се заключаваше, че бом-
беното нападение в Осло е можело да бъде избегнато и
извършителят да бъде задържан по-рано, за да се избегне
последвалата стрелба на остров Ютьоя. “Груббегата (улица-
та, покрай която се намират министерствата в Осло) трябва-
ше да бъде затворена, но не беше. Нападателят трябваше да
бъде задържан по-рано, но не беше. Множество мерки за
сигурност трябваше да бъдат приложени, но не бяха”, призна
днес премиерът. “Съжалявам”, каза той.

В острия критичен доклад независимата комисия посочи
административни проблеми, попречили на превръщането на
квартала с министерствата в зона, забранена за превозни сред-
ства, както било препоръчано през 2004 г. В доклада се посоч-
ва също, че Брайвик е можело да бъде задържан по-рано, ако
не е имало сериозни проблеми в работата на полицията.

Столтенберг, който се озова под натиск и чиято популярност
спадна след публикуването на доклада, косвено изключи евен-
туална оставка, като подчерта, че ще е негова отговорност да
приложи препоръките на комисията. Той подчерта, че основна-
та задача сега е да се подобри сигурността. “Имам намерение
да направя това”, заяви премиерът. Пред депутатите Столтен-
берг вече определи доклада като “конкретен и суров, сериозен
и неприятен, но подчерта, че правителството е настоявало за
подобен доклад и че е благодарно за неговото изготвяне, въпре-
ки че той разкрива неприятни истини”, предаде ДПА.

Испания най-вероятно ще използва само 60 милиарда
евро от спасителния пакет в размер на 100 милиарда евро,
предложен на страната от европейските й партньори за
рекапитализиране на испанския банков сектор, съобщава
вестник “Ел Паис”.

През юни бяха представени два независими одиторски
доклада, според които испанските банки се нуждаят от около
62 милиарда евро. Според министъра на икономиката Луис
де Гиндос най-вероятно крайната сума няма да е много по-
различна от предварителните оценки на експертите. Той
добави, че все още не е взето решение за това дали Испания
да поиска помощ от европейските спасителни фондове.

По-рано премиерът Мариано Рахой заяви, че Мадрид
иска първо да види какви условия ще му бъдат поставени,
а едва след това ще реши дали да потърси помощ от спа-
сителните фондове.

ДПА. “Генералният секретар на ООН, също като всички оста-
нали гости на срещата, е добре дошъл да посети иранските
ядрени обекти”, каза пратеникът на Иран в Международната
агенция по атомна енергия Али Ашгар Солтание.

Агенция Фарс и по-късно държавната телевизия съобщи-
ха, че Бан ще посети завода за обогатяване на уран в На-
танц, Централен Иран.

Хеликоптери на испанските ВВС се
включиха в потушаването на

разрастващите се пожари в района на
Мадрид, които принудиха близо 2 хил.

души да бъдат евакуирани от
областта

Експлозия пред
гръцка банка

Самоделна бобмба избухна
пред клон на Националната банка
на Гърция. Инцидентът е станал
около 4.00 часа сутринта. Изпо-
чупени са прозорците на банко-
вия клон и са нанесени незначи-
телни щети на четири автомо-
била, паркирани в близост. Няма
пострадали. Все още никой не е
поел отговорност за атаката.

Френската полиция
руши още ромски
катуни

За втори пореден ден френ-
ската полиция събаря ромски
катун. Това се случва седмица
след като правителството обе-
ща нов подход в политиката си
спрямо имигрантите от ромско-
то малцинство. Полицейската
операция е проведена в околно-
стите на град Лион, където пре-
ди няколко месеца са се самона-
станили около 120 роми.

Ледовете изчезват

Площта на ледовете в Се-
верния ледовит океан е достиг-
нала рекордно ниски нива и се
предполага, че ще продължава да
се свива през следващите седми-
ци. Националният център на САЩ
за изследване на снега и ледове-
те потвърди информацията на
Японската авиокосмическа аген-
ция (ДЖАКСА), според която
общата площ на ледовете на
Север се е свила до рекорден
минимум за целия период, откак-
то се водят наблюдения.

Смъмриха военните,
изгорили Корана

Дисциплинарно наказание са
получили деветима военнослуже-
щи в Афганистан. Шестима воен-
ни са наказани заради изгаряне-
то на стотици екземпляри на
свещения за мюсюлманите Коран,
още трима - за гаврата на аме-
риканците, когато уринираха над
труповете на талибаните.

„Филипин еърлайнз”
се разраства

Авиокомпания “Филипин
еърлайнз” съобщи, че е направила
поръчка на 54 самолета “Еърбъс”
на стойност 7 млрд. долара. Тази
поръчка е направена само някол-
ко месеца след като 49% от ак-
циите на компанията бяха при-
добити от местната корпора-
ция Сан Мигел, известна по-спе-
циално с едноименната бира.

Испанският
премиер
Мариано
Рахойи
президентът
на ЕС Херман
ван Ромпой
информираха
медиите след
срещата им в
Мадрид за
проведените
от тях
разговори за
пътищата за
излизане от
кризата в
еврозоната

СИРИЗА обвини
кабинета в корупция
Според Алексис Ципрас управляващата коалиция в Гърция
е замесена в тежък конфликт на интереси

евро за подсилване на дейността си в
Гърция и за създаване на нови работни
места, но опозицията смята, че ползите
от това за “Сименс” ще са много по-
големи. Въпросният договор, който бе
подписан преди визитата на гръцкия
премиер Андонис Самарас в Берлин
миналата седмица, предвижда още и
доставка за оборудване на метрото в
Атина, като 70 на сто от финансирането
ще бъде с европейски средства.

 Моментът, в който бе подписан този
договор, съвсем не бе случаен, тъй като
премиерът не можеше да отиде на сре-
ща с Меркел с празни ръце, каза Ци-
прас, изтъквайки, че с този договор на
“Сименс” “се харизват два милиарда
евро, с които според него е трябвало да
бъде обезщетена Гърция”. На практика
подписаният с германската компания
договор слага край на дълго продължи-
лия корупционен скандал.

Междувременно германският гигант
призна, че е давал подкупи на гръцки
държавни служители, за да си осигури
апетитни договори в Гърция. Южните ни

съседи обаче са притиснати от частни-
те кредитори и търсят пари отвсякъде,
за да успеят да покрият задълженията
си. Интересното в случая е, че когато се
разбра за корупционните практики на
“Сименс” в Гърция, от гръцкия парла-
мент искаха налагане на глоба от 2
млрд. евро на германската компания.
Договорът облагодетелства единствено
“Сименс”, която дава трохи, като в замя-
на е излязла чиста от един огромен
скандал, ощетил гръцката държава с 2
милиарда евро, според оценка на ан-
кетната комисия, разследвала корупци-
онните практики на компанията, заяви
Ципрас. Според опозицията договорът
устройва двете партии от коалиционния
кабинет - Нова демокрация и ПАСОК,
организирали прикриването на сканда-
ла, които сега са му сложили надгробен
камък, смята депутат от СИРИЗА. Ци-
прас подчерта, че компромисът със “Си-
менс” грубо ощетява гръцката държава
и че общественото мнение иска да
бъдат наказани виновниците за коруп-
ционния скандал.

Столтенберг съжалява
за пропуските на властта

МАДРИД ЩЕ ИКОНОМИСВА
ОТ СПАСИТЕЛНИЯ ПАКЕТ

Техеран кани Бан Ки-мун да
посети атомните централи

Снимки БГНЕС

Л
идерът на главната опозици-
онна партия в Гърция - ради-
калната левица СИРИЗА Алек-
сис Ципрас, отправи остри об-
винения по адрес на премиера

И
ран обяви, че генералният секретар на ООН Бан Ки-
мун е добре дошъл на посещение в ядрените центра-
ли на страната в рамките на участието си в срещата
на върха на необвързаните страни в Техеран, предаде
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Свят

Башар Асад да съставят
временно правителство е
прибързан, тъй като си-
рийската опозиция все
още е твърде разделена,
предаде АФП. Американ-
ски представители заяви-
ха, че френската позиция
не е била съгласувана с
други страни, които рабо-
тят по постигането на
дипломатическо решение
за гражданската война в
Сирия, и че САЩ в скоро
време няма да последват
Франция в призива й.

Припомняме, че в по-
неделник на ежегодната
среща с посланиците на
Франция Франсоа Оланд
призова сирийската опо-
зиция да формира прави-
телство на националното
единство. Според него
Франция е готова да при-
знае това правителство
за законна сирийска
власт. Наред с това френ-
ският президент подложи
на пряка критика и Съве-
та за сигурност на ООН,
като подчерта, че
невъзможността да се
решат проблемите в Си-
рия налага в съвета да се
извършат сериозни ре-
форми. Според Оланд ве-
тото, наложено от Русия
и Китай върху резолюци-
ята по Сирия, значително
отслабва влиянието на
ООН.

В специално обръще-
ние Държавния департа-
мент на САЩ призова си-
рийската опозиция да се
организира по-добре,

САЩ отхвърлят идеите
на Оланд за Сирия
Сирийската опозиция възприема идеята за спокойно и открито
решаване на проблема за създаването на ново правителство
след единодушно съгласие на международната общност

преди да започне сформи-
рането на преходно пра-
вителство. Това становище
бе изразено от американ-
ското външно ведомство в
отговор на заявлението на
френския президент
Франсоа Оланд, че ще
признае незабавно тако-
ва правителство.

“Ние призовахме си-
рийската опозиция да ко-
ординира по-тясно рабо-
тата си със сирийците
извън Сирия и сирийците
в страната. На първо мяс-
то за изготвяне на план
за политически преход,
върху който вече се ра-
боти от края на юни в
Женева”, каза говорител-
ката на Държавния де-
партамент Виктория Ну-
ланд. “Първото нещо, ко-
ето трябва да направят, е
да си уточнят какъв тряб-
ва да е политическият
преход”, добави тя и на-
блегна, че трябва да се
реши и моментът, когато
опозицията в Сирия ще е
готова да посочи хората
за сформиране на бъде-
що правителство.

От своя страна пред-
ставители на сирийската
опозиция заявиха, че смя-
тат за преждевременно
сформирането на преход-
но правителство, ако то
не бъде признато едино-
душно от международна-
та общност, предаде
Франс прес. “Ако между-
народната общност не
иска за момента да при-
знае единодушно преход-
но сирийско правителст-
во, тогава ако се впуснем
сега в създаването му,
това ще бъде пилеене на
усилия на вятъра”, заяви

Афра Джалаби, член на
партията Декларация от
Дамаск и на Изпълнител-
ния комитет за национал-
на промяна. В Берлин тя
представи доклад за под-
готовка на демократич-
ния преход в Сирия. Тя
коментира обещанието
на президента на Фран-
ция Франсоа Оланд, че
ще признае временно
правителство на новата
Сирия, щом то бъде сфор-
мирано, както и последва-

лата американска реак-
ция, че сирийската опози-
ция трябва да се органи-
зира по-добре, преди да
започне да съставя пре-
ходен кабинет.

Амр ал Азм, член на
Изпълнителния комитет
за национална промяна,
също настоя, че прави-
телството трябва да пред-
ставлява и да отразява
вижданията на различни-
те политически сили в
Сирия.

С
поред САЩ
призивът на
Франция към
противниците
на президента

крати, той подновява мандата, спечелен на пре-
зидентските избори през 2009 г., който трябва
да завърши през 2014 г.

Завръщането на Бъсеску в президентството
става след като в понеделник парламентът из-
слуша решението на Конституционния съд, с ко-
ето резултатите от референдума на 29 юли за
отстраняването му бяха обявени за невалидни

Западни дипломати обеща-
ха на Сирия да разрешат
кризата в страната при
условие, че Дамаск скъса с
Иран и шиитската групиров-
ка “Хизбула”, заяви бивши-
ят сирийски външен ми-
нистър Уалид Муалем.
“Когато избухна кризата,
западен дипломат ни каза,
че за тях ключов въпрос са
отношенията на Сирия с
Иран, с “Хизбула” и с
ХАМАС. Ако ние уредим
този въпрос, Западът ще ни
помогне да разрешим
кризата. Никой обаче не ни
каза защо трябва да се
забранява на Сирия да
поддържа отношения с
Иран, с който са свързани
много държави от района на

На 29 август се отбелязва Международният ден срещу ядре-
ните опити. Тази забележителна дата в календара бе утвърдена
от Общото събрание на ООН по предложение на президента на
Република Казахстан Нурсултан Назърбаев.

През 2009 г. Назърбаев предложи на територията на страната
да се създаде международна банка за ядрено гориво и тази идея
бе одобрена от МААЕ. Проектът, който трябва да приключи до
2013 г., е свързан с позицията на Казахстан по укрепване на
режима за неразпространение на ядреното оръжие.

В банката за ядрено гориво, чийто капацитет е предвидено да
поема 60 тона ядрени материали, ще се съхранява неголям га-
рантиран резерв на нискообогатен уран за производство на го-
ривни елементи за АЕЦ, както и отработени ядрени отпадъци.

По време на визитата си в
Китай, първото си важно посе-
щение в страна извън Арабския
свят, египетският президент
Мохамед Морси изрази поже-
лание за развитие на обмена с
Китай и насърчи инвестициите
в своята страна, чиято иконо-

БЪСЕСКУ СЕ ЗАВЪРНА
В ПРЕЗИДЕНТСКИЯ ДВОРЕЦ

заради недостатъчна избирателна активност.
Припомняме, че на 6 юли парламентът, в

който мнозинство има лявоцентристкият Соци-
ал-либерален съюз, отстрани от длъжност пре-
зидента Траян Бъсеску с обвинение, че сис-
темно превишава правомощията си, а поста му
временно пое лидерът на Национално-либе-
ралната партия Крин Антонеску, председател
на Сената.

По време на кампанията преди референдума
Бъсеску заяви, че залогът не е “столът в Котро-
чени”, а европейското бъдеще на Румъния.

Персийския залив”, заяви
бившият първи дипломат на
Дамаск в интервю за
британския вестник “Инди-
пендънт”. Той не уточни
националността и ранга на
дипломата, предлагащ
помощта на Запада за
разрешаване на сирийската
криза.
Според Уалид Муалем това
изискване е било обусло-
вено от позиция, изразена
в доклад на американския
изследователски център
Brookings Institution. В този
доклад, озаглавен “Пътят
към Иран”, беше изказано
становището, че “ако
искате да възпрете Иран,
трябва да започнете със
Сирия”.

Междувременно стана
известно, че група свещени-
ци от гръко-католическата
църква в Сирия са прекоси-
ли границата с Ливан.
Измежду свещенослужите-
лите е и архиепископът на
град Алепо Жан-Климент
Жарбар. Както съобщи
радио Ватикана, миналата
седмица в Алепо бе
извършено нападение в
район, населен предимно от
християни. Свещениците са
решили да напуснат района
на сраженията между
правителствените войски и
опозицията, след като
резиденцията на архиепис-
копа бе нападната и ограбе-
на от въоръжени отряди на
бунтовниците.

П резидентът на Румъния Траян Бъсеску се
върна в президентския дворец Котрочени.
След 52 дни, през които бе отстранен от
длъжност от управляващите социлдемо-

Морси търси китайски
инвестиции в Египет

В Казахстан изграждат
банка за ядрено гориво

мика е източник на безпокой-
ство.

Морси беше приет в Голе-
мия дворец на народа от коле-
гата си Ху Цзинтао. Всички ки-
тайски медии подчертават, че
това свидетелства за желание-
то на Кайро да възстанови ба-
ланса в дипломатическите от-
ношения между двете страни.

“Фактът, че избрахте Китай
за първата си визита, показва,
че придавате голямо значение
на развитието на китайско-еги-
петските отношения”, заяви ки-
тайският държавен глава. “Еги-
пет и Китай са древни цивили-
зации, което създава добра
основа за нашия обмен”, заяви
в същия дух Мохамед Морси.

Представители на сирийската опозиция представиха плана “Денят след” на пресконференция в Берлин,
който се състои от конституционни конвенции и задължения за спазване на правата на човека и

демокрацията в страната. Те изразиха и мнението, че прилагането на такъв план е възможен само след
пълното одобрение на международната общност

Снимки БГНЕС

Западът обещал мир на
Сирия, ако скъса с Иран
Западът обещал мир на
Сирия, ако скъса с Иран
Западът обещал мир на
Сирия, ако скъса с Иран
Западът обещал мир на
Сирия, ако скъса с Иран
Западът обещал мир на
Сирия, ако скъса с Иран
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Свят

Очакваната присъда по делото на спор-
тиста Расул Мирзаев, обвинен в убийство-
то на московския студент Иван Агафонов,
се отлага за неопределен срок. Съдията
постанови възобновяване на съдебното
следствие и разпит на още един експерт.
След това ще се възобновят пледоариите
на страните.

Около сградата на съда е неспокойно.
В деня на заседанията на съда там се
засилват мерките за сигурност. Вече беше
задържан някакъв гражданин с плакат
“Русия, събуди се! Русия, не спи!” Активи-
стите от Движението срещу нелегалната
имиграция обещават да посрещнат присъ-
дата, ако е оправдателна, с масови проте-
сти.

Всъщност още предварително беше
ясно, че тази присъда, каквато и да е тя,
ще има не само юридически последици.

сяко от единадесетте
национални проучва-
ния на общественото
мнение през послед-
ните три седмици по-
каза, че надпревара-

Ромни май забрави
не само икономиката
Егоцентричният кандидат за Белия дом трябва да отговори на редица предизвикателства,
за да увеличи популярността на републиканците сред американските граждани

които се сблъскват много граж-
дани в днешните тежки икономи-
чески времена”, казва Шиър.

2. Да възстанови
републиканската

„марка”

Мит Ромни е бизнесмен и
знае стойността на една силна
марка. Той знае достатъчно, за
да е наясно, че републиканска-
та марка е виждала и по-добри
дни. Наскоро имиджът на Репуб-
ликанската партия понесе удар
след изказванията на кандидата

за Сената от Мисури Тод Ейкън
за “законното изнасилване” и
политиката на партията срещу
абортите дори в случаи на изна-
силване или кръвосмешение.

Републиканската партия изо-
става зад демократите след из-
борите през 2010 година, като
изследване показва, че трима от
десет американци одобряват ре-
публиканските конгресмени. Цел-
та на Ромни трябва да бъде да
представи нова, подобрена Ре-
публиканска партия на срещащи-
те икономически трудности мла-
ди хора и американци от латино-
американски произход, които по-
скоро подкрепят демократите.

3. Отново да фокусира
дебата върху
икономиката

Кампанията на Ромни плани-
раше да усили своя фокус върху
икономиката в седмицата преди
конференцията, но това беше
преди да се появят Тод Ейкън и
ураганът “Айзък”. Тази седмица
общественото внимание най-на-
края е фокусирано върху кампа-
нията му и Ромни трябва да под-
чертае провалите на админист-
рацията на Обама - високата
безработица, ниският икономи-
чески ръст, нарастващите дефи-
цити, рекордният дълг, и да на-
помни за собствените си иконо-
мически успехи.

Ако вниманието на нацията
се насочи към икономиката, Ром-
ни има добри шансове да побе-
ди. Ако се обърне към абортите,
здравеопазването, социалните
осигуровки или браковете, той
ще е изправен пред трудни вре-
мена. “Най-важните неща в кам-
панията са възможността да се
възстанови икономиката на Аме-
рика и да се даде лидерство на
света, както само Америка може.
И по двата въпроса Обама не
действаше достатъчно. А Ромни
показва голям капацитет да води
и да успее”, посочва бившият гу-
бернатор на Калифорния Пийт
Уилсън.

4. Да изясни как ще
оправи икономиката

По време на вътрешнопар-
тийните избори на републикан-
ците Ромни представи икономи-
чески план от 59 точки, за който
никой не си спомня. Той трябва
да даде на американците при-

мери за това защо те ще живеят
по-добре, ако го изберат за пре-
зидент.

“Трябва ясно да се определи
пред страната. За някой, който
се кандидатира за президент от
поне седем години, той все още
остава загадка за по-голямата
част от американците”, казва по-
литическият анализатор от уни-
верситета в Тексас Шон Терио.

Американците смятат, че
Ромни би се справил по-добре с
икономиката. Все още обаче не
всички избиратели, които смятат
така, биха гласували за Ромни.
През тази седмица той трябва
да ги убеди.

5. Да привлече
независимите

избиратели

През 2008 година Обама ста-
на първият демократ от 12 годи-
ни, който успя да привлече на
своя страна мнозинството от не-
зависими избиратели. Две годи-
ни по-късно независимите се
отказаха от Демократическата
партия, като по-голямата част от
тях подкрепиха републикански-
те кандидати за Конгреса. Ром-
ни трябва да промени своето
послание, така че да привлече
независимите избиратели - фи-
нансово консервативни и соци-
ално либерални жители на
предградията, социално консер-
вативни, изключително мобилни,
първо поколение латиноамери-
кански имигранти и слабо мобил-
ни представители на работниче-
ската класа.

Валерий ВИЖУТОВИЧ Съплеменниците на Расул Мирзаев ще я
сметнат за прекалено тежка, а привърже-
ниците на лозунга “Русия - за руснаците”
- за прекалено мека. Самото дело, където
няма и най-малки признаци на национал-
на вражда, в очите на част от обществото
придоби национален мотив. Точно така ще
изглежда и присъдата. С национален под-
текст ще го напълнят проникналите в об-
ществото съзнание за страх и комплекси-
те, в чиято основа е разделянето на граж-
даните на Русия на “свои” и “чужди”, “ко-
ренни” и “надошли”, “руски” и “чужденци”.
Както каза директорът на Института по
етнология и антропология към РАН Вале-
рий Тишков, “напоследък се наблюдава
тенденцията да се дава етнически харак-
тер на всякакви перипетии, в това число и
битови сбивания”.

А неотдавна бе оповестена присъдата
по втория процес за масовите безредици
на Манежния площад, станали през де-
кември 2010 година. Съгласно решението
на съда Николай Двойняков ще прекара в
затвора 2 години, Владимир Кирпичников
- 3, Григорий Билченко и Виталий Васин
получиха съответно 2 и 3 години условно.

Смятам, че и тази присъда ще бъде
посрещната от едната от страните с одо-
брение, а другата ще остане недоволна. И

пак ще тръгнат приказки: какво е било
това? Бунт на футболни фенове, възмуте-
ни от убийството на техен другар? Наци-
оналистична вакханалия? Провокация?
Все пак може да се съгласим с версията,
че на Манежа е имало избухване на агре-
сивна ксенофобия. Но какви са причините
на случилото се? Ясно е, че убийството на
футболния запалянко Егор Свиридов е
било само повод, като стана повод за под-
гряването на ксенофобските настроения
на непреднамереното убийство на Иван
Агафонов от Расул Мирзаев.

Не трябва да се мисли, че разпалване-
то на подобни страсти се дължи най-вече
на трагични събития от типа на случайна-
та гибел на московчанин от ръцете на
кавказец. Налице е само изостряне на
хроничното руско всекидневие. Тъй като
“Руският марш” не е в редиците на знаме-
носците, шестващи под лозунгите “Русия -
за руснаците”, “Москва - за московчаните”,
а в главите (съдейки по това, че 60% от
населението възприема тези лозунги с ен-
тусиазъм).

Убийството на Егор Свиридов и убий-
ството на Иван Агафонов са битови
престъпления. Именно така ги квалифици-
ра съдът. Голяма част от обществото оба-
че не е готово да вярва на това тълкуване.
Колкото по-усърдно се внушава липсата в
някакъв конфликт на национален мотив,
толкова по-голяма е масовата убеденост в
обратното. Все пак е по-добре да не се
избързва с прибързани съждения. Бърза-
та готовност да се изследва националният
състав на участници в улично сбиване не
води, като правило, до нищо добро. Това
знаят от собствен опит пришълците от
Кавказ или от Централна Азия. Ето защо
предпазливост и сдържаност при оценка-
та на събития, дори с лек национален или
религиозен привкус, няма да са излишни.

И още нещо. Реториката на национал-
патриотите и хорската мълва създават
лъжливото впечатление, че скъпите къщи,
земя в Русия купуват само кавказците.

Въпреки че с това успешно се справят и
дошлите от Тюменска област, другите бо-
гати региони на Русия. Но по техен адрес
никой не крещи: “Пристигнаха тук!” Своите
битови и социални проблеми руските хора
привично обясняват с идването на “чужди-
те”.

Казват, че “пришълците” се държат не
както трябва. И трябвало да ги поставим
на място. А възстановяването на реда се
съпровожда с възгласи: “Това, което става
на пазарите, повече не може да се търпи!
Това е търговия с дрога и оръжие, това е
изключително жестока експлоатация на
едни хора от страна на други!” Да, сигурно
е така. Но нима само на пазара - и никъде
другаде - стават такива безобразия? А
търговията с наркотици и оръжие може би
е привилегия на азиатците и кавказците,
дошли у нас? Като ги изгоним - ще се
възцари редът?

Каквито и думи обаче да крещят уча-
стниците в “руските маршове”, в Русия
няма националистическа истерия като
масова психоза. Преувеличават я. Вождо-
вете на радикалите - за постигане на сво-
ите политически цели. Площадните орато-
ри - за изразяване на недоволството от
живота. Това недоволство се трансформи-
ра в лозунги, разбираеми за маргинална-
та част от населението. Отношенията се
развалят съвсем не между нациите. Те се
раздухват в общество, в което има немал-
ко противоречия (например 15-кратен раз-
рив мужди 10-те процента най-бедни и 10-
те процента най-богати). И се проявяват ту
под формата на агресивна ксенофобия, ту
като религиозен екстремизъм. Радикали-
зацията на протестните настроения по този
начин просто се израждат в уродлива
форма. Въпреки че в многонационална
Русия не е никакъв проблем да сприяте-
лиш чеченец с руснак. Проблем е в стра-
ната да се създаде обществен климат, при
който недоволството от условията на жи-
вот да не се изразяват с междуетнически
сблъсъци.

Световният шампион по свободни боеве
Расул Мирзаев още дълго ще очаква

в затвора окончателната присъда
за нелепото убийство на 19-годижния

студент Иван Агафонов

Процес с акцентПроцес с акцентПроцес с акцентПроцес с акцентПроцес с акцент

В
та между президента Барак Оба-
ма и Мит Ромни е изключително
оспорвана. Има пет неща, които
Ромни трябва да направи по
време на конгреса на Републи-
канците, за да излезе пред дей-
стващия държавен глава.

1. Да покаже
на американците,

че е приятен

Той никога няма да бъде
обикновен човек. Той е по-скоро
собственик на НАСКАР, откол-
кото фен. И сините джинси при
Ромни не вършат работа. Едва
35% от американците се отнасят
с благосклонност към Ромни,
сочи последното изследване на
центъра “Пю”. В същото време
52% имат отрицателно мнение.
При президента Барак Обама
одобрението е 50% срещу 45%
неодобрение.

Републиканският кандидат
трябва да създаде “комфортни от-
ношения с избирателите”, посоч-
ва Стивън Шиър, професор по по-
литически науки в колежа Кар-
летън. “Ромни трябва да демонст-
рира, че разбира трудностите, с



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 СРЯДА 29 АВГУСТ 2012

Интервю

Âåíêî êàçâàøå: Àç ñúì
áúëãàðèí, â Áúëãàðèÿ ìå
íàïðàâèõà ìàêåäîíåö...

Филимена Марковска:

Аз не мечтая,
аз се боря
Това казва голямата българка в последно свое интервю
пред екип на БГНЕС дни преди кончината си

ФИЛИМЕНА МАРКОВСКА, съпругата на големия
български поет Венко Марковски, голяма и сърцата
българка, си отиде от нас на 26 август, днес е
поклонението пред делата и живота й. Нейни внуци,
синове на загиналия й в катастрофа син Миле, поет
и журналист, са известните Игор и Вени Марковски.
Днес публикуваме последното й интервю, което
Филимена Марковска е дала в разговор с екип на
БГНЕС преди броени дни в Банкя, където живя в
последните 45 години от живота си. Публикуваме
споделеното от Филимена Марковска във вида му,
представен от БГНЕС.

‘
‘

“Съжалявам, че сме напус-
нали България и сме се върна-
ли в Македония, защото 20 го-
дини да ходиш и да носиш по
затворите канчетата с ядене (на
антифашиста Венко Марковски
в Македония -бел.ред.), за да
не умреш или да ходиш, да
пътуваш всяка година до Голи
оток само един път годишно
имаш право да отидеш да го
видиш, и то за една минута
свиждане да взимаш пари от
банката и после цяла година
да й ги връщаш. Как няма да
съжаляваш?!

С Темпо (Светозар Вукма-
нович Темпо е сред най-близ-
ките хора на югодиктатора Йо-
сип Броз Тито. Темпо участва
лично в избиването на интели-
генцията в Македония, бел.ред.)
бяхме две години заедно, де-
ляхме залъка, който го нямаше.
Но той правеше всичко Маке-
дония да бъде сръбска. За ця-
лото време, от първия ден, ко-
гато отидохме в август 1943-та
година в с. Цървена вода, това
е в Дебърци, област в Македо-
ния до Охридско. Като пристиг-
нахме там, ние бяхме с нашия
син, който беше на четири го-
динки. Пристигаме там, само 80
души бяха партизани. 80 души.
Нямаше я интелигенцията. Вен-
ко трябваше да пише, да ги по-
канва да дойдат за Освобожде-
нието на Македония, освобож-
дение от сърби... Сърбизмът
още от първите дни у партиза-
ните се виждаше. Това е страш-
но нещо,

да идваш от
България, да си

българин

да те правят от България маке-
донец, защото това е апелът на
Коминтерна - да създава маке-
донци. Георги Димитров е каз-
вал винаги, че е българин. То-
дор Павлов също българин, той
казваше “Аз съм българин от
Щип, но това е решението на
Коминтерна и ние, като члено-
ве на партията, трябва да се
подчиним и да създаваме тая
македонска нация”.

Пристигаме в Македония...
много хубава отпечатана ста-
тия имам, но аз просто сега се
срамувам, като се сетя. Присти-
гаме в Македония и ние напа-
даме Методи Шатаров. Аз съм
работила с Цола Драгойчева.
Тя бе против Македония да е
сръбска. Тя е за българска
Македония, но когато за първи
път дойдохме тука 1967 г. и
когато говорихме с нея, преди
да излязат трите тома - нейни-
те спомени, стана дума за Ме-
тоди Шатаров и аз викам: Абе
Цола, при мене ти доведе един
човек, можеш ли да ми го опи-
шеш и аз го описвам - носеше

един кафяв пуловер, беше така
облечен, висок. Описвам го, тя
вика: Това е Методи Шаторов.
Една година съм го крила, без
да знам, че това е Методи
Шатаров.

Отиваме в Македония и ние
ставаме на страната на Темпо
да го нападаме, че той бил
предателя, а тия го изгониха от
Македония... Той от Москва е
изпратен, да помага на Тито,
дали е бил в Коминтерна, то е
друг въпрос, но е изпратен от
Москва да помага на Тито, а
Тито го пъди от Македония и го
изгониха. Смятам, че е убит от
страна на сърбите. Смятам, че
те са го убили, изпратен човек
специално в партизанския от-
ряд... той е бил сърбин - той го
убил - сръбски партизани. Така
е убит Шатаров.

Когато слезнахме вече по
селата и по градовете, първото
разочарование, което Венко
получи в Скопие, това бяха
избитите без съд и без обясне-
ние всички български интелек-
туалци във Велес, в Щип и в
Куманово.

Елитът на
българщината в

Македония бе избит

за една нощ от УДБА (злове-
щата полиция на Титова Юго-
славия, бел.ред.). Без съд, без
да се съобщи. Аз, понеже съм
родена във Велес, мой братов-
чед е убит, защото бил бълга-
рин, а цялото мое семейство
било Българско. 36-та година
като дойде, не отидохме в Бел-
град да бягаме от сърбите, а си
дойдохме в България. Така че
цялото ми семейство е българ-
ско, както и на Венко семейст-
вото е българско. Неговата се-
стра е била член на ВМРО 1927
и 1928 година и тя създава у
Венко чувство за българин.
Затова Венко в кръвта вода не
става пише: “Аз дойдох в Бълга-
рия като българин, в България
ме направиха македонец, за да
се върна и да видя, че не съм
македонец, а съм истински
българин”.

Когато слезнахме в Скопие
след убийствата на цялата тази
интелигенция българска, Венко
е пръв, който ги защитава и
стана най-големият враг на
УДБА. Не само това.
Сърбизъмът, азбуката, езикът,
които искаше да го налага Бла-
же Конески - един сръбски
агент, завършил в Сърбия.
(Блаже Конески, роден като
Благой Конев, e основополож-
ник и един от кодификаторите
на книжовната норма в Репуб-
лика Македония - бел.ред.).
Венко против всичко това тряб-
ваше да се бори. След това се
бори да освободи, колкото се

може повече хора от затвори-
те, които УДБА създаде в Ма-
кедония. И ги освобождаваше,
но след това и той сам падна в
затвора. 1948-ма година вече
ние сме под домашен арест.
При нас, който и да дойдеше в
къщата след излизането беше
арестуван. Под домашен арест
Венко беше много болен и в
1949 година всички ни аресту-
ваха. Децата малки ми бяха.
Миле беше на 10-11 години,
Сота беше на 4 години, бяха
интернирани със свекърва ми.
Цялото семейство и всички,
които идваха - 24 души бяхме в
затвора. Не искам да говоря за
затвора, защото това са много
тежки спомени.

До идването на Венко в
България (1967 г.) за Македония
не се говори. Табу беше въпросът
Македония. След идването на
Венко се постави въпросът, че
Македония е българска. Венко е
този, който създаде връщането
на въпроса “Македония”. Късно,
но ние бяхме по затворите там,
какво да правим? (Марковска е
категорична, че човекът, който е
проявил разбиране и подкрепил
съпруга й, е Тодор Живков). О,
аз не знам, те се срещаха много,

а Тодор Живков е
идвал и тука

в тази къща и право да ви кажа
първият път като дойде вика:
“Абе, Венко, тука много ви е
хубав въздухът, а аз съм се
заврял в Бояна. Я чакай да
кажа да се прехвърля и аз в
Банкя”. И тогава направиха ре-
зиденцията.

Ако не беше дошъл да види
тука, той щеше да си остане в
Бояна. Ние като дойдохме, Бан-
кя наистина беше село. Няма-
ше нито една асфалтирана ули-
ца. Нямаше нищо. Венко като
почна първо да създаде ня-
какъв вид на хубав град, който

трябва да стане извор на здра-
вето на всички българи в Бан-
кя. Е, идваха всички. И Любо-
мир Левчев, господинът, който
сега се прави, че бил много бит
по Живково време, а той беше
един от доносниците за поети-
те...

Най-често беше въпросът
“Македония”. Тодор Живков се
съгласяваше с всичко, което
Венко му кажеше - че в Маке-
дония българското население
умира, ако не се вземат пред-
варителни мерки. Тогава поч-
наха да се издават книги, бро-
шури и Венко много му влияе-
ше по отношение на Македо-
ния, той много го слушаше.
Дали много или така пред него
е бил, не зная.

Двете семейства, неговото
(на Павлов) и нашето бяха за-
щитени от Тодор Живков. Не
мога сега да сложа ръка и да
кажа тоя беше неграмотен, се-
лянин, не знам що. Ама селяни-

те са много по-добри, отколко-
то гражданите.

След 10 ноември двама по-
литици са проявявали интерес
към нас, Венко беше починал
вече (1988 г.) Нашият адвокат,
който стана и министър-пред-
седател - Димитър Попов, и
президентът Петър Стоянов,
който е клекнал на колене пред
мене да моли да не напускаме
България, защото в България
по патриотизъм може да се
мери само с Венко Марковски...
Еренбург пише, че Венко Мар-
ковски е Ломоносов в българ-
ската литература, а това е
страшно хубаво мнение. Пред-
ставете си Ломоносов и Венко.

Петър Стоянов поиска да ни
се остави къщата за вечни вре-
мена, направи го и писмено, не
устно... писмено го дава, но като
се смениха обстоятелствата и
се почнаха пак гонитби, не
знам що и... един цял куп архи-
ва имам с най-различни молби
и не знам какво ще стане.
Имайте предвид тука не е пип-
нато нищо, както по време на
Венко Марковски. На тая маса
той твореше, той нямаше каби-
нет свой тука... сега му е само
маската, после трябва да я сни-
мате. Това е последното него-
во желание - да се запази не-
говият мозък и професорът,
който му направи аутопсията
каза, че в неговия живот не е
видял такъв мозък като на Вен-
ко.

Мозъкът му бил до
самите вежди

Професорът казваше “като
че ли тоя мозък е творял по-
езия, който имал на челото”. А
пък за сърцето той каза, че е
имал три аорти. Така че трета-
та аорта му е била само за
неговата литература. А Венко
си искаше мозъка и сърцето му
да си останат на земята, защо-

то казваше: всички живеят на
земята, под земята никой не
живее, ако не си оставил нещо,
което ще бъде в ръцете на хо-
рата. (Мозъкът и сърцето на
Венко Марковски се съхраняват
в НИМ - бел.ред.).

Имайте предвид, аз съм
завършила в Трета девическа
гимназия в София, но покрай
Венко, както растеше той, така
и аз се издигах покрай него. Аз
исках да ставам историк, про-
сто исках история да следвам,
но после си помислих с истори-
ята - какво толкова ще помагам
на Венко, трябва филология. И
завърших филология, за да
мога да бъда в помощ на Вен-
ко. И всяко стихотворение, вся-
ка работа, която ще я напиша с
дискусия е написана, не е така
само написана. Всяка работа
си я пращаше на всички и ко-
гато я одобрят тогава я печата-
ше, но първа критичка му бях
аз. Слушаше много и правеше

поправки. Първо кавга, но по-
сле... Всичко е минало през
моите ръце. Венко не знаеше
да пише на машина, всичко аз
съм готвила на машина... Цели-
ят архив аз го обработих на
Венко и го имам готов, казва тя.
(А дъщеря й Султана допълва:
“Жалко, че голяма част от ар-
хива се намира в Скопие и
беше конфискувана. Те сами
казват, че са над 9000 листа.
Не ни предложиха нито да си
ги вземем, нито се извиниха,
нито ги върнаха. Ще изчакаме
културно още някоя година, ще
има ли такъв резултат иначе на
съд ще отидем... Това стана
след ареста му в Скопие).

Идваха до 10-та година
(след смъртта му - бел. ред.),
когато аз ги канех, но писате-
лите, освен Матей Шопкин, Ев-
тим Евтимов, Петър Андасаров,
които са ученици на Венко
Марковски, друг не е идвал. (Но
затова македонците дойдоха на
гроба на баща ми, допълва
дъщеря й. Да, и всяка година
идват вече няколко години. Вся-
ка година на 16 май, те са си
избрали тая дата макар, че не
е свързана. Венко е роден на 5
март, 1915 година. Умира на 7
януари 1988).

Един живот минат повече по
затворите, отколкото на свобо-
да. Не, не. Как ще идват.

Всеки гледа да си
спасява кожата сам

за себе си

Всички са много големи
поети (на въпрос дали ги посе-
щават от съюза на българските
писатели).

Не. Не. Освен Петър Анда-
саров идваше Матей Шопкин.
Той сега имаше промоция на
негова книга и в същата книга
има посветено стихотворение
на Венко Марковски. И промо-
цията я завършва точно с чете-
нето на стихотворението за
Венко. Много хубаво било по-
срещнато в “Земята и хората” в
салона. Аз за съжаление не
мога да ходя, защото Банкя -
София е 50 лв. с такси. 50 лв.,
трябва да ви кажа аз с 30 лв.
гледам цяла седмица да напра-
вя нещо. Най-много, който е
идвал тук - това беше Георги
Джагаров - всяка събота и не-
деля с часове, и Георги Йорда-
нов. Много е помогнал на на-
шето семейство за цяло време.
И сега идва. Не пропуска нито
концерти, нито нищо - един
интелектуалец на високо ниво
го слагам, нямаме такъв сега.

(Двете, майка и дъщеря,
най-много искат да запазят
къщата си в Банкя и тя да стане
дом на поета или, както го на-
рича Филимена Марковска
Упоетски дом - бел. ред.).

Аз не да мечтая, аз се боря!
Дом на поета не музей, защото
аз искам тук да идват поети, да
четат техни стихове, както сега
аз чета. Аз на всичките поети
вече чета стихове и знам и
завчера тук две поетеси в Бан-
кя бяха, аз не ги знаех... Два
дни се занимавам с банкянски-
те поетеси. Чета поезия и, раз-
бира се, не мога въобще да
взема и да кажа: ей това е
много голям поет. За съжале-
ние! А да не говоря за Левчев
в последните стихове не е Лев-
чев - това да го знаете от мене,
от баба Филимена.

(Със съкращения)
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АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

Глухи и неми
срещу наглостта

В нетелевизионна
България

ПРАЗНИК НА КРИВОДОЛ. Отбе-
лязва се с решение на Общинския
съвет от 30 януари 2006 г. Преди 41
години на този ден с Указ на Държав-
ния съвет Криводол е обявен за град.

587 Г. ПР.Н.Е. - РАЗРУШЕН Е СОЛОМОНОВИ-
ЯТ ХРАМ. Хра-

мът бил завършен
през Х в. пр.Хр. и
разрушен от вави-
лонците, предвож-
дани от Навухо-
доносор I. Преди
смъртта си цар Да-
вид, баща на Соло-
мон, събрал голямо количество материали за по-
строяването на храма на хълма Мория. В Библи-
ята се разказва как Соломон, цар на тогава един-
ственото Израелско царство, в началото на ца-
руването си подготвил материали за строежа, за
да изпълни идеите на баща си. Той дори склю-
чил договор с царя на Тир - Хирам I, за доставка.
След това с помощта на майстор Хирам Абиф
построил великолепна сграда. На специално
място в храма - Светая Светих, бил положен
Ковчегът на завета.

1632 - РАЖДА СЕ ДЖОН ЛОК, АНГЛИЙСКИ
ФИЛОСОФ (УМИРА

1704 Г.). Автор на емпири-
ческата теория на позна-
нието. Един от основате-
лите на либерализма. Со-
циалнополитическата му
концепция се базира
върху естественото право
и теорията за обществе-
ния договор. Смята се за
основоположник на асо-
циативната психология.
Негово убеждение е, че човешкото знание про-
изтича от опита.

1885 - ГОТЛИБ ДАЙМЛЕР ПОЛУЧАВА ПА-
ТЕНТ ЗА МОТОЦИК-
ЛЕТ. Две години по-

късно немският инженер
и изобретател създава и
първия четириколесен ав-
томобил. Даймлер (1834-
1900) е един от първите,
които работят върху дви-
гателите с вътрешно горене. Полага основите на
автомобилната индустрия и спомага за нейното
разпространяване в цяла Европа.

1915 - РАЖДА СЕ ИНГРИД БЕРГМАН, ШВЕД-
СКА КИНОАКТРИСА (УМИРА 1982 Г.). Носи-

телка на три “Оскар”-а. Кла-
сирана е на четвърто място
сред най-добрите актриси и
на 19-о място в класацията
за 100-те най-красиви жени
за всички времена. Нейни-
ят втори съпруг е известни-
ят италиански кинорежись-
ор Роберто Роселини. Това,
което я отличава от колеж-
ките й в Холивуд в начало-
то на кариерата й, е, че не си сменя името, не се
подлага на никакви процедури за разкрасяване
и е една от най-високите актриси.

1942 - УМИРА ДАНАИЛ НИКОЛАЕВ, БЪЛ-
ГАРСКИ ГЕНЕРАЛ (Р. 1852 Г.). Участник в

Сръбско-турската и Руско-тур-
ската война (1877-1878). Ко-
мандир на рота в Българското
опълчение. Отличава се в бое-
вете на Шипка и Шейново.
Участва в Съединението на
Княжество България с Източ-
на Румелия и Сръбско-българ-
ската война. Военен министър
в навечерието на Балканските
войни. Първият офицер, полу-
чил най-високото звание в
Българската армия - генерал от пехотата. Изве-
стен като “патриарха на българската войска”.

1999 - В ДОНЕЦК Е ОТКРИТА СТАТУЯ НА
СЕРГЕЙ БУБКА. Високият

3,5 м паметник представлява
бронзова скулптура в пълен
ръст на спортиста, който се под-
готвя за овчарски скок. Поста-
ментът, на който е поставена
скулптурата, е висок 6 м и 15
см - рекордната височина в све-
та, преодоляна от Бубка в зала-
та в Донецк през 1993 г. Най-
успешният състезател в овчар-
ския скок е 6-кратен световен
шампион, олимпийски шампи-
он от Сеул 1988-а. Бубка подо-
брява световния рекорд 35 пъти
и прави 43 скока над 6 м.

Росица Янакиева

Анатолий СТАНКУЛОВ

Томислав Дончев

аместник

мет по

олитическа

аст

Ако човек направи
грешката да гледа теле-
визия в България през
2012 година, ще повярва,
че живее в съвсем различ-
на държава. В нея преми-
ерът назначава специа-
лен свой пратеник (ми-
нистър по европейските
средства) в червена общи-
на, посещава други леви
кметове и обещава без-
краен просперитет за тех-
ните региони, реже лен-
тички не само с гербад-
жии, но и със социалисти.
България в телевизора е
идеалната държава.

България, която няма

щастието да живее в теле-
визионните екрани обаче,
е от друг, различен свят.
Тригодишното управление
на ГЕРБ така задълбочи
регионалните диспропор-
ции, че сякаш вместо една
държава имаме три. А ци-
фрите напълно опроверга-
ват ужасно красивата те-
левизия - реалната поку-
пателна способност на хо-
рата се е повишила един-
ствено в София и спада в
другите региони. България
успешно се е свела до сто-
лицата плюс някакви неяс-
ни райони, които само оце-
ляват, но без никакъв шанс
за развитие.

Това, ако не се лъжа,
се нарича бананова ре-
публика - страна, където

икономическите благини
са концентрирани в ма-
лък елит и територия, ко-
ято все повече заприлич-
ва на място, ударено от
ядрена бомба. Но това е
целенасочена политика,
която системно изтласква
местната власт в девета
глуха.

По конституция Бълга-
рия е парламентарна ре-
публика с местно само-
управление, но централ-
ната власт системно и ан-
тиконституционно узупира
права и финанси, които
принадлежат на региони-
те. И това е следствие на
разбирането, че страната
има само един човек, кой-
то разбира от всичко, с
тясна специализация в те-

левизионните ритуали -
премиерът Бойко Бори-
сов.

През това време малки-
те общини са заплашени
да останат без улично ос-
ветление, без полиция, без
сигурност, без социални
помощи, без работа, без
никаква възможност за
препитание. Но какво от
това - нали по телевизията
властта се хвали с новия
лъч на софийското метро,
където е топло, осветено и
хубаво. В половин Бълга-
рия кметовете нямат пари
да оправят водопроводите,
защото властта е решила
да спре напълно децентра-
лизацията. Но в същото
време главата на кабинета
се снима пред камерите с

някой градоначалник, за
да може телевизионна
България да получи своя
миг на икономическо и но-
винарско щастие.

Въобще телевизионна-
та България е хубаво мяс-
то. Но ви пожелавам нико-
га да не отидете в реална-
та - там премиерът е само
образ на екрана, кметове-
те са принудени да вдигат
местните данъци и такси,
за да оцелеят, ракия-та е
последното останало удо-
волствие и от радиото зву-
чи Веселин Маринов. Тази
България не попада в но-
вините, защото, ако някога
попадне, ще развали наст-
роението на богатия елит,
който вече знае да живее
единствено по телевизията.

Държавата Македония
е на път да сътвори по-
редна гавра с българска-
та история - този път смя-
та да ни окраде “офици-
ално”, показвайки в Брюк-
сел изложба с наши сред-
новековни ръкописи,
представяйки ги за свои.
При това - за “македонско
ръкописно богатство” се
обявяват писмената тъкмо
от IХ-Х век, свързани не с
кого да е, а със св. Кли-
мент Охридски, ученика
на Кирил и Методий, кой-
то през 886 г. е пратен
“целево” от българския
цар Борис I в имение, по-
дарено от същия българ-
ски цар край Охрид - да
създаде Климент там вто-
рия по величина културен
център на държавата на-
ред с този в столицата

Велики Преслав - Охрид-
ската книжовна школа. Е,
то бива, бива, ама чак тол-
кова! Няма такова нещо
като “македонски ръко-
пис”.

Да се чуди човек на
наглостта да си редиш на-
ционална идентичност в
чужд пъзел. Защото “маке-
донската нация” е измис-
лена изкуствено с реше-
ние на Коминтерна през
1934 г., след 1946 г. е
“създадена” република в
рамките на Югославия,
после - едва през 1991 г.
“се ражда” държавата Ма-
кедония. Призната като
име впрочем най-напред
от България. Какви са ус-
ловията в тази страна в мо-
мента говори ясно фактът,
че при последното пребро-
яване там за българи са
обявени официално 1400
души, а иначе 35 000 са
получили и българско
гражданство заради дока-
зан български произход.
Несъмнено сме наясно, че
историята на хомо сапиенс
започва и свършва в Ма-
кедония и че пъпът на све-
та е там. Но съседката осо-
бено активно си присвоя-
ва именно България, пло-
щадът в Скопие е направо

пантеон на българите. То
не бе св. Климент, не бе
цар Самуил (бил владетел
не на България, а на Скла-
виния), то не бяха Яне,
Гоце Делчев и Даме Гру-
ев, че и Вапцаров. Тодор
Александров го въдвориха
на кон, а Симеон Радев -
чак на покрива на външно-
то си министерство! Братя
Миладинови пък неизвест-
но как със сборника си
“Български песни от Маке-
дония” се оказаха “създа-
ли “фолклор и култура на
македонците”! И това се
пише в учебниците, без
името на сборника, разби-
ра се. Толкоз за самата
Македония, с нея всичко е
ясно.

Големият въпрос обаче
е за поведението на
българската власт. Тук не-
щата не са никак ясни и не
само по отношение на юго-
западната ни съседка. Ами
турските “случайни” греш-
ки с картата в учебниците
им, обхващаща половин
България в рамките на тур-
ската държава? Ами обявя-
ването на Добруджа за
румънска в учебници за
училищата на Молдова?
Ами претенциите отвън за
“влашка нация” и за “маке-

донско малцинство”? Къде
е реакцията на българско-
то правителство и парла-
мент, на българския пре-
зидент? Защото кражбата
на история не е като да
отмъкнеш учебник от
съседния чин. Историята -
това са корените и до-
стойнството на една стра-
на, които пък, осмислени,
дават нейното бъдеще. Ко-
гато само който не го
мързи ти краде достойн-
ството, а ти си се надупил
и си заврял глава в пясъка,
как чакаш някой да те ува-
жава?

Последната изцепка на
Македония си е груба по-
литическа провокация, за-
щото Брюксел не е избран
случайно. Пак ли ще си
траят управляващите ни?
Ни гък - глухи, неми и сле-
пи? Гърция блокира член-
ството на Македония в ЕС
сал зарад едното име, щото
си е присвоила названието
на много по-широка гео-
графска територия. Е, тряб-
ва най-сетне българските
власти да се стреснат. Ина-
че ще се наложи да ги
стреснем ние сами - хиля-
ди, маса, народ. Ей, Гео
Милев да не се окаже и
той македонец...
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В статията за науката “Време за праве-
не на бюджет” във вчерашния брой в таб-
лицата за средните заплати в бюджетната
сфера е допусната техническа грешка -
средната заплата в Югозападния универ-
ситет е 1056 лв. (според последния му
наличен финансов отчет за 2010 г.).

УТОЧНЕНИЕ

Светла
ВАСИЛЕВА

ари за нищо (Money For Nothing) все
още е култов хит на британската рок
група Дайър Стрейтс (Dire Straits),
създаден преди повече от четвърт

Какви иновации бе,
ние толкова можем...

Ф

Формално, за пред Брюксел, ГЕРБ насърчава иновативната
дейност, реално харчи в пъти повече средства за СРС-та

инансовото състояние на на-
уката преди началото на ак-
тивната работа по бюджет
2013 очертахме вчера в пуб-
ликацията “Месец за правене

на бюджет”. Тъй като науката и иноваци-
ите са записани като приоритет номер 1
в стратегията на ЕС за развитие до 2020
г., днес минаваме към темата за финан-
сирането на иновациите в България.

П
век. Пари за нищо са и средствата, заделя-
ни в продължение на три години от прави-
телството на ГЕРБ за иновации. От 2009 г.
до края на 2011 г. сумата е ни повече, ни
по-малко 7 288 818 лв. - съгласно справка,
предоставена на ДУМА от Изпълнителната
агенция за насърчаване на малките и сред-
ните предприятия (ИАНМСП). Според Ми-
нистерството на икономиката, енергетика-
та и туризма (МИЕТ) обаче парите, заделе-
ни за иновации за същия период, са 9 млн.
лв. Къде се губи разликата в размер на 1
711 182 лв. със сигурност могат да просле-
дят единствено ревизорите на Агенцията
за държавна финансова инспекция (АДФИ),
а може би и те трудно ще се справят.

Факт е, че министърът на икономиката
Делян Добрев, подобно на колегата си
министъра на спорта Свилен Нейков, няма
представа в какъв обем и за какво конкрет-
но се харчат парите на данъкоплатците. За
онези, които се чудят много или малко са 7
млн. лв., платени за три години за насърча-
ване на иновациите, ще припомним, че су-
мата, дадена от бюджета само за 2008 г. по
същата програма, възлиза на 9,3 млн. лв.
Всъщност, поемайки управлението на стра-
ната, правителството на европейското раз-
витие съсредоточи енергията и финансовия
ресурс на държавата в асфалт и бетон, в
строителство на грандиозна пътна и спорт-
на инфраструктура. А аргументира (твърде
наивно) избора на първия си приоритет с
привличането на инвеститори и връщането
на емигрантите, а втория - с някакъв имаги-
нерен престиж и загриженост за елитния
спорт. Не знам дали би се намерил на този
свят смелчага (или дори безумец), който да
твърди, че елитният спорт, магистралите или
пък “устойчивото невежество”,  придобива-
що у нас все по-застрашителни размери,
могат да генерират устойчив растеж на ико-
номиката като предпоставка за повишава-
не качеството на живот едновременно на
много хора. Особено в днешния постиндус-
триален ХХI век. Със сигурност обаче има
многобройни примери за държави, заложи-
ли на инвестиции в образование, наука и
технологии и поради това направили каче-
ствен скок в развитието си.

България като член на ЕС вече трябва-
ше да е преосмислила приоритетите си,
ако иска да разчита на европейски пари в
бъдеще. За ужас на днешните управлява-
щи развитите държави все по-настойчиво
налагат идеята за преразглеждане обема
на финансовия ресурс на така любимите за
нас структурни, регионални и земеделски
фондове, за които вече се смята, че под-

помагат тип икономика от отминалия ХХ
век. След признатия неуспех на Лисабон-
ската стратегия, която трябваше да напра-
ви ЕС конкурентен и динамичен, сега вни-
манието е съсредоточено към “Европа
2020” като основа за стартиралото
обсъждане на финансовата рамка за пери-
ода 2014-2020 г. Проектът, залагащ на ин-
телигентната специализация, е структури-
ран около три стълба - “умна” икономика,
базирана на знанието и иновациите, кон-
курентоспособна и устойчива, заради ре-
сурсното “позеленяване” и не на последно
място - социална, даваща възможност за
включване на всеки гражданин и регион.

В състезанието за доминация в геопо-
литически и икономически аспект Европа
фокусира инвестиции в научноизследова-
телска дейност и в иновации, аргументира-
ни в програма, известна като “Хоризонт
2020”. За целта са предвидени 80,2 млрд.
евро, които ще бъдат насочени към Евро-
пейския съвет за научни изследвания (24.6
млрд. евро), към промишлеността, за осигу-
ряване на водещи позиции в иновативни
технологии (17.9 млрд. евро) и към шест
приоритетни области (31.7 млрд.евро): а)
здравеопазване, демографски промени и
качество на живот; б) продоволствена си-
гурност и селско стопанство, морски изслед-
вания и биоикономика; в) чиста енергия; г)
екотранспорт; д) климат; е) иновативни об-
щества. Финансирането е на проектен
принцип и ще се предоставя на динамично
структуриращи се общности за знания и
иновации, което означава, че предстои
жестока конкуренция за таланти и истин-
ски “лов” на интелект вътре в общността.

Вече има три функциониращи “общно-
сти на познанието” в рамките на ЕС - за
устойчива енергетика, климатични проме-
ни и информационно общество. Участници-
те в подобни структури по правило са на-
учни и образователни институции, разра-
ботващи технологии, частни компании и
бизнес формации, подкрепящи иновациите
и предприемачеството. Целта на подобни
партньорства е да гарантират превръща-
нето на познанията в търговски продукт и
да “докарат” идеите до пазара на стоки и
услуги.

България няма присъствие

в съществуващите три формирования, а на

хоризонта се задава структурирането на
нови - за суровини, селскостопанска про-
изводителност и устойчивост, рационално
използване на водата и интелигентни гра-
дове. Във функциониращите от десет годи-
ни 36 европейски технологични платфор-
ми (само тази в строителството обединява
230 организации от 23 европейски страни,
в т.ч. 10 научни центъра и университета,
МСП и големи компании) също липсва
българско участие. Това едва ли е изне-
надващо за нас, защото иновациите не са
припознати като част от дневния ред за
развитие на страната, особено през по-
следните три години. Освен в “балоните”,
които пуска напосоки президентът Плевне-
лиев, че ще сме “световен играч” в инова-
циите. В момента по иновации България е
сред последните 4 страни в ЕС, отчете Ев-
ростат през февруари. А от фирмите ни едва
една трета казват, че биха внедрили наука,
ако имаха пари... Но нямат. Науката, която
произвежда иновациите, също няма пари,
понеже Дянков докара финансирането й
до под 0,2% от БВП на фона на средните
2% в Евросъюза в момента.

Стартирайки плановете си за мегастро-
ежи с мащабно изливане на асфалт и бе-
тон, още през 2009 г.

ГЕРБ спират програмата за
насърчаване на иновациите

В последващите 2010 г. и 2011 г. Наци-
оналният иновационен фонд в МИЕТ, който
до 2009 г. разполагаше с 20 млн. лв., из-
плаща скромни суми по проекти, спечели-
ли финансиране на обявените по време на
правителството на тройната коалиция I, IV
и V конкурсна сесия. Средствата отиват за
етапи от разработки на информационни и
комуникационни технологии, за иноватив-
ни решения в областта на машиностроене-
то, хранително-вкусовата промишленост,
химията, електротехниката, енергетиката,
биотехнологиите и др. (виж фигурата). Това
обаче не решава проблема с липсата на
каквато и да било политика на правителст-
вото по отношение на иновативната дей-
ност.

На едно от последните си заседания -
на 22 август т.г., Министерският съвет изне-
надващо реши да предостави пет милиона
лева на икономическото министерство за
насърчаване на иновациите, потвържда-

На стр. 15

вайки в аргументацията си фактическото
спиране на програмата от началото на
управлението. Пет милиона лева за обик-
новения българин, трайно “абониран” за
последното място в ЕС по доходи, са ог-
ромна сума, но така ли изглежда тя от върха
на държавния Олимп? Пет милиона са го-
дишната сума за издръжка на столичния
общински инспекторат и едва половината
от парите, платени от софийската община
за снегопочистване само през декември -
януари 2011/2012 г. Пет милиона лева ще
струва поддръжката на новооткритите
участъци на АМ “Тракия” между Ямбол и
Карнобат за две години. Пет милиона пра-
вителството похарчи, за да рекламира ту-
ризма ни през 2012 г. Пет милиона са
държавните помощи за собствениците на
овце и кози-майки по схемата de minimis.
Пет милиона достигнаха санкциите, нало-
жени на автобусните превозвачи до среда-
та на тази година.

Пет милиона за иновации са смешни -
елементарно отбиване на номера и де-
монстриране на фалшива съпричастност
към нещо, различно от магистралното
строителство и новирането на спортни
бази, което управляващите нито искат,
нито се стараят да разберат, още по-мал-
ко да направят усилие за анализ на зна-
чимостта му за бъдещето и за проспери-
тета на страната. Дори медийният шум,
вдигнат около идеята за изграждане на
хай-тех парк в София, лансирана от пре-
зидента Плевнелиев, и изникналите
набързо безброй въздушни кули около
проекта, който засега се разпознава май
единствено като строителен, не могат да
скрият очевадната истина. А тя е, че при-
оритетите на правителството обитават
различна вселена от тази на иновациите.
България вече е на последно място в ЕС
по наличие на иновации и иновационен
индекс. Доказателство за абсурда е срав-
нението с публичните средства, харчени
от бюджета за специални разузнавателни
средства и за поддържане на примитивно
производство на тютюн, който освен че
вече не е обект на селскостопанската
политика на ЕС, е и вреден за здравето и
провокира зависимости. Сумите, заделяни
само за тези две “мероприятия”, са в пъти
повече от изплатените за насърчаване на
иновациите (виж таблица). Нито създава-
нето на нова дирекция в МИЕТ за “Инве-
стиции, иновации и предприемачество”,
нито  публикуването тази пролет на очак-
вания от 2010 г. проект на Закон за ино-
вациите, който трябва да създаде стимули
за иновативния процес, се оказаха на
нивото на очакванията на заинтересова-
ните организации.

Публични средства в лева, изразходвани от държавния бюджет по години.
За 2012 г. сумата за иновации е изплатена към 30 юли
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Мнение
ъвременната циви-
лизация е в дълбока
криза. Това е резул-
тат от историческата
несъстоятелност  на Бунт на разума

срещу безумието
УСТОЙЧИВОТО РАЗВИТИЕ - новото хуманистично верую на човечеството

С

Проф. Орлин ЗАГОРОВ

Конференцията на ООН за устойчиво развитие
Рио+20 тази година завърши със споразумение,
лишено от амбиции, по мнение на специалисти

основните модели на развитие
през последните няколко века.
Капитализмът, донесъл научно-
техническия прогрес, в същото
време го обрече на най-голе-
мия парадокс на всички вре-
мена, когато изобилието раж-
да мизерия, изкопавайки не-
виждана досега пропаст меж-
ду богатството на незначител-
но малцинство и бедността на
огромното мнозинство от насе-
лението. Така той се оказва
цивилизация на безумното по-
требителство, на алчността и
егоцентризма на хора, които
живеят на гърба на милиони
онеправдани, потискани и ек-
сплоатирани,  цивилизация на
неразумно изтощаване на при-
родата и нейните ресурси. По-
ради това по своята най-дълбо-
ка същност тя е обречена.

Социализмът не успява да
осъществи основния си прин-
цип за социална справедли-
вост и благоденствие за мно-
зинството. Вместо това създа-
де карикатура на една велика
идея, която трябва да се възро-
ди в своята автентичност.

Човечеството е изправено
пред екзистенциален избор.
Този избор е свързан с ради-
кална промяна на отношение-
то към природата и общество-
то, към света, в който живеем,
към планетата, която е нашият
общ дом. От средата на ХХ век
този избор е насочен към иде-
ята за устойчиво развитие,
плод на продължителна еволю-
ция. От началото на ХХI век тя
се превръща в неумолимо ин-
телектуално, морално и мета-
физическо предизвикателство
за хуманистичните идеали на
културата, за да завладява
милиони хора по света. В край-
на сметка умът на мислещото
човечество, очарован от вели-
чието на тази мащабна и уни-
кална по своята дързост идея,
я въздига в светъл идеал, осъ-
ществим в обозримо бъдеще, в
ново хуманистично верую.

Днес вече е очевиден стре-
межът за конструиране на си-
стема от идеи, принципи и кон-
цепции, въздигнати в ранг на
ценности, изразяващи жизне-
ните интереси на днешните и
утрешните поколения. В това
впрочем се състои и най-голя-
мото достойнство на времето
от двадесет години след све-
товния форум в Рио де Жаней-
ро през 1992 г., чиито основни
принципи за първи път са фор-
мулирани от международната
среща, проведена в София
през 1972 г. Оттогава досега
са минали 40 години. Колко са
днес българите, които имат
съзнание за този уникален
факт!

Това е потвърждение на ис-
тината, че в световната исто-
рия завършва една епоха и
започва нова. Този преход е
свързан с

революцията
на духа

съчетана с духа на революци-
ята като двигател на история-
та. Практическото решаване
на тази задача е възможно
само чрез обединяване на уси-
лията, енергията и волята на
всички народи и техните пра-
вителства. Началото на тази
революционна промяна е бе-
лязано с бунта на разума сре-
щу безумието. Събитията през
последните години недвусмис-
лено потвърждават това опти-
мистично заключение. Народи-
те искат промяна на сегашна-
та икономическа, политическа,
духовно-идеологическа и соци-
ална система.

Осъзнаването на дълбокия
смисъл на устойчивото разви-
тие като хуманистична алтер-
натива на съвременната пороч-
на система предполага разкри-
ване на корените на този зна-
менателен феномен. Доста-
тъчно е да обърнем погледа

си към великите духовни дви-
жения, религии и митове, в
които откриваме елементи на
това хуманистично въжделе-
ние. Това ще ни даде възмож-
ност да се убедим в законо-
мерността на устойчиви прин-
ципи като: умение за достоен
живот, за създаване на щаст-
лива, положителна и благопри-
ятна жизнена среда, правилен
баланс между енергиите и
хармонично взаимодействие
между човека и заобикаляща-
та го среда. В християнството
митът за апокалипсиса се обос-
новава с неразумните действия
на хората спрямо природата,
спрямо себеподобните и погаз-
ване на основни нравствени
постулати. В исляма въз осно-
ва на посланията на пророка
Мохамед се създава уникален
“екологичен кодекс”.

Особено важно е човечест-
вото да осъзнае истината, че
дълбоката тотална криза в
края на ХХ и началото на ХХI
век се корени в

нарушената
хармония

между културата като начин и
способност на човека да
създава материални и духов-

между бедността и богатство-
то в световен мащаб.

Наред с това все по-болез-
нено става усещането за
задълбочаващата се криза на
духа в резултат на зарежда-
нето на йоносферата с без-
смислица и сурогати на култу-
рата. Философската антропо-
логия установява устойчив
процес на намаляване на бла-
горазумие и разумност в ре-
шенията и действията на хомо
сапиенса. По-важното в слу-
чая е да потърсим отговор на
въпроса за причините на тази
парадоксалност. Отчасти го
откриваме в мисълта на ита-

света, използват елементи на
псевдокултурата... лицемерни-
те мързеливи и преситени
псевдоинтелектуалци”.

Тази истина служи за ос-
нова на плодотворната идея
за “прагматичен хуманизъм”.
Идеята за “прагматичен хума-
низъм” заставя генералния се-
кретар на ООН Бан Ки Мун
ясно и настойчиво да форму-
лира необходимостта от
възприемане на устойчивото
развитие като неделимо един-
ство на: стабилизиране на хо-
меостатиза в планетата;
създаване на по-сигурен свят;
разрешаване на хуманитарни-

те кризи; защита на правата
на човека и обезпечаване на
съответни отговорности; ра-
зоръжаване, разширяване на
правата и възможностите на
жените, укрепване на ООН
като гарант за осъществяване-
то на тяхната практическа ре-
ализация.

На 28 януари 2011 г. Бан
Ки Мун пред икономическия
форум в Давос отново набля-
га на необходимостта от уста-
новяване на нов икономичес-
ки модел. “Доста лесно се
произнасят думите “устойчиво
развитие”, но за да се осъще-
стви то, сме задължени да
бъдем готови за сериозни
промени в нашия начин на
живот, изменение на иконо-
мическия модел, социалното
ни устройство и нашия поли-
тически живот”. Той отива и
по-далече: определя сега гос-
подстващия модел на не-
удържимо потребление като
“глобално самоубийство”.
Завършва своите предупреж-
дения със заключението, че
ако не се ускорят темповете
на практическо осъществява-
не на идеята за устойчиво
развитие, човечеството риску-
ва да се окаже неподготвено
за адаптация към последици-
те от днешния модел на раз-
витие.

Постоянно се появяват
нови идейни, философско-ре-
лигиозни учения, които са из-
раз на стремежа за установя-
ване на устойчивост в човеш-
кото развитие. В това човече-
ството вижда шанс за Спасе-
ние. Но отново изпада в за-
блуждение като търси Спаси-
тел извън себе си, над себе
си, отново пренебрегвайки
собствената си мисия и отго-
ворност. Причината за това е,
че идеята за устойчивост,
трайност и самодостатъчност,
все още не е получила ясни
контури в съзнанието на го-
леми групи от населението на
планетата. За това доприна-
сят и въвлечените в бясна
надпревара мощни средства
за масова дезинформация,
лумпенизация и манипулация
в широки мащаби, щедро фи-

нансирани от страна на заин-
тересованите от запазването
на статуквото олигархични
среди по целия свят. Те пола-
гат неимоверни усилия за
поддържане на заблуждени-
ето, че идеята за устойчиво
развитие представлява ново
утопично видение, увлечени-
ето по което може да струва
на човечеството

нови 2000 години
илюзии

и напразни надежди. За да не
се случи това, човечеството
трябва да се научи да открие в
себе си спасението и Спасите-
ля, Твореца и творението като
единствено сигурен начин за
оцеляване.

В идеята за устойчиво раз-
витие човечеството следва да
припознае образа на духов-
ността и хуманистичните идеа-
ли на културата. По този начин
се утвърждава непреходността
на тази идея като единствено
разумна алтернатива на модер-
ната бездуховност.

Тук се налага да се при-
помнят тревожните заключе-
ния и настоятелните призиви,
съдър-жащи се в “Политичес-
ката декларация за устойчиво
развитие”, приета в Йоханес-
бург като заключителен доку-
мент на Световната среща на
върха с участието на държав-
ни и правителствени глави от
над сто страни и хиляди спе-
циалисти от 26 август до 4 сеп-
тември 2002 г. Във всички до-
кументи, приемани през този
период от представителите на
народите под егидата на
ООН, се повтаря една и съща
констатация: човечеството се
нуждае от една нова цивили-
зация, основана на мира и
свободата.

За много народи и страни
идеята за изграждане на нова

разумна
и справедлива
цивилизация

върху нашата планета пред-
ставлява фундаментална ци-
вилизационна цел, която е
обективна предпоставка да се
остави на идните поколения
един свят, по-красив, по-бо-
гат, по-справедлив, по-толе-
рантен и по-сигурен от този,
в който живеем днес. Извест-
но е, че под егидата на ООН
е изработена Световна карта
на процеса “Устойчиво разви-
тие 1972-2015”. Главният из-
вод, който се налага от нея,
е, че светът трудно, бавно без
нужната чувствителност за
последиците от това, осъще-
ствява неотложните задачи,
от чието изпълнение в край-
на сметка зависи оцеляване-
то на живота върху планетата
Земя.

Замисляйки се върху всич-
ко това, здравият разум с тре-
вога констатира, че България
все още остава извън ритъма
на глобалните процеси в
съвременния свят, а гражда-
ните й живеят в същото неве-
дение отпреди 40 години, на-
селявайки зоната на летар-
гичната периферия, където
обладаните от своите тес-
ногръди и егоцентрични гри-
жи политици се чувстват все
по-удобно и комфортно. Може
би е време да им припомним,
че светът навлиза във фаза на
революционни бури за реши-
телна битка, за да настъпи
най-после дълговечното въж-
деление на поколенията.

ни блага и цивилизацията като
способност по разумен, спра-
ведлив и съзидателен начин
да се разпределят и използ-
ват плодовете на културата.
Най-ярко тази криза се про-
явява в неизбежния сблъсък
на съвременната цивилизация
с природата, от една страна, и
от друга - в постоянно за-
дълбочаващата се пропаст

лианския писател Адриано
Петта, че “Варварите, които
днес управляват света, имат
само една цел - да останат на
власт, а за да постигнат това,
трябва да направят хората
слепи. За да ги направят сле-
пи, трябва да ги корумпират,
измамят, приспят. За да корум-
пират, измамят и приспят на-
рода, варварите, управляващи
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ
ядо Либен обича отече-
ството си, но туря пред
него своята Копривщи-
ца. Не слагам родния си

край преди родината, но не
крия, че Родопите са легнали
на сърцето ми. Напуснах ги от-
давна, но не съм се разделял
с планината, честичко намирах
път към нея, минех ли от Асе-
новград или от Хасково надо-
лу, все едно, че си бях у дома.
Представях си как ще се пен-
сионирам и ще си ида в Момчилград и ако ми даде
Бог сила, ще напиша едно-друго за “Родопа горде-
лива, грамада вековечна”. Но не би! Връхлетялата
демокрация що съдби обърка, що народ смачка, та
моите неосъществени скромни щения за “завръщане
след бягство” са бял кахър.

Сега страдам, защото т.нар. демокрация отпрати
живота в планината, ако не в пещерните векове, то
към свирепо безвремие, смесило жесток феодализъм
и див капитализъм. Вестник “Арда” през 1935 г. съоб-
щава, че във влака в Момчилград е заловена жена,
преоблечена като мъж, тя не смеела да пътува по
тия страшни места сама. Връща се “славата” на това
уж отречено време. Наистина бе отречено, защото
Родопа бе преобразена, изникнаха нови градове
като Мадан и Рудозем, построени бяха заводи и
язовири, почти не остана селище, в което да няма
поне един цех, който да отваря работни места. Тия
цехове, както и сградите на ТКЗС и МТС, бяха поме-
тени от сините хиени на Желю Желев и Филип
Димитров и чакалите-приватизатори на Иван Кос-
тов, които дадоха клетва да изтрият от лицето на
страната всичко построено от “мръсните комунисти”.

Обитателите на планината имаха поминък, из ос-
нови бе променен битът им, неграмотни нямаше, ня-
маше и следа от предишната бедност и нищета. А
сега моите земляци - българи християни, българи
мохамедани и турци - вълци и мечки ги яли. Селата
в Източните Родопи обезлюдяват и подивяват, пъти-
щата са като че са обстрелвани с минохвъргачки,
автобусите между населените места няма (преди ня-
маше село, до което да не достигат), те са само
спомен от миналото.

Хич и не питайте как планинците се добират до
медицинска помощ. Може да е носталгия, но във
всяко село имаше здравен пункт. А сега чета какво
е чудо станало в Припек - след 20 години видели в
селото доктор на живо - дошъл екип от ВМА. Да
беше само Припек.

Върна се “модата” на гурбетчилъка. В доспатски-
те села Црънча, Бръщен, Барутин и Любча са оста-
нали само жените, децата и старците, те чакат на
мъжете, които са в Италия. Понякога и не дочакват,
щото гурбетчиите не могат да се приберат, не им
плащат заработеното. Мнозина от девинските и не-
делинските села вадят хляба си като секачи във
Франция, строители в Германия, берачи на плодове
в Холандия, Португалия и Испания. Половината село
Стоманово вече целогодишно живее в Испания.
Крайграничните с Гърция села се изпразват от март
до ноември - в южната ни съседка все ще припече-
лят някое евро, нищо че тя е на икономически ин-
жекции, а в стабилната финансово България ги очак-
ва глад и нямане.

В Родопа бе кастрирано всичко, което плодеше
поминък. Затрива се тютюнопроизводството. Преди
три години у нас се отглеждаха 32 000 т ориентал-
ски тютюни, а тази година се очакват едва 8000 т.
Препоръките на политиците тютюневата култура да
се замести с билки, с лавандула, с шипки, с овошки
са откровени цинични залъгвания. Кажете чис-
тосърдечно на хората, че са предадени и ги оставе-
те да приемат безизходната си участ или да потърсят
своя Орлов мост. И картофопроизводителите са от-
чаяни. Не само защото тази година реколтата е слаба
заради засушаването. Спомнете си село Сърница,
чиито жители раздаваха даром продукцията си, но
държавата остави да изгние труда им. А на пазара
картофите са от внос. При чудовищната безработица
да се измъква и последната хапка от устата на хо-
рата си е чиста проба престъпление.

Ликвидиран бе рудодобивът. Нашите оловно-цин-
кови находища не са от най-богатите, но при добро
управление могат да бъдат печеливши. Положени-
ето с ГОРУБСО - Мадан, без който градът е обре-
чен, някак бе позакърпено, макар че “кръпките”
остават, но в ОЦК - Кърджали, работниците се ока-
заха заложници на Валентин Захариев -  лакомник,
чийто огромен приватизационен търбух смля и уни-
щожи доста от родната металургия. Но този Кир
Михалаки на прехода е изцяло рожба на хаоса, в
който бе вкарана принудително индустрията от
плиткоумните ни политици.

 А това, дето написах по-преди за вълци и мечки,
не е балон, а “живият живот”. В смолянските села
даже правят контейнери за смет, устойчиви на меч-
ки, каквото и да означава това. Мечките - гладни
като людете. А в Момчилград под връх Дамбала
вълчица бастиса дузина овце посред бял ден. Слу-
чила - намерила овце, тъй като стадата оредяват. А
някога са наричали Родопа “майка на овце” и не се
знаела къща без крава.

Д
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Константин
ИВАНОВ

Харун ал Рашид
от Банкя
Страшно е възраждането на
тоталитарната психика, допускаща
всичко да зависи от един човек

О
ставих го да реже 764-
та лента - има ли значе-
ние на какво. Месец по-
късно го заварих в роля-
та на касиер: връчва

платежно нареждане за половин
милион лева, за да се избегне
удавянето на баскетболния клуб
“Черно море”, с други 375 000 ще
спасява от потъване варненската
лека атлетика. И пред някаква
грозна дупка в центъра на Варна
се откривало светло бъдеще - сре-
щу някакви си милион и половина-
два.

“Премиерът изсипа рог на изо-
билието във Варна”, ръкоплещи в
заглавие централен всекидневник.
“Борисов показа, че за него обе-
щаването е като даването, и дока-
за - дадената дума е хвърлен
камък, особено когато идва от ус-
тата на премиера”, влюбено пърха
прималяла дописничка на друг
централен вестник.

Обещанията, вярно, идват от ус-
тата на премиера, но парите не са
точно от джоба му. Като брокер
същи е склонил “Пристанище Вар-
на” ЕАД да се бръкне за полови-
ната милион за черноморци. Как
ги е склонил, не питаме, но пред-
ставителят на ЕАД-ето, който
присъстваше на церемонията, из-
глеждаше на телевизионния екран
доста жалък, да не кажем упла-
шен. След като отбива касиерска-
та си повинност, премиерът отно-
во посяга към любимата си ножич-
ка и... кръц лентата на някаква
пристройка, кръц лентата на зала
във варненската езикова гимназия.
Пътьом с компетентното око на
строител оглежда реконструкция-
та на някакъв булевард и макар
без генералската си униформа,
проследява морско учение. Всич-
ко това в съпровод на тържествен
камбанен звън и блъсканица на
възторжени варненци, лелеещи
мечтата да получат автограф от
благодетеля.

И ние, като Сашо Диков, който
навремето понечи да изненада
царя с въпроса “Кой сте Вие, Си-
меон Сакскобургготски?”, ще
възкликнем “Кое сте Вие, Бойко
Борисов?” - Харун ал Рашид ли,
който с халифска щедрост разда-
ва жълтици на нуждаещите се?
Или може би вездесъщият бербе-
рин Фигаро, който е едновремен-
но и тук, и там, и горе, и долу.
(Впрочем основното оръдие на
труда на оперния персонаж и на
нашия герой е... ножицата).

И все пак повече са приликите
с Харун ал Рашид, пък и по върви
да пишеш възторжени дописки и
други видове вестникарски и теле-
визионни оди за един халиф, от-
колкото за някакъв берберин. Ха-
лифът се разпорежда с хазната и
поради това към милостта му се
стремят и петролни, и бирени шей-
хове, шефове на футболни клубо-
ве и скромни кандидати за митни-
чари, че дори мераклии да се по-
возят на летящото му килимче
марка “Фалкон”. Пенсионери, за-
губили надежда, че великият му
везир ще чуе воплите им, на Него

разчитат да им вдигне пенсийките
предизборно поне догодина. Как-
то неотдавна съобщи Соня Божи-
кова ханъм, при която постъпват
прошенията на раята, тя, раята
разчита единствено на него да
отреже крадливите ръце на мобил-
ни оператори, електро- и топло-
снабдители и други хаирсъзи, ко-
ито им надписват сметките. Бити
съпруги и измамени съпрузи му
изплакват лично мъката си и на
Него разчитат да ги събере пак
под един покрив, разкрива Соня
ханъм. Едни звездобройци след
като по безспорен начин устано-
вили, че Слънцето се върти около
Земята му, поискали две шепи
жълтици, за да сглобят най-сетне
едно перпетуум мобиле, докладва
същата ханъма, но не уточнява

дали то ще носи Неговото име,
което си е напълно в реда на не-
щата.

Преди време бях на гости на
приятели в Банкя вилает и ми по-
казаха родната къща на нашен-
ския падишах. Няма да си кривим
душата - симпатична колибка в
сравнение с чертозите на мутро-
барока в подножието на Витоша.
Пък и за какво ли му е повече - та
коя резиденция, кой ловен резер-
ват или голф клуб не би отворил
широко врати за такъв скъп гост!
И тук вече ще изпаднем в досадна
конкретика.

От години, поне 20, не бях се
качвал от село Горни Камарци до
Витиня. Някогашният асфалтов път
вече е превзет от шубраци и кол-
кото е останал, е по-разровен от
улиците на бомбардирания от ме-
сеци сирийски град Алепо. Там,
както и на всички третокласни
пътища, скоро рязане на ленти
няма да има - магистралите гълтат

цялата пара. Симпатич-
ната някога кръчмичка е
една развалина. Пътят
към гората е забранен,
прогониха ни с обясне-
нието, че това било
държавно стопанство!
Вероятно истинската
причина можеше да се
гадае по натовареното с
огромни букови трупи
ремарке, паркирано на
стария витински път.
Това, което се вижда в
забранената територия
над пътя, не е вековната
гора, която помня отпре-
ди 20 години, а някакви
шубраци. До чешмичка-
та с поолющената мечка
се мъдри рекламно пано
(виж снимката). Полюбо-
питствах да видя най-сет-
не какво се крие зад ог-
радата, опасваща огро-
мен резерват, обхващащ
планината от Витиня до
прохода Арабаконак.
Там при социализма ре-
довите граждани нямаха
достъп, водеше се вое-
нен обект и според при-
казките на камарчани,
било любимото място за
отдих и ловуване на ар-
мейския генерал ми-
нистър Добри Джуров.

Е, редовите граждани
пак нямат достъп. Както
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сподели човек отвъд портала: “Тук
е за бат’Бойко, натягат му се ше-
фовете, ама след време може да
се промени”.

И каква стана тя? Вчера бай
Добри, днес бат’Бойко. И не е най-
важно дали той лично знае, че ре-
зерватът е “reserve” за него, или е
просто инициатива на слагачи.
Страшно е възраждането на тота-
литарната психика, допускаща от
един човек - Харун ал Рашид или
бат’Бойко, без значение, да зави-
си всичко - в султаната или репуб-
ликата, без значение - от урежда-
нето на нечий бирен бизнес до
плащането на заплатите на ака-
демиците, от писането на учебни-
ците по история до спасяването на
“Черно море” от потъване.

А държавата - тя да си потъва!

Какви иновации бе, ние толкова можем...
Заявената амбиция чрез закона да се осигури

съгласуване на политиките и да се активизират
връзките в триъгълника на знанието, изобщо не се
реализира в съдържащия само 15 члена проект. Кон-
кретните механизми за реално стимулиране на ино-
вативната дейност на компаниите като данъчни, мит-
нически, регулаторни, финансови и социални облек-
чения, екипът, работил по текстове е оставил за рег-
ламентиране от други “специални” закони. В момента
проектът бил готов за внасяне в Министерския съвет.
Дали до края на мандата на това правителство Бълга-
рия ще има Закон за насърчаване на иновациите,
няма кой да каже със сигурност. Но и да стане факт,
само след година ще се наложат поправки, защото
приемането на нова иновационна стратегия на стра-
ната е планирано чак за 2014 г.

На този фон за пред Брюксел в актуализираната
“Национална програма за реформи - 2012” управля-
ващите са посочили, че “Иновационната политика е
една от ключовите области за повишаване на конку-
рентоспособността на българската икономика и за
ускоряване на потенциала за растеж”. Това е като
правилно написано домашно, отвъд което остават ре-
алните действия на правителството. То издава не
само липсата на систематичност, последователност
и устойчивост на мерките, насърчаващи иновациите,
но и отсъствие на елементарна политическа визия за
преориентиране на икономиката ни от ресурсна и
примитивна към икономика на знанието. “Инфраст-
руктура, съоръжения, най-ниски данъци, толкова
можем, не трябва да се разпиляваме” - отсече пре-
миерът на 9 април тази пролет.

Какви иновации, бе, каква икономика на знанието!
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8-годишната ми дъщеря Люба доне-
се вкъщи виц: “Един човек умрял. Отишъл
при свети БАЙ Петър (цитирам дослов-
но). - Свети Петре, какви са тези часов-
ници зад гърба ти? - Всеки от тях е на
политик. Когато направи простотия,
стрелката мръдва напред.- А къде е
часовникът на Бойко Борисов? - В ста-
ята ми. Ползвам го за вентилатор”, отго-
ворил светията.

През 2009 г. Борисов отнема от Ми-
нистерството на транспорта управлени-
ето на правителствения авиоотряд и го
поема лично. Борецът срещу “разхити-
телните” покупки на правителствени
самолети и хеликоптери ги хареса, за-
пази и “одомашни”. Превърна ги в лич-

Ще допуснем ли България да се превърне в Страдия

Доц. Стоян ВЛАЙКОВ

Една от най-ефективните
сатири на Радое Доманович
(1873-1908) е разказът
“Страдия”, в който той
изобличава политическата
диктатура, лицемерието,
некадърността и корупцията
в тогавашното сръбско
общество. Литературният
герой пътува по белия свят
да търси една героична и
свещена земя и така стига
до Страдия. Появяването му
в главния град на тази
страна предизвиква всеобща
почуда, изумление, безпо-
рядък и даже размирици.
Край него се тълпят хора,
които се натискат, викат,
блъскат и накрая се сбиват,
което кара полицията да се
намеси. Всички те са обки-
чени с различни ордени,
медали, ленти на гърдите, на
гърба, по реверите и ръкави-
те, а някои си ги карали по
улиците с количка.

Авиоотряд 28 - Премиерските гащи с перка
Полетът на Бистришките тигри не е най-големият, а просто поредният резил на  Борисов

Минчо СПАСОВ ни гащи с перка, с които облита надлъж
и шир скромната ни по размер Родина.
Само до с. Бисер летя два пъти (на стой-
ност около 40 000 лв.), за да им връчи
събрани помощи от 80 000 лв.

Бистришки тигри, фолк звезди, ми-
нистри с навехнати колена хвърчат на
държавните самолети и вертолети. Джи-
пове за милиони кръстосват безбреж-
ните (45 км) магистрали. Ние плащаме.

Бездействието на прокуратурата от-
давна ни убеди, че министър-председа-
телят закон не го лови. Загубил на кар-
ти - издал заповед. Какво толкова - и
картите негови, и самолетът негов, и
държавицата негова.

Но къде е отговорността на ръково-
дителя на авиоотряда - Пенчо Пенев? В
градацията на нормативните актове най-

отгоре са конституциите, конвенциите,
законите, правилниците и чак тогава
заповедите. Държавният служител не е
длъжен да изпълни неправомерна за-
повед, когато тя съдържа очевидно за
него правонарушение. А заповедта на
Борисов очевидно нарушава и българ-
ския Закон за гражданското въздухо-
плаване, и  международния закон (Рег-
ламент (ЕИО) - 2407/92 на съвета от 23
юли 1992 година относно лицензиране-
то на въздушни превозвачи). Търговски
полети със самолет със специализиран
лиценз е нарушение на международно-
то въздушно право. За такива наруше-
ния Международната организация за
гражданска авиация (ICAO) разпореж-
да отнемане на лиценз.

За очевидните нарушения на българ-

ското бюджетно законодателство дори
няма да повдигам въпроса. Финансис-
тите на Министерски съвет отлично зна-
ят какъв батак им създаде Борисов - на
Авиоотряда по закон могат да
прехвърлят пари само бюджетни звена,
а не футболисти, фолк певици и родни-
ни на наркотрафиканти.

Тигрите си летят, прокуратура, Сметна
палата, Гражданска въздухоплавателна
администрация спят дълбок и спокоен сън.

Живеем в частната държавица на
Премиерището. Междувременно се за-
дава поредният резил. За наша сметка
ще вози роднините на заловените нар-
котрафиканти до Испания. Пак ще оца-
па гащите с перката.

Назаем от: spassovm.blog.bg

Всеки от тези чудати ордено-
носци напира да излезе напред,
да види чужденеца и шепне с
изумление: “Няма нито един ор-
ден!” Като заговаря хората около
себе си, пришелецът научава
невероятни неща.

Измислената Страдия
- изумителна страна

Един бил награден лично от
министъра си, защото му повери-
ли държавни пари и той присво-
ил само 2000 динара; можел е
всичко да пропилее, но не го е
направил и получил орден. Друг
бил отличен заради голяма зло-
употреба с пари, но не се само-
убил, а гордо заявил: “Аз прило-
жих на практика своите възгледи
и идеи”, от което гражданите и
съдиите се възхитили и го окичи-
ли с металния знак. Трети полу-
чил орден за това, че за половин
година успял да забогатее с
държавни средства; можел е да
го направи за 3 или за 2 месеца,
но бил съзнателен и затова
възнаграден. И една готвачка се
сдобила с медали, защото от-
краднала от господарите си само
няколко златни и сребърни пред-
мета, а не изнесла цялата
покъщнина. И т.н.

За да не предизвиква повече
блъсканици, лично полицейският
началник окичил чужденеца с
двайсетина различни ордени,
медали и ленти, даже му предло-
жили посланически пост.

Припомних си този разказ и
си помислих защо и у нас да не
се приложи тази великолепна

тактика. И у нас има достатъчно
хора, които все пак са проявили
някаква добросъвестност и не са
стигнали докрай в порока.

И България като
Страдия, защо не

Ето например нашите спор-
тисти за участието си в Олимпи-
адата в Лондон са похарчили 24
млн. лв. плюс 63 млн. лв. за под-
готовка. Те можеха да прахосат
много повече, но не го направи-
ха и заслужиха награда. Вместо
ордени, правителството им даде
1,4 млн. лв. да си ги поделят.
Четвъртфиналистите ще получат
по 50 000 лв. А можеха въобще
да не се класират. Ансамбълът
по художествена гимнастика зае
шесто място и им се полагат 216
000 лв., а треньорката им Илиа-
на Раева ще вземе 75 000 лв.
Правилно! Нали не са на 7-о, 8-
о, 10-о или на никакво място. И
волейболистите, и треньорите им
ще получат 700 000 лв. за
четвъртото място, ама не е 6-о и
7-о, нали?

Не е честно да не изтъкнем
заслугите и на други народни
дейци от различни области на
обществения живот, които също
заслужават ордени и медали.
Членовете на Комисията за за-
щита от дискриминация напри-
мер са получили 45 000 лв. за
“сваляне” на текстове от произве-
денията на Вазов и Ботев, а Лев-
ски бе обявен за държавен нару-
шител и заптиетата добре са си
свършили работата, като го за-
ловили. Защо още не са ги оки-
чили с ордени и медали? Те
можеха изцяло да отрекат всич-

ки автори от онова време, а тур-
ското робство да бъде обявено
за долна клевета. Но си замълча-
ха. Засега!

Как без медали
за депутатите,

С. Дянков и най-вече
за премиера Б.Борисов

Депутатите също заслужават
различни символни отличия. Все-
ки месец те получават над за-
платите си по 1500 лв. (18 000 лв.
годишно) безотчетни за народо-
полезна дейност. Каква добросъ-
вестност! Нима не можеха и по 3-
4 хил. лв. да харчат? Но не го
правят. Не сменят служебните си
автомобили всяко шестмесечие,
а само годишно.

Да не забравим и гордия ак-
тивист на ГЕРБ Димитър Аврамов.
Поискал си човекът от бизнес-
мен само 100 000 лв. и 3000 дка
земя. Друго щеше да е, ако напи-
раше за 1 млн. лв. и 10 000 дка
земя. И вместо да му дадат ор-
ден, от ГЕРБ го помолиха да
напусне парламента. Отличия
заслужават и тези, които са
навързани с него.

Голям пропуск ще направим,
ако не възнаградим Симеон Дян-
ков по подходящ начин. Обеща
на пенсионерите 7% увеличение
от 1 януари 2013 г., макар че
можеше въобще нищо да не обе-
щае. Увеличи заплатите на слу-
жителите си с 27% от 1 август т.г.
Той можеше да ги увеличи с 37
или 47%, но не го направи. Как
да не го наградиш, трепери за
народната пара министърът. При
това на другите министерства

разреши увеличение на запла-
тите само по 20%, а не по 30 и
40%. Нима това не е заслуга пред
тези, чиито заплати отдавна само
се намаляват?

Идва ред и на първите мъже
в държавата. Премиерът Б.Бори-
сов заслужава всички ордени,
медали, грамоти, почетни звания
и всякакви други награди. Давал
пари само за пътища и магист-
рали, ама нали не е асфалтирал
лунната пътека? Играел футбол
в работно време, при парламен-
тарен контрол и в траурни дни.
Че при такъв доволен народ как-
во друго да прави, поне вкарва
голове от дузпи. Пътувал с вер-
толет до някакъв обект за откри-
ване, а долу по земята търчал
служебният му автомобил пра-
зен и с екскорт. Но не лети с три
хеликоптера - по един от двете
му страни, а на обекта пристигат
леки коли, не автобуси. Пътувал
често до Брюксел и до не знам
къде си, но на Северния полюс
не е ходил, нали? Само леля
Цецка отскочи до Япония с пра-
вителствения самолет за 15-ми-
нутна служебна среща. А прези-
дентът Плевнелиев за 6 месеца
пропътувал в 9 страни и летял
три пъти за Олимпиадата в Лон-
дон. Защо го скверните, хора,
той има енергия и пари за двой-
но и тройно повече летателна
дейност, но винаги мисли за
народа и благодари на прави-
телството. А Цв.Цветанов се сдо-
бил с 9 имота. Ама не са 90,
нали? Ордени на всички!

Всичко само пред
очите на полицията

В Страдия са установени и
други полезни практики, кои-

то може да се приложат и у
нас. Там всички скандали, ка-
раници и сбивания стават
пред полицейското здание,
да са пред очите на полици-
ята, да не се казва после, че
службите не видели или скри-
ли нещо. Полицейските слу-
жители гледат, забавляват се
и даже ръкопляскат. Как доб-
ре ще послужи този похват на
нашата полиция, ще прилеп-
не като лъжица в масло. Ска-
рат се двама, решават да се
сбият, идват пред РПУ-то или
пред МВР и тупаницата започ-
ва. Някой решил да убива
друг - моля, пред полицейско-
то управление. Искате да по-
натупате някой журналист за
назидание, ще го довлечете
пред РПУ и тогава ще го мла-
тите. Полицаите не се намес-
ват, да не объркат нещо и чак
след края на произшествието
разследват. И тогава няма
тинтири-минтири, че липсват
доказателства, не намерили
тогоз, избягал в чужбина друг.
Ще посмее ли съдът да оп-
равдае обвиняемите?

В Страдия е забранена ду-
мата “гняв”, за да не се из-
вращава народният език и да
не се разваля словоредът. За-
коните се променят колкото
се може по-често, за да не
знаят гражданите кои са
отхвърлени и кои са действа-
щи. Поданиците са задълже-
ни винаги да бъдат в добро
настроение и весели, да при-
ветстват всяко важно събитие
и начинание на правителст-
вото.

Славна и очарователна
страна е Страдия, държава-
мечта за нашите управници!

Възнаграждение
за глупостта
Възнаграждение
за глупостта
Възнаграждение
за глупостта
Възнаграждение
за глупостта
Възнаграждение
за глупостта
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Култура
очаквайте

рещи с полската по-
езия и поети Ева Лип-
ска, Юстина Баргел-
ска и Томаш Ружицки

Лятната детска
академия завършва
с изложба

Заключителната изложба “Най-
добрите рисунки” ще бъде откри-
та на 30 август от 18 ч. в галерия
“Академия” на НХА с хепънинг “Об-
лаче ле, бяло”. На малките худож-
ници ще бъдат връчени сертифи-
кати за участие в Лятната ака-
демия за деца и ученици - август
2012. Лятната детска академия е
дългосрочен образователен про-
ект на фондация “Св. Пимен Зо-
графски” към НХА и е предназначе-
на за деца и ученици от 6 до
15-годишна възраст. Всеки делни-
чен ден през август в ателиета-
та и в дворното пространство на
НХА младите художници имаха
възможност да рисуват, да експе-
риментират и да се забавляват
под грижите и под ръководството
на студенти - бакалаври и магис-
три, от различни специалности и
завършили втора специалност “Те-
ория и практика на художествено-
то образование”, научи ДУМА от
Диди Спасова.

ПОЧИНАПОЧИНАПОЧИНАПОЧИНАПОЧИНА
ПРОФ. ДОРА МИРЧЕВАПРОФ. ДОРА МИРЧЕВАПРОФ. ДОРА МИРЧЕВАПРОФ. ДОРА МИРЧЕВАПРОФ. ДОРА МИРЧЕВА

След продължително и тежко
боледуване почина един от воде-
щите български езиковеди - про-
фесорът и член-кореспондентът
на БАН Дора Иванова-Мирчева
(1920-2012), съобщи БТА. Изследо-
вателската кариера на проф. Мир-
чева се развива изцяло в БАН,
където тя постъпва през 1946 г.
като асистент в Службата за
български речник. От 1952 г. е
научен сътрудник в Секцията за
българска лексикология и лексико-
графия към новосъздадения Инсти-
тут за българския език. През 1958
г. Дора Мирчева преминава в Сек-
цията за история на българския
език на института, където след
1965 г. е старши научен сътруд-
ник. От началото на 1976 г. в
продължение на 14 години тя е
ръководител на тази секция, а от
1979 до 1989 г. е и директор на
Института за български език. Из-
следванията на проф. Мирчева в
областта на палеославистичната
лингвистика са отразени в над 150
статии, студии и монографии,
публикувани в страната и чужби-
на. Опелото ще се състои днес от
12 ч. в храма “Св. Седмочисленици”.
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Световноизвестният руски клоун
Слава Полунин, носител на престижни

международни отличия, представя
своето шоу в Сендс тиътър в

Сингапур, чиято премиера бе снощи, а
любителите на цирковото изкуство

ще могат да го гледат в
продължение на две седмици

Великият попизпълнител, композитор и
пианист, 72-годишният сър Том Джоунс

изнесе впечатляващ концерт на
площад “Куинтана” в северния испански

град Сантяго де Компостела

Шотландският актьор Юън Макгрегър ще получи награда за
цялостно творчество на кинофестивала в Сан Себастиан, Испа-
ния, идния месец, съобщиха организаторите на фестивала.
41-годишната звезда от поредицата “Междузвездни войни” ще
получи наградата “Доностиа”, “връчвана на велики кинолично-
сти като признание за работата и кариерата им”. Това ще стане
на церемония на 27 септември, съобщи БГНЕС. Новият филм на
актьора “The Impossible”, драма, заснета върху истинска история
за борбата на семейство за оцеляване по време на цунамито
през 2004 г., ще има своята европейска премиера на фестивала
след церемонията, на която Макгрегър ще получи приза.

Миналата година наградата “Доностиа” беше връчена на
американската актриса Глен Клоуз. Сред предишните й но-
сители са Джулия Робъртс, Иън Маккелън, Ричард Гиър и
Уди Алън. 60-ото издание на кинофестивала в Сан Себасти-
ан, най-стария и престижен фестивал в испаноговорящия
свят, ще се състои между 21 и 29 септември.

Полски автори гостуват
на „София: Поетики”

Ева Липска,
Юстина Баргелска
и Томаш Ружицки
са сред
чуждестранните
гости на фестивала

СССССС

Десетима именити художници ще рисуват в квартал
“Вароша” в Благоевград. Благоевградските автори Аргир
Манасиев, Огнян Механджиев, Цветанка Грънчарова, Галина
Левашка, гостите от Перник Петър Борджошки и Сашо
Евтимов, от Кюстендил - Мария Евтимова и Виктория
Георгиева, от Сандански - Кирил Божкилов и Румен Божи-
нов, са сред участниците. Рисуването под открито небе е
част от празничния календар по отбелязване на 100 години
от освобождението на Горна Джумая (днешен Благоевград)
от османско владичество. В продължение на десет дни
художниците ще търсят вдъхновение от героичното истори-
ческо минало и ще създадат на място творби, които ще
бъдат дарени на oбщина Благоевград. На 5 септември ще
бъде открита изложба със създадените произведения.

Седем български филма ще се състеза-
ват в три категории на конкурсната про-
грама на 8-ия Световен фестивал на ани-
мационния филм, който започва във Вар-
на на 10 септември, съобщи БТА. Със се-
риозна заявка за награда в селекцията
“Късометражни филми” е анимационно-
документалната копродукция на Бълга-
рия, Хърватия и Германия “Баща” на ре-
жисьора Иван Богданов. В същата кате-
гория ще участва филмът “Славеи през декември”. Той идва
от Канада, но авторът му е българин - режисьорът Теодор
Ушев, който отдавна живее и работи в Монреал. Режисьорът
ще участва и в друга конкурсна категория - за най-добър

вял в Краков, Сопот, Ченсто-
хова, Сандомеж, Тарнобжег,
Виена, Нюрнбрег. През 1997
г. е избран в художествения
съвет на “Piwnicа pod
Baranami”. През 2007-а е от-
личен с наградата “Веслав
Димни”.

На 1 септември от 18 ч. в

Полския институт започва по-
етичен рецитал на чуждест-
ранните гости на фестивала,
включително и Ева Липска,
Юстина Баргелска, Томаш
Ружицки. Ружицки (1970) е
поет, преводач и критик. Ав-
тор е на пет книги с поезия,
лауреат е на много награди.

Негови стихове са превежда-
ни на испански, френски, ан-
глийски, италиански, българ-
ски, немски, литовски, руски,
словенски, украински, публи-
кувани са в списания и анто-
логии в чужбина. Има изда-
дени книги във Франция, Гер-
мания, Италия, Словакия и
САЩ. Превеждал е Артур
Рембо, Виктор Сегален, Сте-
фан Маларме. Юстина Бар-
гелска (1977) е поетеса и
писателка, авторка на четири
стихосбирки и една книга с
проза. Носителка е на високи
отличия за творчеството си.

Голям празник на поезия-
та започва в 19 ч. на 2 сеп-
тември на сцената пред На-
родния театър “Иван Вазов”.
Чуждестранните гости, сред
които и авторите от Полша,
ще рецитират свои стихове,
ще звучи джаз, ще бъде пред-
ставен и алтернативен театър,
съобщават организаторите.

организират на 31 август, 1 и
2 септември Полският инсти-
тут и Международният поети-
чен фестивал “София: Поети-
ки 2012”.

Представянето на стихо-
сбирката на почетния гост на
фестивала Ева Липска “Пор-
токалът на Нютон и други сти-
хове” (издателство “Стигмати”,
подбор и превод от полски -
Вера Деянова) с участието на
авторката започва в 18 ч. на
31 август в салона на ул. “Вес-
лец” 12, входът е свободен.
Разговор с поетесата ще води
поетът и журналистът Марин
Бодаков, стихове ще четат
Ева Липска и актрисата Жор-
жета Чакърова. Премиерата
се съпътства от изложба ри-
сунки на Себастиан Кудас с
участието на автора. Eва Лип-
ска (р. 1945, Краков) е
изтъкната полска поетеса,
есеистка и фейлетонистка.
През  1995-1997 г. е дирек-
торка на Полския институт във
Виена, член на полския и ав-
стрийския ПЕН клуб, член-
учредител на Асоциацията на
полските писатели. Стихове
на Ева Липска са преведени
на над 40 езика, а в България
през 1994 г. излиза стихо-
сбирката й “Ваканциите на
мизантропа”. Литературното
творчество на Ева Липска
включва 30 тома и сборници
с поезия.

Себастиан Кудас е полски
илюстратор, художник, сцено-
граф на кабарето “Piwnicа
pod Baranami”. Автор е на
илюстрации към уникални
книги - включително на “Eпи-
тафия” на Вислава Шимбор-
ска, Ева Липска и Бронислав
Май. Свои работи е предста-

ИЗВЕСТНИ ХУДОЖНИЦИ
ЩЕ РИСУВАТ НА ПЛЕНЕР
В БЛАГОЕВГРАД

Николая ИВАНОВА

Седем български филма в
конкурса на анимационния
фест във Варна
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детски филм, със забавната
анимация “Демони”, рисува-
на върху стари грамофонни
плочи. В същата категория
ще видим още едно българ-
ско заглавие - “Как си пост-
роих къща” на Йоана Алек-
сандрова.

Във Варна се очаква и
премиерата на първата
българска анимация, рисува-
на с пясък. “Последна есен”
на дипломантката от НАТ-
ФИЗ “Кръстьо Сарафов” Со-
фия Илиева ще се състезава
в категорията “Студентски
филми”. В същия раздел ще
участва и вторият филм на
студентката от НБУ Райна
Атанасова - “Ултрас”. На вар-
ненския фестивал ще се види
и българска 3D анимация.
Концептуалната черно-бяла
лента “7596 Фрейма” е на
режисьора Мартин Георгиев.

Снимка БГНЕС

Снимка БГНЕС

Юстина Баргелска

Ева Липска

Томаш Ружицки
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Култура

Третото издание на международната
студентска изложба “Трансформ” предстои
през септември в Гърция. То се организи-
ра от университет “Аристотел” - Солун. Те-
мата е митът за “Кутията на Пандора”. Ще
бъдат представени произведения от всич-
ки видове изкуства, без ограничения по
отношение на стил, техника и материали,
създадени от студенти от десет водещи
университета и академии за изобразител-
ни изкуства от Югоизточна Европа, научи
ДУМА от Диди Спасова.

Целта на изложбата е да демонстрира
както артистичните способности на студен-
тите, така и променящите се гледни точки
към темата, изразени чрез техните рабо-
ти. Националната художествена академия
представя произведения на 22-ма студен-
ти от бакалавърската и магистърската сте-
пен на различни специалности от факул-
тетите по изящни и по приложни изкуства.
Тематичната рамка на изложбата - “Кути-
ята на Пандора”, е проблематизирана с
разнообразни творчески стратегии и със
средствата на различни по визуалните си
решения творби. Съпоставени помежду си,
обектите на изложбата създават разно-
езична художествена среда, чиято селек-
ция има стремеж да бъдат откроени както
общият идеен фокус, така и особеностите
на индивидуалните стилове.

войка аржентински танцьори спечели втория световен шампионат в
категория салонно танго сред 42 двойки финалисти от цял свят.
Двамата победители - Факундо де ла Крус и Паола Санс, разказаха
как са се запалили по тангото. Той - за да може да бъде с приятел-
ката си, а на нея любовта към този вълшебен танц идва от дядо й,
който много обичал тангото. Сред финалистите имаше белгийци,
руснаци, канадци, японци, сингапурци, португалци, чилийци и др.
Финалът се състоя пред 6000 души публика в спортната палата “Луна
парк” в центъра на Буенос Айрес.
Министърът на културата на града Ернан Ломбарди съобщи, че двой-
ката победител ще посети Париж преди края на годината, а после ще
замине на 40-дневна обиколка в Япония. Снощи двойките си оспор-
ваха първото място в конкурса “Хореографско танго”. Тангото е
включено в световното наследство на ЮНЕСКО през 2009 г. От
началото на световния шампионат по танго в аржентинската столица
на 14 август то привлече половин милион души, от които 70 000
чужденци. Общо в състезанията участват 487 двойки от 32 страни,
съобщи БГНЕС.

Снимка БГНЕСАржентинска двойка
спечели титлата за салонно
танго в Буенос Айрес

Д

години от рождение-
то на прекрасната и

Огнени танци и страстна испанска
китара ще развълнуват меломаните в
края на септември, съобщават от Power
Music Entertainment. Една от най-голе-
мите звезди на фламенкото - Антонио
Ередиа, и неговата група ще изнесат
своя спектакъл на 20 септември в НДК
- София, и на 23 септември в Античния
театър в Пловдив.

Антонио Ередиа е изнасял концерти
по целия свят. В родната Гранада той е
винаги част от престижните фестивали и
концерти, които се провеждат в двореца
“Аламбра”, Палата на конгресите, театър
“Мануел де Фаиа” и театър “Изабел Ка-
толика”. Издал е няколко диска с музика-
та си, а в Мадрид и Барселона може да
бъде видян в най-добрите фламенко таб-
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обичана от всички австрийци импера-
трица Сиси се навършват на 24 де-
кември т.г. Виена отбелязва юбилея
на превърналата се в еталон за кра-
сота и стил Сиси с мюзикъл и много-
бройни изложби. На 5 септември ви-
енският Раймунд театър ще покаже
най-успешния немскоезичен мюзикъл
“Елизабет”, като по този начин ще
отбележи не само юбилея на
превърналата се в икона Сиси, но и
20-годишнината от първата постанов-
ка на мюзикъла във Виена, научи
ДУМА от Ирина Симова, ръководител-
ка КомПРес София - Бюро за връзки с
община Виена. Той разказва за
изпълнения с драматизъм и романти-
ка живот на императрицата, като пре-
нася зрителите в света на Хабсбурги-
те. Оттогава прекрасната музика, впе-
чатляващата хореография и пищните
декори са привлекли повече от 8 млн.
посетители в 11 държави.

Музеят на Сиси в покоите на ви-
енския дворец Хофбург противопос-
тавя многобройните митове за Сиси
на действителността. Сред най-инте-
ресните експонати са личните вещи
на съпругата на император Франц
Йозеф, а така също и знаменитите
портрети на Сиси. В центъра на екс-
позицията е личният й живот, про-
тестът й против дворцовия церемони-
ал, превръщането на красотата в
култ, манията й за отслабване и изящ-
ност, спортните постижения и роман-
тичната поезия. Музеят разкрива пред
посетителите си историята на без-
грижното детство на бъдещата импе-
ратрица в Бавария, неочаквания го-
деж с австрийския император и стига
до убийството й през 1898 г. в Жене-
ва. Специално за юбилея е реставри-
рана банята на Сиси, а през септем-
ври в експозицията ще бъдат включе-
ни и биографиите на четирите й деца.

Сред задължителните обекти за
посещение е и лятната резиденция
на Хабсбургите - двореца Шьонбрун.
Там почитателите на Сиси могат да
се разходят по специално подготве-
ната алея “Сиси”, а императорската
сладкарница “Демел” и днес още
предлага любимите на императрица-
та кандирани теменужки.

Страстната испанска китара на Антонио Ередиа

лаос и концертни зали. Антонио е сви-
рил за филмови звезди като Антонио
Бандерас и Анди Гарсия, както и лично
на кралските семейства на Испания,

Англия, Монако, Мароко и Сирия. Това
ще е второто гостуване на Антонио Ере-
диа, след като през 2008 г. той напълни
с 4000 зрители Античния театър в Плов-
див и изправи всички на крака.

Антонио Ередия е роден в Сакра-
монте, Гранада, Испания. Той израства
в династия, която е известна със своята
музикална традиция. Много от най-ле-
гендарните фламенко танцьори и певци
са част от тази династия. Само на 9 го-
дини Антонио открива своята любов към
китарата и започва да се учи от най-
добрите китаристи. Професионално пра-
ви своя дебют на 14 години и не след
дълго получава покани да работи на
престижни сцени с именити музиканти,
съобщава БГНЕС.

„Трансформ” събира
студенти от
Югоизточна Европа

Габриел Пеев Ива Кръчмарска

Като цяло референциите към темата
оставят място за импровизация, като кла-
сическият прочит на митологичния сюжет
в повечето случаи е изместен в полето на
иносказателното. Авторите намират клю-
чови опорни точки от фабулната част на
мита за Пандора, около които изграждат
своята интерпретация за него.

“Трансформ” е резултат от дългосро-
чен международен проект за партньорст-
во и представя творби на студенти от де-
сетте най-известни висши училища по
визуални изкуства в Югоизточна Европа -
Академията за изящни изкуства в Тирана,
Академията за изящни изкуства и дизайн
към университета в Любляна, Академията
за изящни изкуства и дизайн към универ-
ситета в Загреб, Академия по изкуства в
Сараево, Националния университет по
изкуствата - Букурещ, Факултета за изящ-
ни изкуства към университет “Аристотел” -
Солун, Университета по изкуствата - Бел-
град, Университета по изящни изкуства
“Мимар Синан” - Истанбул, университета
“Св. св. Кирил и Методий” - Скопие.

Основна цел на проекта е да покаже
постиженията на участниците в областта
на образованието по изкуствата и научна-
та дейност, както и да отрази новите тен-
денции в развитието на съвременното из-
куство в региона.Велина Кокалова
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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Жена се обажда на мъжа си:
- Скъпи, имаш сериозен про-
блем!
- Какво е станало?!
- Ударих се с колата в едно “Ма-
зерати”, предложих на собстве-
ника да платя в натура, той се
съгласи.
- Какъв е проблемът?
- Собственикът е гей...

ВЛАДИСЛАВ ПАНОВ,
журналист
ДУШАНА ЗДРАВКОВА,
юрист и политик
ЕРДОАН АХМЕДОВ,
народен представител
ЖОРЖ ГАНЧЕВ,
политик
ЙОВКА ЖЕЛЕВА,
кметски наместник на с. Коневец
ЛИЛЯНА МИНКОВА, преводач
МАРИАНА ЕВСТАТИЕВА-БИОЛЧЕ-
ВА, режисьор
МАРИЯНА АРСЕНОВА, артистичен
директор на  Музикалния театър
Проф. НИКОЛАЙ ПЕТРОВ,
дмн, зам.-началник
по диагностично-лечебната
дейност на МБАЛ
СВЕТЛАНА ШАРЕНКОВА,
политик, издател,
член на НС на БСП
СТИЛИЯН ИВАНОВ, режисьор
Акад. ЦЕНО ХИНКОВСКИ,
генетик
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29
Отсичане главата

на св. Иоан Предтеча
и Кръстител (Строг
пост). Св. преподобни
Анастасий Струмишки († 1794)

Когато бил на 30 години, св. Йоан
Предтеча, по внушение Божие, се явил
между юдеите, за да ги приготви да
приемат Месията - Христа. Възвестявай-
ки им явяването на Спасителя и при-
ближаването на Царството Божие, Йоан
ги убеждавал да се приготвят за тая
велика радост чрез покаяния за грехо-
вете си и изправяне на живота си.
Множество люде идвали при Йоан и
приемали от него покайно кръщение.
Цар Ирод обаче, изпълнявайки желани-
ето на Иродиадината дъщеря, заповя-
дал да отсекат главата на Йоан. Учени-
ците на светията погребали тялото му.

Бил Гейтс започва
бизнес с тоалетни
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бизнес с тоалетни
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бизнес с тоалетни

дна от любимките
на Софийския зоо-
парк - тигрицата
Шели, бе прегледа-
на от лекари, тъй
като повече от де-

Òèãðèöàòà Øåëè
íÿìàëà àïåòèò
Бившата голяма атракция в ЦУМ била подложена
на рискована интервенция с пълна упойка

ка до клиниката, където са й
направени кръвни тестове,
анализ на урина, рентгеногра-
фии и ехография на корем.
Изследванията показаха, че
сибирската тигрица страда от
бактериално възпаление на
бъбреците (пиелонефрит).

“Тъй като при големите
хищници всекидневният прием
на хапчета е почти невъзмо-
жен, управата на зоопарка
одобри и закупи нов вид анти-
биотик, който се инжектира и
действа много по-дълго - око-
ло две седмици”, сподели д-р
Мелинда де Мул от Централ-
на ветеринарна клиника, ан-
гажирана с наблюдението на
животните от Софийския зоо-
парк. “По-малко от 3 часа след
интервенцията Шели беше
отново на крака. В момента
вече се храни нормално и се
възстановява доста бързо”,
допълни специалистката.

В лечебното заведение се
предлага затворен цикъл ус-
луги, като се покриват всички
аспекти на ветеринарната
медицина за дребни и екзо-
тични пациенти - профилакти-
ка, прегледи, диагностика, те-

рапия, хирургия, рехабилита-
ция и следоперативна грижа.
Клиниката е поела всички
медицински грижи за живот-
ните в Софийския зоопарк,
които не могат да бъдат осъ-
ществени от екипа му.

евицата Кати Пери отказала да
стане съдия в следващия сезон
на “Американ айдъл” срещу хо-
норар от 20 млн. долара, след
като Стивън Тайлър и Дже-

онцертът на Red Hot Chili Peppers в
зала “Арена Армеец София” на
1 септември е с начален час 20, но
купонът ще започне още в 16 ч.
Организаторите от “София мюзик
ентърпрайсис” и Tuborg са подготвили
редица изненади за многобройните
фенове. На специална сцена ще
забива родната групата Q-check,
която определя стила си като смесица
от пънк, реге, ска и метъл. Музиканти-
те ще забавляват публиката на откри-
то преди началото на концерта.
Интересът към него е огромен, а
шоуто обещава да бъде грандиозно.
Групата ще взриви препълнената зала
както с най-новите си парчета, така и
с най-големите си световни хитове.
Ограничено количество билети за
концерта на Red Hot Chili Peppers все
още могат да бъдат закупени на цени
от 90 до 200 лв. в касите на TicketPro
в цялата страна и онлайн.

След успешното турне с Ивана пре-
ди години Индира Радич се завръща в
България с концерт в зала 1 на НДК.
Датата на мегасъбитието е 25 октом-
ври, а стартът на шоуто е в 19 ч.
Сръбската звезда пристига заедно със
своя оркестър After Dark Band. Те ще
изпълнят най-големите хитове на пе-
вицата изцяло на живо.

Индира Радич ще представи и но-
вите си песни, както и последната, из-
лязла само преди месец - “Zodiac”.
Изпълнителката промени изцяло стила
си през последните години и в това ще
се уверят всички, които ще присъстват
на концерта.

Организаторите от DSTV обещават
бляскаво шоу и много сръбска музика
за любителите на тези ритми. Ще има
много изненади за почитателите на пе-
вицата. А Индира е подготвила дует с
българската си колежка Андреа.

епосредствено преди
концерта си в Москва,
за който Мадона
закъсня с няколко

Новият български кримина-
лен сериал “Къде е Маги?” не
само разплита изчезването на
17-годишно момиче, но и по-
казва отношенията между ро-
дители и деца, както и живота
на тийнейджърите. Покрай
тази история се разкриват
много истини, които на пръв
поглед изглеждат по разли-
чен начин. Това сподели
Мирослав Янев, продуцент
от bTV Studios, на специал-
ната предпремиера на
първия епизод на сагата.
На събитието беше
представен и звездни-
ят състав на сериала,
всички основни персо-
нажи, както и екипът,
работещ по продукци-
ята, която се снима у
нас вече 4 месеца.

“Къде е Маги?”
поставя началото на
втората вълна бъл-
гарски сериали на
bTV. Криминалната
драма е създадена
по всички изисква-
ния на модерното
телевизионно кино
и зрителите могат

СЛЕДОБЕДЕН КУПОН
ПРЕДИ ШОУТО НА
RED HOT CHILI PEPPERS

К

Мадона пяла на руски
олигарси срещу $7 млн.

Н

БЪЛГАРСКА КРИМИ САГА
РАЗКРИВА ОТНОШЕНИЯТА
МЕЖДУ ДЕЦА И РОДИТЕЛИ

Альона НЕЙКОВА

Кати Пери отказа
8-цифрен хонорар

П
нифър Лопес напуснаха шоуто.

Продуцентите на предаването пре-
следвали изпълнителката на хита
“Wide Awake” дълго време, но тя отка-
зала. “Казах им, че не парите са в
основата на решението ми”, сподели
звездата. Кати призна, че просто не е
сигурна дали предаването ще бъде
правилен ход за нея. Тя обясни, че
има толкова натоварен график, че жу-
рирането в предаването е напълно
невъзможно.

Марая Кери засега е единствената
звезда, която е потвърдила участието
си в следващия сезон на формата. Тя
се е съгласила срещу хонорар от
18 млн. долара.

Е
сетина дни страдала от липса
на апетит, отпадналост и за-
труднено дишане. Специалис-
ти на Централна ветеринарна
клиника приложиха сложна
интервенция, за да определят
заболяването на достолепното
животно, което преди години
беше голямата атракция в ЦУМ.

Шели е от породата сибир-
ски тигър (Panthera tigris
altaica). За да определят диа-
гнозата й, специалистите от
Централна ветеринарна кли-
ника я подложиха на рискова-
на интервенция с пълна упой-
ка. Шели била приспана с
медикаменти с антидот и е
отведена от Софийската зоо-
логическа градина на носил-

часа, изпълнителката получи-
ла покана да попее на частно
парти на руски олигарси, чии-
то имена не се съобщават.
Явно Материалното момиче
било неспособно да откаже
заради предложения й умопо-
мрачителен хонорар от 7 млн.
долара.

Купонът бил в баровска
вила в елитното селище Cotton
Way на Рубльово-Успенско
шосе. Мадона изпълнила на

да очакват високо качество на
продукцията, коментира Апос-
тол Пенчев, директор “Теле-
визионни програми” в bTV
Media Group.

Три семейства - Табакови,
Андонови и Илиеви, са се
събрали, за да отпразнуват
43-тия рожден ден на влиятел-
ния предприемач Радослав

Табаков, изигран от Георги
Стайков. Най-голямата му
дъщеря Маги - в ролята
е Евелин Костова, и три-
мата й братовчеди - Ге-
орги (Борис Лазаров),
Яна (Елизабет Маран-

гозова) и Дими (Алек-
сандър Недялков)
отиват на бар. Когато
Катерина Андонова -
в ролята е Параске-
ва Джукелова, при-
стига да ги вземе, за-
варва Дими да се бие
с друго момче пред
бара, а Маги е изчез-
нала. Следователите

Полина Павлова - де-
бют в киното на Викто-
рия Терзийска, и Анд-

рей Чернев - изигран от
Иван Бърнев, са двамата
разследващи полицаи,

които  поемат случая...

плейбек 5-6 от най-големите си
хитове, пийнала водка с щед-
рите домакини и се снимала с
тях. Поради тази причина кон-
цертът й в руската столица за-
почна с голямо закъснение,
което обиди доста от феновете.

“Ако това се бе случило с
руски изпълнител, щяха да го
разфасоват. Максимално допу-
стимото закъснение за нача-
лото на концерт е 15 минути,
хайде нека са 30. Но да ча-
каш цели 3 часа??? Пълно
безобразие!”, коментира из-
вестният руски продуцент Йо-
сиф Пригожин.

Евелин
Костова
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Памет

най-изтъкнатите и просла-
вени български военaчал-
ници, оставили трайна
диря в българската геро-
ична летопис - морският
офицер капитан I ранг
Димитър Добрев, както и
133 години от създаване-
то на българския военно-
морски флот. По време на
Балканската война този
млад и неукрепнал още
флот записа една от най-
ярките и неувяхващи стра-
ници на българската бой-
на слава, атакувайки тур-
ския крайцер “Хамидие”.
Главната залугата за този
значим боен успех на
българските военномор-
ски сили, респ. на торпед-
ни катери е на капитан I
ранг Димитър Добрев.

Димитър Добрев е ро-
ден в Русе на 12 февруа-
ри 1868 г. - града на ак-
тивното българско рево-
люционно възрожденско
движение за национално
политическо освобожде-
ние, за просветна дей-
ност и за самостоятелна
църква. Пресните споме-
ни след Освобождението
за героичната саможерт-
ва на Ангел Кънчев, за
легендарния Стефан Ка-
раджа, за героичната фа-
милия на Баба Тонка ос-
тавят дълбок отпечатък в
душата на малкия Ди-
митър. След като за-
вършва основно образо-
вание през 1878 г., той е
изпратен да учи като сти-
пендиант на Славянския
комитет в Московското ре-
ално училище. При завръ-
щането си в България
през 1883 г. постъпва в
Софийското военно учи-
лище.

По време на Сръбско-
българската война воен-
ното училище е закрито
и юнкерът Добрев зами-
нава

на фронта като
доброволец

Тук в боевете при Бре-
говица, Малево и Гургу-
лят ротният командир
Добрев се изявява като
смел воин и добър вое-
нен организатор и ръко-
водител. За бойни заслу-
ги получава орден вой-
нишки кръст “За храб-
рост”, IV степен. След вой-
ната продължава своето
обучение във военното
училище.

При активизирането
на антируската политика
на княз Александър Ба-
тенберг младият Добрев
застава на страната на
детронаторите като техен
помощник. Той заедно с
Радко Димитриев е сред
участниците, които при-
нуждават Батенберг да
абдикира през горещите
августовски дни на 1886

100 ГОДИНИ ОТ НАЧАЛОТО НА БАЛКАНСКИТЕ ВОЙНИ

Унищожителят на
модерния турски
крайцер „Хамидие”
Капитан I ранг Димитър Добрев
оставя трайна диря във
военноморското ни дело

г. и в конвоирането му до
Рени. След неуспешния
край на преврата Добрев
е арестуван, разжалван и
изпратен в 7-ми Преслав-
ски полк като редник.
След опрощаване на на-
казанието, той се връща
във военното училище.
Отново участва в заговор,
този път срещу австро-
филската политика на ре-
гентите начело със Сте-
фан Стамболов. Разкрит е
и е изправен пред военен
съд, разжалван и изклю-
чен от военното училище.
Под конвой е изпратен
пеш в 6-и пехотен Търнов-
ски полк. Още съвсем
млад, той се откроява със
своите твърди и непоко-
лебими русофилски убеж-
дения.

Благодарение на сво-
ята упоритост и постоян-
ство Добрев завършва ус-
пешно военното училище
и през 1888 г. е изпратен
в 7-ми пехотен Преслав-
ски полк, като портупей-
юнкер, а на 1 януари 1891
г. е произведен в офицер.
Основите на българския
военноморски флот след
Освобождението от ос-
манско владичество се
поставят с помощта на ру-
ския флот. През 1893 г,
след конкурс е преведен
в Дунавската флотилия.
През 1897 г. мичман 1-ви
разряд Добрев е в глав-
ната военноморска база
на Австро-унгарския флот
да изучава

тънкостите на
торпеното дело

на Адриатическо море в
Пола. След като се завръ-
ща в България, работи
много активно за развити-
ето и укрепването на Ду-
навския флот. При създа-
ването на морския флот е
назначаван на работа във
Варна, като вахтен офи-
цер, минен офицер на
крайцера “Надежда” и за
старши адютант на флота,
когато получава званието
лейтенант.

С упорита молба до во-
енното министерство в
България и одобрението
на известния руски адми-
рал Рождественски той
постъпва на крайцера
“Дмитрий Донски” с коман-
дир капитан I ранг Лебе-
дев, служил в Дунавския
флот след Освобождениео
от османско владичество
през 1878 г. Капитанът го
приема със задоволство и
офицерът Добрев замина-
ва на поход с Втората ти-
хоокеанска ескадра в Да-
лечния изток. Този стар
крайцер води тежко сра-
жение при Цушима сам
срещу 6 японски крайцера
и 6 миноносеца.

Въпреки недоброто
отношение на княз Фер-
динанд към него, все пак
той се отзовава на пока-
ната да изнесе беседа
пред офицерите от Со-

фийския гарнизон за во-
дените битки с руските
военни моряци и бива
награден с орден
“Св.Александър”- IV сте-
пен. Когато е станало на
въпрос на каква отговор-
на длъжност, отговаряща
на знанията и опита му да

бъде назначен, той бива
изпратен в глуха линия -
началник на машинното
училище.

По време на своята
служба той винаги е оце-
нявал огромната роля на
военноморския и търгов-
ския флот за развитието и
укрепването на страната.
И затова води борба за
правилна морска полити-
ка и за изграждането на
силен и боеспособен мор-
ски флот. Капитан II ранг
Добрев е един от малци-
ната морски офицери,
който води трудна и не-
примирима борба срещу
корупцията и безобразия-
та във флота. Противопос-
тавя се на началника на
флота чужденеца Пол
Пишон, доведен от Фер-
динанд “да организира и
създаде българския флот
и да изкорени руското
влияние”. Сам той добре
знае, че не ще излезе
победител в тази борба,
но сигнализира за безза-
конията и разхищенията
във флота. Той вижда, че
неговата борба се посре-
ща с одобрение от мно-
зинството. Към края на
1910 г. интригите и клеве-
тите около Добрев се ак-
тивизират. Вместо да бъде

утвърден за началник на
флота каквато длъжност
временно изпълнява, по
настояване на Фердинанд
пред военния министър,
капитан Добрев на 10
март 1911 г. е уволнен.

18 месеца след него-
вото уволнение избухва
Балканската война. Доб-
рев е мобилизиран и из-
пратен да организира се-
мафорната крайбрежна
служба, после е назначен
за лац-комендант на Вар-
ненския укрепен район.
На 1 ноември 1912 г. по-
ема командването на
българските торпедонос-
ци, като “единственият
най-подготвен и усърден
за тази длъжност между
всички налични във фло-
та щаб-офицери”. Еднов-
ременно с това в 21,30
часа получава и предпи-
санието незабавно да
унищожи противниковите
транспортни кораби. В 23
часа новият командир
капитан II ранг Добрев

успява да излезе с отря-
да торпедоносци в откри-
то море.

 На 7 ноември 1912 г.
идва информация, че ве-
черта от Кюстенджа ще
отплават за Цариград два
египетски парахода “Ак
дениз” и “Кара дениз”, пре-
возващи военни материа-
ли. Едновременно с това
наблюдателните крайб-
режни постове докладват,
че привечер пред Бургас-
кия залив е забелязан тур-
ският боен кораб, движещ
се на север. Към 22 часа
опитният военен моряк
Добрев инструктира ко-
мандирите на торпедните
катери и издава заповед
“при среща противникът

да се атакува
незабавно

Кораб отклонил се от
атака, ще бъде потопен”.
Подредени в килватерна
колона към 22,35 часа
торпедоносците “Летящи”,
“Смели”, “Строги” и “Дръз-
ки” със скорост 15 възела
поемат курс към предпо-
лагаемото място за среща
с транспортните параходи
от Кюстенджа и с охраня-
ващите ги кораби. В 00,30
часа на 8 ноември е забе-

лязан на около 1,5-2 мили
силует на военен кораб,
без светлини вдясно от от-
ряда. Под командата на
Добрев “Летящи” променя
курса си и тръгва на сбли-
жаване с противника. Ос-
таналите катери следват
неговия курс. Първи в 0,43
часа от разстояние 500 м
атакува “Летящи”, с капи-
тан II ранг Добрев на бор-
да. “Хамидие” отговаря с
ураганен огън срещу
българските торпедонос-
ци и юначните моряци,
дръзнали да нападат
такъв турски крайцер.
След “Летящи” своето тор-
педо от разстояние 300 м
изстрелва “Смели”, след
него “Строги’”. Последна-
та атака е на “Дръзки”,
който изстрелва своето
торпедо почти от упор на
разстояние около 50-100
м от “Хамидие”. Няколко
секунди по-късно се чува
оглушителен взрив - огро-
мен воден стълб вода, дим
и огън обгръщат турския

крайцер. Улучена е носо-
вата част на крайцера,
мачтата се пречупва и
пада на палубата. Следва
мощно радостно и побе-
доносно българско “ура”
на юначните моряци, по-
томци на славните
опълченци.

Противникът времен-
но прекратява огъня.
Предната част на “Хами-
дие” се наклонява, а зад-
ната се надига нагоре. Не
след дълго на помощ на
турския крайцер присти-
гат други турски военни
кораби. Българските тор-
педни катери отново ата-
куват, но само спокойно-
то море спасява “Хами-
дие” от потъване. Атаката
на крайцери от типа на
“Хамидие” и “Меджидие”
с четири малки торпедни
катери за времето се е
смятало за безумие. По-
късно Добрев заявява, че
за него е било без значе-
ние кой от двата крайце-
ра ще атакува - “Меджи-
дие” или “Хамидие”.

Признание идва
от много места

включително и от турска
страна. Командирът на
“Хамидие” Хюсеин Рауф

пише: “Ако разгледаме
безпристрастно случката
с “Хамидие” и кажем са-
мата истина, трябва да
признаем, че тази славна
и успешна торпедна ата-
ка на българския флот,
който няма никакво мина-
ло, е едно славно нача-
ло, с което той може да
се гордее”.

Добрев е върнат на
старата длъжност плацко-
мендант, а по предложе-
ние на началника на фло-
та е назначен за постоя-
нен командир на отряда
торпедни катери.

Към средата на 1913 г.
малкият ни морски флот,
респeктивно България, е
изправен пред кастастро-
фа. Ясно било, че ако
румънците по време на
тяхната окупация на
Южна Добруджа заварят
във Варненския залив
бойните ни морски съдо-
ве, ще ги пленят или пото-
пят. В този критичен мо-
мент пак на капитан II
ранг Д. Добрев се възлага
да изведе флота. Както
отбелязва маршал Мориц
Савойски: “Пълководецът
е като наметало, за него
си спомнят само при про-
ливен дъжд”. Отново си
спомнят за истинския чес-
тен моряк и смел боец и
командир. На 28 юни 1913
г. под негово командване
отрядът торпедни катери
начело с крайцера “На-
дежда” през нощта напус-
ка българските територи-
ални води и благополуч-
но пристига в Севастопол
с пълно въоръжение.
Съгласно международни-
те закони в срок от 24
часа отрядът е трябвало
да се разоръжи, но не
успява. Проблемът е уре-
ден на базата на голяма-
та известност на пълково-
деца Добрев като добро-
волец в ескадрата на ад-
мирал Рождественски по
време на пребиваването
му в Русия.

След войната за за-
слуги към флота и Бълга-
рия талантливият българ-
ски военен моряк е про-
изведен в звание капитан
I ранг. По време на Първа-
та световна война той
смело и категорично се
обявява против участието
на Бългаия във войната с
Русия. Още през 1914 г. в
своята статия “Защо ще
загуби Германия войната”
той аргументирано и
обосновано предсказва
поражението на кайзеро-
ва Германия. Именно по-
ради тези негови убежде-
ния той не е мобилизиран
и не участва във войната.

Напуснал преждевре-
мено флота, морякът До-
брев умира на 11 април
1944 г. във Велико Търно-
во. Признателните потом-
ци се гордеят с подвига
на капитан I ранг Ди-
митър Добрев, който ос-
тава завинаги в аналите
на българския военномор-
ски флот с дръзката и ге-
роична атака на турския
крайцер “Хамидие”.

Подготвил
д-р Богомил Колев

Капитан I ранг
Димитър Добрев

П
рез настоящата
година се на-
вършиха 144 го-
дини от рожде-
нието на един от
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ÙËÎÓÒÓÙÒÍËˇ ÒË

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÓÍ‡ÊÂÚÂ Û‚ÂÂ-
ÌÓÒÚÚ‡ ÒË ‚ ‡·ÓÚ‡-
Ú‡ Ë ˘Â ÒÔÂ˜ÂÎËÚÂ
Ì‡ Ò‚Óˇ ÒÚ‡Ì‡ ‚ÎË-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¡˙ÁÓ ˘Â Á‡·‡-
‚ËÚÂ ÌÂÒÔÓÎÛÍËÚÂ
Ë ÚÛ‰ÌÓÒÚËÚÂ Ì‡
ËÁÏËÌ‡ÎËÚÂ ‰ÌË.

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓÒÚ‡‡ÈÂÚÂ ÒÂ ‰‡
ÒÚÂ ÔÂÒÚÂÎË‚Ë.
‘ËÌ‡ÌÒÓ‚ÓÚÓ ‚Ë
Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ ‚Ë ÔË-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÌÂÒ ˘Â ÒÂ ÔÓÁ‰-
‡‚ËÚÂ Ò Â‡ÎËÁË-
‡Ì‡ ˆÂÎ, Í˙Ï ÍÓ-
ˇÚÓ ÓÚ‰‡‚Ì‡ ÒÂ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Â ÛÒÔÂ¯ÂÌ Á‡ Úˇı ÔÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÂÌËÚÂ ÔÂ„Ó‚ÓË.

ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò. ¬˙Á‰˙Ê‡ÈÚÂ ÒÂ ÓÚ
ÌÂÛÏÂÒÚÌË Á‡·ÂÎÂÊÍË.

ÍÓˇÚÓ ÔËÒÚ˙Ô‚‡ÚÂ Í˙Ï ‚Òˇ-
Í‡ Á‡‰‡˜‡.

ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ. –‡Á‚ËÚËˇÚ‡ Ò‡
Ú‡ÍË‚‡, ˜Â ÔÂ‰ÒÚÓË Ó‰Ó·ÂÌËÂ.

ˇÚÂÎÌË ıÓ‡. ÕÂ ÒÔÓ‰ÂÎˇÈÚÂ
ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ ÒË.

ŸÂ ËÁÊË‚ÂÂÚÂ ÔËˇÚÂÌ Ë
ËÁÔ˙ÎÌÂÌ Ò ÂÏÓˆËË ‰ÂÌ.

„Â¯ËÚÂ Ì‡ÏË‡ÚÂ ÒËÎË ‰‡ „Ó
ÔËÁÌ‡ÂÚÂ.

ÔÓ„ÎÂ‰ ‚˙ıÛ ÌÂ˘‡Ú‡, ˘Â ÒÂ
˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ÔÓ-ÒÔÓÍÓÈÌË.

ÚÂÒÌˇ‚‡, ÌÓ ËÏ‡ Í˙Ï ÍÓ„Ó ‰‡
ÒÂ Ó·˙ÌÂÚÂ.

ÒÚÂÏËÚÂ. ”ÒËÎËˇÚ‡ ‚Ë ˘Â ÒÂ
‚˙ÁÌ‡„‡‰ˇÚ.

¬ŒƒŒÀ≈…
— ‚ÌËÏ‡ÌËÂ ÒÂ ÓÚ-
Ì‡ÒˇÈÚÂ ÔË ‡·Ó-
Ú‡ Ò Ô‡Ë. ÕÂ ‰‡-
‚‡ÈÚÂ Á‡ÂÏË Ë ÌÂ

ÔÓ‰ÔËÒ‚‡ÈÚÂ ‰ÓÍÛÏÂÌÚË, ·ÂÁ
„‡‡ÌˆËË.

06.30 ÕËÂ Ë „‡‰˙Ú/Ô/
07.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡ -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ
·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.15 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ/Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.45 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /11 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.45 —ÂÌ “ÓÔÂ - /158 ÂÔ./Ô/
14.55 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1: ì—ËÌ¸Ó

ÎˇÚÓî - Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3037 ÂÔËÁÓ‰/
16.40 ¿ÒËÒÚÂÌÚË - /10 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 ƒË‚Ë ÓÁË - /4 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! - /Ô/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÒÂÁÓÌ, 12, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/Ô/(16)

21.30 ’IV ÎÂÚÌË œ‡‡ÓÎËÏÔËÈÒÍË
Ë„Ë - ÀÓÌ‰ÓÌ 2012 /Ôˇ-
ÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ ˆÂÂÏÓ-
ÌËˇÚ‡ ÔÓ ÓÚÍË‚‡ÌÂÚÓ/

00.30 ÷ËÍ˙Î ìÃÛÁËÍ‡Ú‡ Ì‡ ¿ÏÂ-
ËÍ‡î:  ÓÌˆÂÚ Ì‡ ÃËÎ‡
√ÂÓ„ËÂ‚‡ /ˆË„ÛÎÍ‡/ Ë
ì Î‡ÒËÍ ‘Ã Ã-“ÂÎ Ó-
ÍÂÒÚ˙î, ‰ËË„ÂÌÚ √ÂÓ„Ë
œ‡ÎËÍ‡Ó‚/Ô/

06.00 ìÃË¯Í‡Ú‡ Ë
˜Û‰Ó‚Ë˘Â-
ÚÓî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

06.30 ì¬ÂÏÂÚÓ
ÎÂÚËî /Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
38

07.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, Ò.
10, ÂÔ. 16

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 22

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó-
„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î- ÒÂË‡Î, ÂÔ.
57

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 19
16.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 6
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ.111
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÂÔ. 39
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 12
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìƒ‡ ÛÒÚÓË¯ Ì‡ œËÍ‡ÒÓî -

‰‡Ï‡, —¿Ÿ, 1996 „.;
–ÂÊËÒ¸Ó: ƒÊÂÈÏÒ ¿È‚˙-
Ë; ¬ ÓÎËÚÂ: ƒÊÓ‡Ì œÎ‡-
Û‡ÈÚ, ¿ÌÚ˙ÌË ’ÓÔÍËÌÒ,
ƒ‡ˇÌ ¬ÂÌÓ‡, Õ‡Ú‡¯‡
Ã‡ÍÂÎÓÛÌ Ë ‰.

01.10 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 22

06.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -
Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ /Ô/

07.00 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‡Ò˙Î ì - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3
ÒÂÁÓÌ

21.00 ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ì“‡ÈÌÒÚ‚ÂÌË ‡ÙÂËî - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
23.00 ìƒÓ ÒÏ˙Úî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

3 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ì–ÓÍÙÂÎÂ ÔÎ‡Á‡ 30î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
00.15 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.30 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
ÕÂ ÔÂÌÂ·Â„‚‡È-
ÚÂ ÔÂˆÂÌÍ‡Ú‡ ÒË Ë
˘Â ÒÔÂ˜ÂÎËÚÂ ‚
ÍÓÌÙÎËÍÚÌ‡ ÒËÚÛ‡-

ˆËˇ. —ÚÂÏÂÚÂ ÒÂ ‰‡ ËÁ·ˇ„‚‡ÚÂ
‡ÁÔ‡‚ËËÚÂ.

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.20 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡ Ã‡-

Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.20 ì‘‡ÁÂÌ‰‡î
16.50 ìΔ ’î
17.45 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
18.25 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.20 ì¬Î‡‰ËÏË ≈ÚÛ¯. ì¬ÒË˜ÍÓ,

ÍÓÂÚÓ Â ÔÓÒÚË„Ì‡ÚÓ Ò ÌÂ-
ÔÓÒËÎÂÌ ÚÛ‰î

20.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
23.25 —ÂË‡Î: ì«‡·‡‚ÂÌî
00.20 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
01.15 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î
02.55 ìÃÂÊ‰Û Ì‡Ò Í‡Á‡ÌÓî
03.25 —ÂË‡Î: ì◊ËÒÚ‡ ÔÓ·‡î
04.15 —ÂË‡Î: ì«‡·‡‚ÂÌî
05.10 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡ Ã‡-

Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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Н

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО БТВ
ЕКШЪН

21.45 Фенер-
бахче -

Спартак М
ПО РИНГ

21.45 Лил - Копенхаген

тарши треньорът на Литекс Хри-
сто Стоичков може в най-скоро
време да поеме длъжността на
спортен директор в ЛокомотивНационалният селекционер на

България Любослав Пенев обяви
имената на футболистите, на кои-
то ще разчита за първите две све-

ЛЮБО ПАК
ЗАБРАВИ МАРТО
И БОЖИНОВ

товни квалификации срещу Италия и Ар-
мения. Сред избраниците на Пенев не
попадат Мартин Петров и Валери Бо-
жинов, а също така няма и нито един
играч от ЦСКА.

В списъка от 21 състезатели са 11
легионери и 10 футболисти от вътреш-
ното първенство (4-ма от шампиона Лу-
догорец, 3-ма от бившия тим на Пенев
Литекс, както и по 1 от Левски, Черно
море и Черноморец. Отново са повика-
ни 2-те двойки близнаци Миневи и Ми-
ланови).

ИЗБРАНИЦИТЕ НА ПЕНЕВ:
вратари: Николай Михайлов (Твен-

те, Хол), Стоян Колев (Черноморец),
Владислав Стоянов (Шериф, Молд);
защитници: Александър Александров
(Черно море); Николай Бодуров и
Илия Миланов (Литекс), Йордан Ми-
нев (Лудогорец), Веселин Минев (Ан-
талияспор), Иван Иванов (Партизан,
Сърб), Петър Занев (Волин Луцк, Укр);
халфове и нападатели: Светослав
Дяков, Емил Гъргоров и Иван Стоянов
(Лудогорец), Георги Сърмов (Левски),
Георги Миланов (Литекс), Георги
Сърмов (Касъмпаша, Тур), Борис Гал-
чев (Динамо Букурещ, Рум), Стани-
слав Манолев (ПСВ Айндховен, Алек-
сандър Тонев (Лех Познан, Пол), Или-
ян Мицански (Кайзерслаутерн, Гер),
Ивелин Попов (Кубан Краснодар, Рус).

С

ъдещият изпълни-
телен директор на
ЦСКА Красимир
Георгиев заяви, че
“Титан” ще остане в

Спрягат Ицо за пост в Локо М

Москва, съобщава руското издание
“Твой ден”. Според изданието Камата
лично е изявил желание да работи в
структурите на “железничарите”, чийто
основен спонсор е влиятелната държав-
на компания “Росийские железные до-
роги”. Официалният представител на
легендата на българския футбол Мир-
чо Димитров е потвърдил желанието
на своя клиент да сътрудничи на Локо
Москва, пише още в интернет страни-
цата си изданието.

“Христо е заинтересован от работа в
Русия. Той има
богат опит в
работата с
млади футбо-
листи. Христо
има намере-
ние да преда-
де своя опит и
знания на рус-
ки клуб”, зая-
ви Димитров
пред сайта
“Твой ден”. Из-
данието при-
помня, че Хри-
сто Стоичков
вече е рабо-
тил в Русия,
след като през
2011 година
бе съветник на
президента на

Ростов. Сътрудничеството им обаче не
продължи дълго заради финансови про-
блеми и реорганизация в ръководството
на клуба. Самият Стоичков също е
потвърдил своя интерес към Русия. “Като
българин знам и руски език. Що се отна-
ся до моето желание, готов съм да по-
ема ново предизвикателство и да помог-
на на нов отбор да достигне по-високи
нива”, заяви пловдивчанинът.

От своя страна президентът на Локо-
мотив Москва Олга Смородская много
внимателно коментира евентуалната по-
кана към Стоичков: “Ние сме много добре
информирани за Стоичков, но да се гово-
ри за възможно преминаване в нашия
клуб, е прекалено рано.“

„Титан” и „Възраждане”
преговарят за ЦСКА

Б
Перничани се заканват да сдадат властта бързо и окончателно

клуба и след приключването
на сделката.

“Срещнахме се с Иво Ива-
нов, нямам представа защо
Димитър Борисов не бе на
срещата. Официално внесох-
ме предложението, което от-
правяме към настоящите соб-
ственици на ЦСКА. Сега се
надявам в най-кратки сроко-
ве да получим писмен отго-
вор. При всички положения
“Титан” ще остане в ЦСКА, тъй
като имат много взаимотно-
шения с фирми, които трябва
да изчистят. Част от нашето
предложение е акционерите
да имат годишни вноски на
базата на техните акции, кои-
то да внасят. Ако тези вноски
не бъдат внесени, то автома-
тично ще губят акциите си.
Първите 3 години “Титан” ще

бъде освободен от тези внос-
ки, а след това ще влязат като
всички останали. Определено
сегашните собственици ще
имат под 50% от акциите”,
каза Георгиев. Той завяи, че
предстои нова среща между
него, Иво Иванов и спортно-
техническото ръководство, на
която ще се обсъдят имената
на футболистите, които ще
бъдат освободени.

“Със сигурност ще има
освободени играчи, но първо
трябва да се срещнем със
спортно-техническото ръко-
водство. Разчитаме на Стой-
чо Младенов и той остава
треньор на ЦСКА”, допълни
Георгиев. “Скоро ще разбе-
рем дали “Титан” ще приемат
нашето предложение, напъл-
но нормално е да има точки,
по които не са съгласни”, за-
яви още Красимир Георгиев
и поясни, че интензивни пре-
говори с “Титан” се водят вече
втора седмица и предстои фи-

нализирането им. Смяната на
собствеността и на властта в
ЦСКА трябвало окончателно
да се уреди между 15 и 30
септември, но всеки ден по-
рано ще е успех и за двете
страни. Той отказа да комен-
тира паричното изражение
на сделката.

“Досега водихме прегово-
ри. Всичко между нас е както
трябва. Показахме всички
дела и задължения. Чакаме
да се финализират нещата. За
задълженията с цифри няма
да говоря. Новото дружество
ги знае много добре. Ние
няма какво да крием. Имаме
отправено конкретно предло-
жение от тях. Прочетохме го,
имаме неща за уточняване, но
нещата ще се случат и всич-
ко ще е добре за ЦСКА”, за-
яви пък досегашният из-
пълнителен директор Венци-
слав Живков”, който обеща,
че предстоят още 1-2 срещи
за окончателно уточняване

параметрите по договора.
“Предполагам, че от дру-

гата седмица ще се случват
нещата. Нормално е никой
от сегашното ръководство да
не остане в клуба. Щом ще
поемат издръжката, те могат
да си назначават кадри”,
допълни перничанинът. “За
стадиона трябва да сложим
камери, да оправим сектори-
те. Временно спряхме ремон-
та, защото новите собстве-
ници могат да имат други
идеи. Те продължават ремон-
та. Ще предоставим докумен-
ти за досегашните ремонти”,
заяви още Живков. “Стойчо
Младенов има договор с
ЦСКА. Решението за тре-
ньора го взимат двамата соб-
ственици. Каквото ми кажат,
това правя. Въпросът за тре-
ньора не е към мен. Имам
лично мнение, което няма да
споделя. На дневен ред не
предстои подобна смяна”,
заключи Живков.

Нападателят Килиън Шеридън почти сигурно ще на-
пусне ЦСКА. Мениджърът му Джон Ингълс, който е
бивш играч на Левски, бе на среща с изпълнителния
директор на “червените” Венци Живков и единия от
собствениците Иво Иванов, за да са уточнят подробно-
стите около напускането на ирландеца.

“До ден ще стане ясно какво ще става с Шеридън.
Говорихме с мениджъра му, той трябва да се консулти-
ра със самия футболист и с адвокат. Вероятно ще се
разделим с Килиън”, каза Живков.

По две заплати пък ще изплати ръководството на
ЦСКА на освободените футболисти Николай Дюлгеров,
Коста Янев и Христо Янев, призна още Венци Живков.
“Разбрахме се с Николай Дюлгеров. Той ще получи две
заплати от нас и ще разтрогне по взаимно съгласие.
Същата е ситуацията с Коста Янев. Водим преговори и
с Христо Янев”, каза Живков. Той допълни още, че тези
футболисти са получили бележки, че са освободени от
тренировъчния процес на ЦСКА. “Всичко ще е наред.
Няма да имаме проблеми с тези футболисти”, каза
Живков. Той поясни, че парите ще изплати “Титан”, а
не новите собственици. “Ще изчистим задълженията си
и към служителите на клуба. Това сме се разбрали с
ЦСКА-”Възраждане”, обяви Живков.

КУРДОВ НА „ЛАУТА”
ЗА ЕДНА ГОДИНА

Атанас Курдов подписа дого-
вор за една година с Локомотив
Пловдив, съобщи директорът на
клуба Атанас Узунов. Първона-
чално нападателят настояваше
да се обвърже с контракт само
за 6 месеца. Той е юноша на
Ботев Пд и миналия сезон игра
там след освобождаването си от
германския Байер Леверкузен и
поради тази причина е особено
недолюбван от феновете на
“бяло-черните”.

Така старши треньорът Емил
Велев ще може да разполага с
централния нападател още за
гостуването в Бургас на Черно-
морец в последния мач от IV кръг
в “А” група, който ще се играе в
събота от 20 часа на стадион
“Лазур”.

Самият Велев пък разтрогна
договора си пред БФС с бившия
собственик на Локо Коко Динев,
за да може да подпише с новия
бос Веселин Марешки.

Снимка LOKOMOTIVPD.COM

ШЕРИДЪН ПАК НАРОЧЕН ЗА
ГОНЕНЕ, ДАВАТ ПО 2 ЗАПЛАТИ
НА ОСВОБОДЕНИТЕ

Глобяват побойниците
в Левски

Ръководството на Левски ще
глоби Владимир Гаджев и Агиеманг
Опоку, които се сдърпаха по време
на тренировката на “сините” в
понеделник. Двамата ще бъдат на-
казани според вътрешния правил-
ник на отбора с глоба. Двамата
халфове си изпуснаха нервите по
време на безобидна двустранна
игра, но треньорът Илиан Илиев
реагира светкавично и извади за
кратко и Опоку, и Гаджев от тре-
нировката. Ганаецът по принцип е
доста остър по време на занимани-
ята, а Гаджев също не е сред най-
кротките футболисти на “Герена”.

Потрошиха колата
на треньора
на Черно море

Неизвестни засега вандали са
потрошили личния автомобил на
старши треньора на Черно море
Стефан Генов. Счупени са били
стъклата и са били нарязани гуми-
те на колата. Треньорът вече е дал
показания, но нямал предположения
кои може да са злосторниците.
Такъв вандализъм му се случвало за
първи път в живота.

Уволниха сина
на Стойчо Младенов

Ръководството на ЦСКА увол-
ни сина на Стойчо Младенов. По-
малкият син на треньора на ЦСКА,
който носи и името му, от няколко
месеца бе в щаба му като един от
помощниците. От ръководството
на “червените” не изтъкнаха мо-
тивите за промяната в треньор-
ския щаб.

Миньор приема
„червените” в Своге
или Благоевград

Наказаният с лишаване от до-
макинство за 3 мача Миньор пред-
лага да приеме ЦСКА на стадиона
в Своге в двубоя от IV кръг в
петък. Резервен вариант е стади-
он “Христо Ботев” в Благоевград,
който обаче отдалечава “червени-
те” и е в противоречие с изисква-
нията на наредбата. СТК на БФС
ще решава домакинството днес. В
Миньор смятат да заявят Своге и
за другите 2 мача, в които ще
изтърпяват наказание - срещу
Ботев Вр и Етър.

Разкриха подпалвача
на стадион „Лазур”

Извършителят на палежа на
стадион “Лазур” е бил задържан
вчера сутринта в Пето РПУ на
МВР в град Бургас. Той е направил
пълни самопризнания пред органи-
те на реда. Подпалвачът е дейст-
вал сам и не e член на клуба на
привържениците на Нефтохимик.
Издирването и откриването на
извършителя на неприятния инци-
дент е станало с активното съдей-
ствие на фен клуба на Нефтохи-
мик, както и с прякото участие на
изпълнителния директор Благо Ми-
трев. По-рано вчера феновете и
ръководството на бургаския клуб
излязоха с декларации, в които
остро осъдиха вандалската проява
и се обявиха за строго наказание
за извършителя.
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гледайте

кратки

Пенев
не повика
Мартин и
Божинов

ПО БНТ1
22.30 Откриване на

14-ата
Пара-

олимпиада
в Лондон

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

Открито първенство
на САЩ

8.00, 18.45, 2.00

КОЛОЕЗДЕНЕ
15.30 Понтеареас -
Сансенсо (Х етап)
17.00 Камбадос -

Понтеведра (ХI етап)

него и Камило Плачи няма да остане
да му помага. Управата на Българската

Найденов не иска
да помага на Плачи
Любо Ганев настоява тандемът да продължи да води волейболистите

ОТКРОВЕНО
На въпрос дали проверките, които
текат в момента във волейболната
федереция ще повлияят на опре-
делянето на селекционер, Любо
Ганев бе категоричен, че те няма
да окажат влияние за избора на
ръководството. В шеговит тон той
обяви, че тази година за всички
премиите ще бъдат по-големи,
защото нямало как да ги прибе-
рат, тъй като били следени под
лупа. Бившият национал пусна
нова бомба като заяви, че преди
Олимпиадата, българските състе-
затели играещи в Италия, били
извикани в отбора, за да може да
отслабне италианското първенство.
Той визира Дани Милушев и Боян
Йорданов и веднага внесе смут в
залата. Последва въпрос дали
атакува бившия селекционер
Радостин Стойчев, че е саботирал
италианското първенство, но Ганев
отговори, че такива са фактите.
ДУМА припомня, че Милушев и
Йорданов през миналия сезон
играха в италианската Серия А2,
а Стойчев е треньор на Тренто в
Серия А1.

щаб отличен колектив. Момчетата иг-
раха с желание и се представихме
страхотно на Олимпиадата. Редно е да
продължим работата си по същия този
начин, който донесе успех на Бълга-
рия”, коментира селекционерът и каза,
че е готов да се откаже да води и
клубния си тим Марек Юнион Ивкони,
който изведе до първа шампионска

Мария НИНОВА

Зрителите на централния корт “Артър Аш
Стейдиъм” слушат изправени химна на САЩ на

церемонията с фойерверки по откриването на 44-ото
Открито първенство на САЩ по тенис. На този

корт в първия ден състезанието по традиция откри
миналогодишната шампионка Саманта Стоусър (Авл),

която разби Петра Мартич (Хърв) с 6:1, 6:1, а в
последния мач лидерът в световната ранглиста и

водач в схемата Роджър Федерер (Швейц) отстрани
Доналд Йънг (САЩ) с 6:3, 6:2, 6:4. Късно снощи Цвети

Пиронкова игра с италианката Камила Джорджи
в I кръг, а мачът на Григор Димитров с Беноа Пер

(Фр) бе преместен за днес

Найден Найденов и Любо Ганев с призовете за Треньор и отбор на месец юли,
които волейболистите спечелиха с първите си изяви на Олимпиадата в Лондон

федерация по волейбол обаче още не е
решила кой да води държавния ни тим
и дали да продължи договорите на те-
кущия треньорски щаб.

Найден Найденов заяви, че когато
в една нормална държава нещата
вървят както трябва, промени не се
правят. “Поех отбора преди 2 месеца,
когато никой не искаше да го води.
Създадохме заедно с Камило Плачи и
другите колеги от спортно-техническия

титла през миналия сезон. Пазарджик-
лията не се чувствал обиден, че в мо-
мента се обръща повече внимание на
Камило Плачи. “Това е нормално за
България. Тук хвалим повече чужден-
ците, вместо да се подкрепяме ние,
българите. Аз съм направил всичко по
силите си и съм доволен от работата
си”, заяви Найденов. Той призна, че за
първи път след Олимпиадата едва вче-
ра се е срещнал с президента на фе-

дерацията Данчо Лазаров, с генерал-
ния секретар Станислав Николов и с
Любо Ганев, за да обясни своето виж-
дане за бъдещето на отбора. “Трябва
да продължим да работим по същия
начин, както до сега - заедно с Камило
Плачи и Георги Петров, но какво ще
бъде тяхното решение нямам предста-
ва”, сподели той при получаването на
наградите за Треньор и Отбор на ме-
сец юли в традиционната анкета на
Пресклуб “България”.

“Този тандем трябва да се запази,
бях с тези момчета на Олимпиадата,
видях какво е отношението между всич-
ки. Когато нещо е успешно, глупаво е
да правиш промени. Ще се съберем до
няколко дни на Управителен съвет, за
да преценим кой остава и кой ще бъде
треньор”, обясни Любо Ганев и се зака-
ни да подкрепя Найден Найденов да
води националния отбор още 4 години.

13-годишна плувкиня
е №1 на Варна

Георгия Кадоглу спечели при-
за “Спортист на Варна за месец
юли”. През изминалия месец 13-
годишната плувкиня спечели нови
8 медала. За отбор на месец юли
бе определен баскетболният тим
в инвалидни колички Варна, кой-
то спечели турнир в Румъния.

„Ню Йорк таймс”
хвали Светла Оцетова

Един от най-влиятелните и
най-четените в САЩ и света
всекидневници “Ню Йорк Таймс”
публикува в печатното и диги-
талното си издание очерк за
първата българска олимпийска
шампионка Светла Оцетова, коя-
то със Здравка Йорданова спече-
ли титла на Игрите в Монреал
1976, и за проведеното в Пловдив
Световно първенство по гребане
за мъже и жени неолимпийски дис-
циплини, юноши и девойки. Сред-
нодневният тираж на печатното
издание на “Ню Йорк таймс” е
1 586 757 броя, а читателите, до
които достига дигиталният му
вариант са с 27 000 повече.

Аоияма е „комусуби”

Българинът Даниел Иванов-Ао-
ияма бе произведен в четвъртия
ранг в сумото - “комусуби” преди
турнира за Купата на императо-
ра, който започва на 9 септември
в Токио. Вторият български про-
фесионален сумист стигна до “ко-
мусуби” след само 18 турнира и
след като завърши надпреварата
през юли в Нагоя - Аичи с положи-
телен баланс от 8 победи и 7
загуби. Така Даниел стана седми-
ят в историята най-бързо изкачил
се състезател до този ранг.

Т
реньорът на националния от-
бор по волейбол Найден Най-
денов бе категоричен, че при
евентуална рокада на трень-
орските задължения между

Снимка Мариета ТОМОВА

Снимка БГНЕС


